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ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Ο
ι άνθρωποι που γνωρίζουν καλά την τέχνη
της πολιτικής επιστήμης στην Ελλάδα δεν
πέφτουν από τα σύννεφα βλέποντας ότι τα

στελέχη του Κέντρου φεύγουν από το ΠΑΣΟΚ και τον
ΣΥΡΙΖΑ και κάποια εξ αυτών μετακινούνται στη ΝΔ
του Κυριάκου Μητσοτάκη. Είναι φυσικό επακόλουθο
και τούτο διότι ο κ. Μητσοτάκης έχει καταφέρει να
κάνει πράξη τη διείσδυση στον μεσαίο χώρο και να
κερδίσει την εμπιστοσύνη του, ότι είναι ο μόνος πολι-
τικός αρχηγός με πρόγραμμα διακυβέρνησης.

Για να μιλήσουμε με όρους σκληρά πολιτικούς, ο
ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ δεν είναι ούτε κινήματα ούτε
παρατάξεις. O ΣΥΡΙΖΑ έχει απολέσει ακόμη και αυ-
τό το δήθεν ριζοσπαστικό ύφος που διέθετε πριν

από το 2015 και πλέον αποτελεί ένα από-κομμα σε
αποσύνθεση. Κίνημα εξάλλου δεν υπήρξε ποτέ,
ούτε παράταξη. Το ΠΑΣΟΚ, αν και στο παρελθόν ξε-
κίνησε με κινηματικό χαρακτήρα, κατέληξε παρα-
κολούθημα του Τσίπρα και σήμερα αγκομαχά να
φύγει από την τρίτη θέση, στην οποία έχει κολλή-
σει. Αφήστε που το κόμμα έχει μετατραπεί πλέον
σε μια φιλική παρέα τύπου «Nikos and friends».

Τα στελέχη που κινούνται στον χώρο της Σοσιαλ-
δημοκρατίας έχουν αντιληφθεί ότι τόσο η Χαριλάου
Τρικούπη όσο και η Κουμουνδούρου έχουν ελάχι-
στες πιθανότητες ανάκαμψης. Για αυτό και φροντί-
ζουν να απομακρύνονται. Δεν πηγαίνουν κατ’ ανάγ-
κη στη ΝΔ. Προτιμούν να ιδιωτεύσουν παρά να εγ-

γράφουν στο βιογραφικό τους αποτυχίες. Για αυτό
και τα δύο κόμματα της αντιπολίτευσης δεν βρί-
σκουν κανέναν σοβαρό υποψήφιο για τις δημοτικές
και τις περιφερειακές εκλογές. Αυτό από μόνο του
είναι εξόχως προβληματικό. Ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης παίζει μόνος του σε ένα άδειο γήπεδο, επειδή οι
υπόλοιποι δεν συμπληρώνουν καν 11άδα…

Το δυστύχημα είναι ότι η εφημερίδα μας επιβε-
βαιώνεται πλήρως, αφού πολύ πριν από τις εκλογές
είχαμε πολλάκις επισημάνει με ρεπορτάζ ότι κα-
νείς πλην του Μητσοτάκη δεν ήθελε να κυβερνήσει.
Ούτε το ΠΑΣΟΚ ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ. Ίσα να υπάρχουν ως
κοινοβουλευτικές ομάδες κι έχει ο Θεός… Αυτό εί-
ναι το δόγμα τους. 

Ο τελευταίος να κλείσει την πόρτα...

Ο ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ δεν
είναι ούτε κινήματα ούτε

παρατάξεις. Για αυτό και δεν
βρίσκουν κανέναν υποψήφιο

για τις δημοτικές και 
τις περιφερειακές εκλογές
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Κ
ομβική ως προς τις ειδήσεις και τις
κυβερνητικές δεσμεύσεις αποδείχτη-
κε η χθεσινή επίσκεψη του πρωθυ-

πουργού στο υπουργείο Περιβάλλοντος και
Ενέργειας. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης και η πο-
λιτική ηγεσία του υπουργείου (Θόδωρος Σκυ-
λακάκης, Νίκος Ταγαράς και Αλεξάνδρα Σδού-
κου) έθεσαν επί τάπητος το σύνολο μιας κρίσι-

μης ατζέντας, με τον πρωθυ-
πουργό να χαρακτηρίζει την
πράσινη μετάβαση ένα από τα
μεγάλα στοιχήματα αυτής της
διακυβέρνησης.

«Να χτίσουμε επάνω στην
πολύ σημαντική πρόοδο, την
οποία πετύχαμε την προηγού-
μενη τετραετία και να προ-
σθέτουμε διαρκώς Ανανεώσι-

μες Πηγές Ενέργειας στο ενεργειακό μας μείγ-
μα, προσαρμοζόμενοι πάντα και στην πρόοδο
της τεχνολογίας, δίνοντας μεγαλύτερη έμφαση
σε ζητήματα αποθήκευσης ενέργειας, ανοί-
γοντας καινούργιες αγορές, όπως η αγορά των
αιολικών στη θάλασσα», ήταν το μήνυμα του
Κυριάκου Μητσοτάκη.

Οι ανακοινώσεις
Στις δηλώσεις που ακολούθησαν τις διευρυ-

μένες συζητήσεις με τους κυρίους Σκυλακάκη
και Ταγαρά και την κυρία Σδούκου, ο πρωθυ-
πουργός ανέδειξε τη δέσμευσή του για ταχύ-
τατη αποζημίωση των συμπολιτών μας που
επλήγησαν από τα πύρινα μέτωπα.

«Εξακολουθεί να ισχύει στο ακέραιο η ιε-
ραρχία την οποία η κυβέρνηση έχει θέσει
στην αντιμετώπιση κάθε δασικής πυρκαγιάς:
πρώτα και πάνω από όλα η προστασία της αν-
θρώπινης ζωής, αμέσως μετά και η προστα-
σία του ζωικού μας κεφαλαίου, των ζώων
μας, η προστασία της περιουσίας, η προστα-
σία των κρίσιμων υποδομών και προφανώς η
προστασία του δασικού μας πλούτου. Για
τους συμπολίτες μας, ευτυχώς δεν ήταν τό-
σοι πολλοί όσοι στην αρχή είχαμε φοβηθεί
που έχασαν περιουσίες στη διάρκεια αυτών
των πυρκαγιών, να γνωρίζουν ότι έχουμε πια
ένα επικαιροποιημένο, πολύ πιο αποτελε-
σματικό σύστημα κρατικής αρωγής. Η κατα-
γραφή των ζημιών έχει ήδη ξεκινήσει και θα
κινηθούμε με πολύ πιο γρήγορους ρυθμούς
απ’ ό,τι κινείτο το κράτος στο παρελθόν, ώστε
να μπορούν να ξαναφτιάξουν τα σπίτια τους
και να ξαναβάλουν τη ζωή τους σε μια τάξη»,
τόνισε ο Κυριάκος Μητσοτάκης.

Σε μια δύσκολη χρονικά περίοδο και με τις
καταστροφικές πυρκαγιές να έχουν πλήξει
την Αττική αλλά και όμορους νομούς, ο πρω-
θυπουργός δεν έχασε την ευκαιρία να εκ-
φράσει τις ευχαριστίες του σε όλα τα στελέχη
του κρατικού μηχανισμού, στην Πυροσβεστι-
κή, την Αστυνομία, στις Ένοπλες Δυνάμεις,
στο προσωπικό των δήμων αλλά και στους
χιλιάδες εθελοντές μας για την υπεράνθρω-

πη προσπάθεια που κατέβαλαν τις τελευταί-
ες μέρες.

«Βρισκόμαστε αντιμέτωποι, όπως μας είχαν
προειδοποιήσει και οι ειδικοί, με δύσκολα
φαινόμενα. Έχουμε μπροστά μας έναν ακόμη
καύσωνα και την πιθανή, μετά, ενίσχυση των
ανέμων. Οπότε απαιτούνται απόλυτη εγρήγορ-
ση, απόλυτη ετοιμότητα και τις επόμενες μέ-
ρες, καθώς τα δύσκολα είναι σαφές ότι ακόμη
δεν έχουν περάσει. Θα έχουμε την ευκαιρία
σύντομα να κάνουμε και συγκεκριμένες εξαγ-
γελίες ως προς τη δασική μας πολιτική, όπου
θέλω να τονίσω ότι τα τελευταία χρόνια έχει γί-
νει μια σημαντική δουλειά με πιο τολμηρή -θα
έλεγα- παρέμβαση, μεταρρύθμιση, τη μεταφο-
ρά της αρμοδιότητας των δασικών υπηρεσιών

στο υπουργείο Περιβάλλοντος από τις αποκεν-
τρωμένες διοικήσεις. Αυτό μας δίνει μια πολύ
καλύτερη εποπτεία της δασικής πολιτικής που
θέλουμε να ασκήσουμε από εδώ και στο εξής.
Είναι όμως απολύτως σαφές ότι όσο σημαντι-
κή και αν είναι η καταστολή μιας πυρκαγιάς,
εξίσου -αν όχι περισσότερο σημαντική- είναι
και η πολιτική της πρόληψης», ήταν το πρωθυ-
πουργικό σήμα.

«Έχουμε κάνει βήματα σε αυτή την κατεύ-
θυνση, πρέπει όμως να κάνουμε πολλά πε-
ρισσότερα ως προς την ενεργή διαχείριση των
δασών μας έτσι ώστε να μπορούμε να απομα-
κρύνουμε όσο το δυνατόν περισσότερη καύ-
σιμη ύλη πριν αυτή ενδεχομένως καταστρα-
φεί σε μια μεγάλη δασική πυρκαγιά», πρό-

σθεσε ο κ. Μητσοτάκης. Σημαντικό στοιχείο
της κυβερνητικής ατζέντας αποτελεί και η ει-
δική μέριμνα για τα περιαστικά δάση της Αττι-
κής. Ο πρωθυπουργός, στο πλαίσιο αυτό, έχει
δώσει κατευθύνσεις στο αρμόδιο υπουργείο
προκειμένου να υπάρξει μια αναδιάταξη των
διαθέσιμων πόρων:
� Για αναδασώσεις.
� Για προληπτικές παρεμβάσεις.

«Αυτή είναι μια εθνική μάχη που πρέπει να
κερδίσουμε. Δεν θα την κερδίσουμε μόνοι
μας, θα χρειαστούμε μεγάλη συμμετοχή και
της κοινωνίας των πολιτών, θα χρειαστεί να
τολμήσουμε με πιο καινοτόμες λογικές διαχεί-
ρισης, πιο τολμηρής θα έλεγα, επιθετικής δια-
χείρισης των δασών μας, που ενδεχομένως
στο παρελθόν να έβρισκαν αντιστάσεις», τόνι-
σε στις δηλώσεις του ο πρωθυπουργός.

Η κυβερνητική στρατηγική πάντως, όπως
σαφέστατα έδειξε και ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης, είναι εστιασμένη τόσο στη σωστή λει-
τουργία της αγοράς όσο και στη στήριξη των
πιο ευάλωτων νοικοκυριών. Ο πρωθυπουρ-
γός μάλιστα παρέπεμψε στο πρώτο μεγάλο
ορόσημο της νέας πολιτικής χρονιάς, τη Διε-
θνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, για νέες ανακοι-
νώσεις θωράκισης.

«Οι πολίτες γνωρίζουν ότι η κυβέρνηση αυτή
στάθηκε δίπλα τους όλο τον τελευταίο χρόνο
και απέκρουσε στην πράξη τις μεγάλες διακυ-
μάνσεις στην τιμή της ηλεκτρικής ενέργειας.
Αυτό είναι κάτι το οποίο θέλουμε να εξακολου-
θούμε να το κάνουμε για το αμέσως επόμενο
διάστημα. Θα υπάρχουν για αυτά τα θέματα πο-
λύ συγκεκριμένες εξαγγελίες στην ομιλία μου
στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης», ήταν η
χαρακτηριστική αποστροφή του.

«Μεγάλο στοίχημα η πράσινη μετάβαση», τόνισε 
ο πρωθυπουργός κατά την επίσκεψή του 

στο υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

του Δημήτρη
Γκάτσιου

dgatsios0@gmail.com

Δέσμευση Κυριάκου για άμεση
αποζημίωση των πυρόπληκτων

Πολλαπλά μηνύματα εξέπεμψε ο πρωθυπουργός στο μήνυμά του με αφορμή τη
συμπλήρωση 49 ετών από την τουρκική εισβολή στην Κύπρο. «Αλήθεια σημαί-
νει άρνηση υποταγής στη λήθη. Έτσι, 49 χρόνια μετά την αποτρόπαιη τουρκική

εισβολή στην Κύπρο, το σύνθημα “Δεν Ξεχνώ”
παραμένει επίκαιρο και ενεργό. Εδώ και σχεδόν
μισό αιώνα αρνείται τα παράνομα τετελεσμένα
και γίνεται αφορμή νέων αγώνων. Ο 21ος αιώνας
δεν ανέχεται μια διχασμένη ευρωπαϊκή χώρα με
στρατό κατοχής στο έδαφός της. Μόνη λύση, η

Διζωνική Δικοινοτική Ομοσπονδία της ενωμένης Κυπριακής Δημοκρατίας»,
έγραψε στον προσωπικό του λογαριασμό σε σελίδα κοινωνικής δικτύωσης ο
Κυριάκος Μητσοτάκης. 

Ηχηρό μήνυμα
Μητσοτάκη  για
την εισβολή
στην Κυπρο
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Α
νακοινώθηκαν χθες από την κυ-
βέρνηση οι νέοι γενικοί και ειδικοί
γραμματείς των υπουργείων. Όπως

τονίζεται από το Μαξίμου, «μοναδικό κριτή-
ριο για την επιλογή των γενικών και ειδικών

γραμματέων που στελεχώ-
νουν τη νέα κυβέρνηση είναι
η δυνατότητα να ανταποκρι-
θούν στον ρόλο τους με βά-
ση την εμπειρία και την
επαγγελματική τους διαδρο-
μή και όχι την κομματική
τους ταυτότητα».

Από το σύνολο των 63 γε-
νικών και ειδικών γραμματέων, οι 34, δηλα-
δή ποσοστό 54%, παραμένουν στη θέση που
κατείχαν, ενώ οι 29 (το 46%) είναι νέες τοπο-
θετήσεις. Από τις 29 νέες τοποθετήσεις οι 12
(41%) είναι γυναίκες. Οι γυναίκες γενικές και
ειδικές γραμματείς είναι στο σύνολό τους
17, δηλαδή ποσοστό 27%. 

Επίσης, όπως επισημαίνεται από το κυ-
βερνητικό επιτελείο, έχουν αξιοποιηθεί
έμπειρα στελέχη από τη Δημόσια Διοίκη-
ση, καθώς και στελέχη της ακαδημαϊκής
κοινότητας και της αγοράς.

Σημειώνεται ότι κανείς από τους γενικούς
γραμματείς δεν υπήρξε υποψήφιος βου-
λευτής στις τελευταίες εκλογές. Τονίζεται
δε πως αξιοποιούνται και στελέχη προερ-
χόμενα από άλλους πολιτικούς χώρους,
όπως η κυρία Δημαδάμα (ΠΑΣΟΚ - υπεύθυ-

νη Τομέα Ισότητας) αλλά και ο κ. Μηλαπί-
δης, ο οποίος διετέλεσε διευθυντής της
Κοινοβουλευτικής Ομάδας στο Ποτάμι.

Αξιοποιούνται στελέχη από τον δημόσιο
τομέα όπως οι κ.κ. Δραμαλιώτη, στέλεχος της
ΓΓ Συντονισμού, Καμπούρης, στέλεχος της
ΓΓ Συντονισμού, Κόλλια, στέλεχος ΤΑΙΠΕΔ,
Καλύβα, στέλεχος υπ. Υγείας, και Καρασιώ-
του, στέλεχος του ΓΛΚ, αλλά και στελέχη από
την αγορά και την ακαδημαϊκή κοινότητα
όπως οι κ.κ. Αϊβαλιώτης, Ψύλλα, Κατσαρός,
Αγγελής, Μαγουλάς και Καράντζαλος.

Υπενθυμίζεται ότι η ανακοίνωση των
γενικών γραμματέων επρόκειτο να γίνει
στις αρχές της εβδομάδας, πλην όμως το
ξέσπασμα των πυρκαγιών στην Αττική
μετέθεσε χρονικά τη δημοσιοποίηση της
νέας σύνθεσης. Οι καθ’ ύλην αρμόδιοι
άλλωστε, ο υπουργός Επικρατείας Άκης
Σκέρτσος και ο υφυπουργός Επικρατείας
Θανάσης Κοντογεώργης, πέρασαν τις πε-
ρισσότερες ώρες της μέρας τους από τη
Δευτέρα στο Συντονιστικό της Πολιτικής
Προστασίας. Αναλυτικά, με απόφαση της
κυβέρνησης τοποθετούνται οι κάτωθι γενι-
κοί και ειδικοί γραμματείς:

Υπουργείο Προεδρίας Κυβέρνησης
� ΓΓ Συντονισμού 

Εύη Δραμαλιώτη
� ΓΓ Νομικών και Κοινοβουλευτικών Θεμάτων 

Στέλιος Κουτνατζής 

� ΓΓ Επικοινωνίας και Ενημέρωσης 
Δημήτρης Γαλαμάτης 

� ΕΓ Μακροπρόθεσμου Σχεδιασμού (Foresight) 
Γιάννης Μαστρογεωργίου 

Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας 
και Οικονομικών
� ΓΓ Δημοσιονομικής Πολιτικής 

Παυλίνα Καρασιώτου 
� ΓΓ Φορολογικής Πολιτικής 

Μαίρη Ψύλλα 
� Ειδική Υπηρεσία Συντονισμού 

Ταμείου Ανάκαμψης 
Ορέστης Καβαλάκης 

�ΓΓ Χρηματοπιστωτικού Τομέα 
& Διαχείρισης Ιδιωτικού Χρέους 
Θεώνη Αλαμπάση 

� ΓΓ Δημοσίων Επενδύσεων & ΕΣΠΑ 
Δημήτρης Σκάλκος 

� ΕΓ Διαχείρισης Προγραμμάτων ΕΚΤ 
Νίκη Δανδόλου 

� ΕΓ Διαχείρισης Προγραμμάτων ΕΤΠΑ-ΤΣ
Γιώργος Ζερβός 

� ΓΓ Οικονομικής Πολιτικής & Στρατηγικής
Γιώργος Χριστόπουλος 

� ΓΓ Δημόσιας Περιουσίας 
Νάγια Κόλλια 

Υπουργείο Εξωτερικών 
� ΓΓ Διεθνών Οικονομικών Σχέσεων 

& Εξωστρέφειας 
Μάιρα Μυρογιάννη 

� ΓΓ Δημόσιας Διπλωματίας 
και Απόδημου Ελληνισμού 
Γιάννης Χρυσουλάκης 

Υπουργείο Εθνικής Άμυνας 
� ΓΓ Υπουργείου 

Αντώνης Οικονόμου 

Υπουργείο Εσωτερικών 
� ΓΓ Εσωτερικών και Οργάνωσης 

Νάσος Μπαλέρμπας 
� ΓΓ Δημόσιας Διοίκησης 

Δημήτρης Κιρμικίρογλου 
� ΓΓ Αυτοδιοίκησης 

Μιχάλης Σταυριανουδάκης
� ΓΓ Ιθαγένειας 

Άγγελος Δημοσθένους 
� ΕΓ Προστασίας Ζώων Συντροφιάς 

Μαριάνθη Δημοπούλου 

Υπουργείο Παιδείας 
� ΓΓ Πρωτοβάθμιας, Δευτεροβάθμιας 

Εκπαίδευσης & Ειδικής Αγωγής
Γιάννης Κατσαρός 

� ΓΓ Επαγγελματικής Εκπαίδευσης, 
Κατάρτισης & Διά Βίου Μάθησης 
Γιώργος Βούτσινος 

� ΓΓ Ανώτατης Εκπαίδευσης 
Οδυσσέας Ζώρας 

� ΓΓ Θρησκευμάτων 
Γιώργος Καλαντζής 

� ΓΓ Αθλητισμού 
Γιώργος Μαυρωτάς 

του Δημήτρη

Γκάτσιου

dgatsios0@gmail.com

Ποιοι είναι οι νέοι γενικοί
γραμματείς των υπουργείων

Οι... παλιοί, οι νέες «είσοδοι» 
και η εκπροσώπηση των γυναικών



Υπουργείο Υγείας 
� ΓΓ Δημόσιας Υγείας 

Φωτεινή Καλύβα 
� ΓΓ Υπηρεσιών Υγείας 

Λίλιαν Βιλδιρίδη 
� ΓΓ Στρατηγικού Σχεδιασμού 

Άρης Αγγελής

Υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών 
� ΓΓ Υποδομών 

Κώστας Μαγουλάς 
� ΓΓ Μεταφορών 

Γιάννης Ξιφαράς 

Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας
� ΓΓ Ενέργειας και Ορυκτών Πρώτων Υλών

Τέλης Αϊβαλιώτης
� ΓΓ Δασών 

Στάθης Σταθόπουλος
� ΓΓ Φυσικού Περιβάλλοντος και Υδάτων 

Πέτρος Βαρελίδης
� ΓΓ Συντονισμού Διαχείρισης Αποβλήτων 

Μανώλης Γραφάκος
� ΓΓ Χωρικού Σχεδιασμού 

και Αστικού Περιβάλλοντος
Ευθύμιος Μπακογιάννης 

Υπουργείο Ανάπτυξης 
� ΓΓ Ιδιωτικών Επενδύσεων 

Βίκυ Λοΐζου

� ΓΓ Εμπορίου 
Σωτήρης Αναγνωστόπουλος 

� ΓΓ Βιομηχανίας 
Θέμις Ευτυχίδου 

� ΓΓ Έρευνας και Καινοτομίας 
Αθανάσιος Κυριαζής 

Υπουργείο Εργασίας
� ΓΓ Εργασιακών Σχέσεων

Άννα Στρατινάκη 
� ΓΓ Κοινωνικών Ασφαλίσεων

Νίκος Μηλαπίδης 

Υπουργείο Προστασίας Πολίτη
� ΓΓ Δημόσιας Τάξης 

Μάνος Λογοθέτης 
� ΓΓ Αντεγκληματικής Πολιτικής 

Δήμητρα Λυγούρα 

Υπουργείο Δικαιοσύνης 
� ΓΓ Δικαιοσύνης 

Πάνος Αλεξανδρής 

Υπουργείο Πολιτισμού 
� ΓΓ Πολιτισμού 

Γιώργος Διδασκάλου 
� ΓΓ Σύγχρονου Πολιτισμού 

Ελένη Δουνδουλάκη 

Υπουργείο Μετανάστευσης και Ασύλου 
� ΓΓ Υποδοχής Αιτούντων Άσυλο

Δημήτρης Ιατρίδης 
� ΓΓ Μεταναστευτικής Πολιτικής 

Πάτροκλος Γεωργιάδης
� ΓΓ Ευάλωτων Πολιτών και Θεσμικής

Προστασίας 
Ηρακλής Μοσκώφ 

Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής 
και Οικογένειας
� ΓΓ Κοινωνικής Αλληλεγγύης & Καταπο-

λέμησης της Φτώχειας

Πρόδρομος Πύρρος

� ΓΓ Δημογραφικής και Στεγαστικής Πολιτικής

Μαρίνα Στέφου

� ΓΓ Ισότητας και Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων

Ζέφη Δημαδάμα 

Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης
� ΓΓ Ενωσιακών Πόρων και Υποδομών

Δημήτρης Παπαγιαννίδης 

� ΓΓ Αγροτικής Πολιτικής και Διεθνών Σχέσεων
Κωνσταντίνος Μπαγινέτας 

� ΓΓ Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

Γιώργος Στρατάκος 

Υπουργείο Ναυτιλίας 
και Νησιωτικής Πολιτικής 
� ΓΓ Αιγαίου & Νησιωτικής Πολιτικής 

Μανώλης Κουτουλάκης

� ΓΓ Ναυτιλίας και Λιμένων 

Βαγγέλης Κυριαζόπουλος

Υπουργείο Τουρισμού 

� ΓΓ Τουριστικής Πολιτικής & Ανάπτυξης 

Μύρων Φλουρής

Υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης

� ΓΓ Πληροφοριακών Συστημάτων & Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης 

Δημοσθένης Αναγνωστόπουλος

� ΓΓ Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδρομείων

Κωνσταντίνος Καράντζαλος

Υπουργείο Κλιματικής Κρίσης 

� ΓΓ Πολιτικής Προστασίας 

Βασίλης Παπαγεωργίου

� ΓΓ Αποκατάστασης Φυσικών

Καταστροφών & Κρατικής Αρωγής
Πέτρος Καμπούρης
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Έμπειρα στελέχη της αγοράς και ακαδημαϊκοί

Παρά το γεγονός ότι η ΝΔ θα αποφύγει (πλην κάποι-
ων εξαιρέσεων) να προχωρήσει σε χρίσματα και ανακοι-
νώσεις στήριξης (ειδικά σε περιοχές που η εκλογική αν-
τιπαράθεση μαίνεται μεταξύ στελεχών της), υπάρχουν
κάποιοι Δήμοι όπου η απόφαση ανήκει στις εξαιρέσεις. 

Πιο συγκεκριμένα, έχει αποφασισθεί ήδη από την
Επιτροπή Εκλογικού Αγώνα να στηριχθούν επίσημα
στους Δήμους: Αγίου Δημητρίου ο Στέλιος Μαμαλάκης,
Βριλησσίων ο Γιάννης Πισιμίσης, Βύρωνα ο Μίλτος

Μπαντής, Ζακύνθου ο Γιώργος Στασινόπουλος, Καλαμ-
πάκας ο Λευτέρης Αβραμόπουλος, Κερατσινίου ο Τάσος
Μήτογλου, Λαρίσης ο Θανάσης Μαμάκος, Περάματος ο
Γιάννης Λαγουδάκος, Χαλανδρίου η Κρίστη Αγαπητού,
Νέου Ηρακλείου ο Γιώργος Παπαδημητρίου και Νέας
Σμύρνης η Δήμητρα Νάνου.

Στους παραπάνω Δήμους η απόφαση καθολικής και
επίσημης στήριξης στους εν λόγω υποψηφίους βασί-
στηκε στην εκτίμηση (κάπου και σε επίσημες μετρήσεις)

των επιτελών της Πειραιώς, ότι όχι μόνο είναι νέες και
φρέσκιες υποψηφιότητες, αλλά είναι και οι μόνοι που
έχουν σοβαρές ελπίδες να κερδίσουν τους Δήμους τους. 

Και η επίσημη στήριξη αφορά σε Δήμους που οι δη-
μοτικές τους αρχές θεωρούνται από την Επιτροπή Εκλο-
γικού Αγώνα της ΝΔ ως κατώτερες των περιστάσεων και
παντελώς αναποτελεσματικές, γεγονός που τους θέτει
σε άμεση προτεραιοποίηση και στόχευση από το κυβερ-
νών κόμμα.

Χρίσμα και καθολική στήριξη από Πειραιώς σε 10 «ιδιαίτερους» δήμους!

Μίλτος Μπαντής, υποψήφιος 
δήμαρχος στον Βύρωνα 

Κρίστη Αγαπητού, υποψήφια
δήμαρχος Χαλανδρίου

Θανάσης Μαμάκος, υποψήφιος
δήμαρχος Λαρισαίων

Δήμητρα Νάνου, υποψήφια 
δήμαρχος Νέας Σμύρνης 

Στέλιος Μαμαλάκης, υποψήφιος
δήμαρχος Αγίου Δημητρίου 
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Μ
ε ξεκάθαρο στη μεγάλη εικόνα το
τοπίο των δημοτικών και περιφε-
ρειακών εκλογών μπαίνει στην

επόμενη μάχη η Νέα Δημοκρατία. Αφενός
ο αέρας της ευρείας εκλογικής νίκης και
αφετέρου η σφοδρή εσωτερική περιδίνη-
ση στην οποία έχει περιέλθει ο ΣΥΡΙΖΑ δη-
μιουργούν ευνοϊκές συνθήκες για τους
υποψηφίους που θα στηρίξει η κυβερνητι-
κή πλειοψηφία τόσο στις 13 Περιφέρειες
της χώρας όσο και στους μεγάλους Δήμους
-πλην ελαχίστων εξαιρέσεων.

Όσο κι αν ακούγεται πε-
ρίεργο, η μόνη εστία προ-
βληματισμού εντοπίζεται
στο πρόσωπο του φυλακι-
σμένου για συμμετοχή σε
εγκληματική οργάνωση
Ηλία Κασιδιάρη, ο οποίος,
όπως αποδείχθηκε περί-
τρανα από τις πρόσφατες

εκλογές, διαθέτει επιρροή σε ένα πολυ-
πληθές ακροατήριο, έτοιμο να μετακινηθεί
εκλογικά προς όποια κατεύθυνση δείξει ο
αρχηγός. 

Παρότι ο ίδιος και εν συνεχεία ο επικε-
φαλής του κόμματος Σπαρτιάτες επιβεβαί-
ωσαν ότι το κόμμα μπήκε στη Βουλή μετά
το καθαρό νεύμα Κασιδιάρη προς τους ψη-
φοφόρους του, μια σειρά από ενδείξεις φέ-
ρουν τον έγκλειστο Κασιδιάρη δυσαρεστη-
μένο με τις πρώτες ημέρες του κοινοβου-
λευτικού βίου του νέου σχηματισμού, αλλά
και αποφασισμένο να κατέλθει ο ίδιος υπο-
ψήφιος στον αυτοδιοικητικό στίβο.

Περιφέρεια ή Δήμος Αθηναίων;
Το ερώτημα που δεν είναι εύκολο να

απαντηθεί είναι, καταρχάς, αν θα το πράξει
και, εν συνεχεία, αν θα επιλέξει τον στίβο
της Περιφέρειας ή του Δήμου Αθηναίων.
Χωρίς να αποσαφηνιστεί το συγκεκριμένο
κομμάτι του παζλ, ο συνδυασμός παραμέ-
νει ελλιπής τόσο για την κυβερνητική πα-
ράταξη όσο όμως και για τα υπόλοιπα κόμ-
ματα. 

Και αυτό, διότι, όπως καταγράφηκε ανά-
γλυφα στις πρόσφατες εθνικές εκλογές,
τόσο σε επίπεδο Περιφέρειας όσο και σε
εκείνο του Δήμου Αθηναίων υπάρχει ση-
μαντική κινητικότητα στον χώρο της ακρο-
δεξιάς, στον οποίο ο Κασιδιάρης διαθέτει
σημαντικά ερείσματα. 

Το Μέγαρο Μαξίμου, προκειμένου να
ανακόψει την περαιτέρω ενίσχυση της
συγκεκριμένης τάσης, αναδεικνύει ήδη
πτυχές της πολιτικής της που θεωρούνται
ότι είναι εύληπτες στο καθαρόαιμο δεξιό
ακροατήριο. Κορυφαία κυβερνητικά και
κομματικά στελέχη, ωστόσο, δεν κρύβουν
τον προβληματισμό τους για το πιθανό εν-
δεχόμενο -το πιθανότερο, εκτιμούν πολ-
λοί- να κατέλθει τελικώς ο Ηλίας Κασιδιά-

ρης ως επικεφαλής συνδυασμού για τον
Δήμο Αθηναίων, προκειμένου να κάνει μια
πρώτη καταγραφή δυνάμεων και να στείλει
το μήνυμα ότι «είναι εδώ».

«Αγκάθι» για Μπακογιάννη
Σε ένα τέτοιο ενδεχόμενο θεωρείται πολύ

πιθανό να δυσκολέψει η επανεκλογή του
νυν δημάρχου Κώστα Μπακογιάννη από τον
πρώτο γύρο -παρότι η έλλειψη, τουλάχι-
στον μέχρι στιγμής, ηχηρής παρουσίας
υποψηφίου υποστηριζόμενου από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ διευκολύνει τον στόχο της εκλογής
από την πρώτη Κυριακή-, ενώ δεν αποκλεί-
εται να καταγράψει ένα πολύ σημαντικό πο-
σοστό και να είναι «παρών» στο νέο δημοτι-
κό συμβούλιο του Δήμου της Αθήνας.  

Συνταγματικό μπλόκο
Ενδεικτικό του προβληματισμού που

υπάρχει είναι ότι γνωστοί συνταγματολό-
γοι εισηγούνται ήδη στην κυβέρνηση να
φέρει προς ψήφιση νομοθετική πρωτο-
βουλία, με την οποία θα μπει μπλόκο στην
κάθοδο Κασιδιάρη στις δημοτικές ή περι-
φερειακές εκλογές. Παρότι, όπως απο-
δείχθηκε και στις πρόσφατες εθνικές
εκλογές, ακόμη κι αν υπάρξει απαγόρευση
καθόδου του, θα βρει τρόπο να «στήσει»
άλλη υποψηφιότητα, αρκετά κυβερνητικά
στελέχη εμφανίζονται θετικά στην ανάλη-
ψη σχετικής πρωτοβουλίας, με το σκεπτι-
κό ότι άλλο να είναι πχ ο Κασιδιάρης στη
Βουλή και άλλο οι Σπαρτιάτες.

Και ο ίδιος ο πρωθυπουργός Κυριάκος

Μητσοτάκης, ωστόσο, άφησε ανοικτό το
ενδεχόμενο ανάληψης πρωτοβουλίας
προς την παραπάνω κατεύθυνση. Όπως
σημείωσε σε πρόσφατη συνέντευξή του
(ΣΚΑΪ) και απαντώντας σε σχετική ερώτη-
ση, σημείωσε ότι η κυβέρνηση θα εξετάσει
τις επιλογές της πάντοτε κινούμενη στα
πλαίσια του Συντάγματος και λαμβάνοντας
υπόψη τη νομική πραγματικότητα. Αντιθέ-
τως, ο πρωθυπουργός έκλεισε κάθε χαρα-
μάδα αύξησης του ορίου εισόδου στη Βου-
λή των κομμάτων από 3% που είναι σήμερα
στο 5%, με το σκεπτικό ότι η ίδια η ζωή και
η κοινοβουλευτική πραγματικότητα θα
αποδομήσoυν κόμματα και κομματίδια, τα
οποία εμφανίστηκαν ως διάττοντες αστέ-
ρες στο πολιτικό σκηνικό.  

«Έχει γίνει κι άλλες φορές, εξάλλου.
Υπήρχε ένας βαρύς νομικός λόγος να μην
επιτρέψουμε σε κόμμα του οποίου ο πραγ-
ματικός ηγέτης ήταν κάποιος καταδικα-
σμένος και ο οποίος βρίσκεται στη φυλα-
κή. Αυτό είναι άλλο από το να κάνουμε μία
οριζόντια παρέμβαση που αφορά τα όρια
των κομμάτων συνολικά», πρόσθεσε ο κ.
Μητσοτάκης.

Ό,τι είναι να γίνει, πάντως, θα αφορά μόνο
τις επικείμενες αυτοδιοικητικές εκλογές,
καθώς του χρόνου τον Μάρτιο ο Ηλίας Κα-
σιδιάρης θα έχει εκτίσει το ένα τρίτο της
ποινής του και είναι πιθανόν να αποφυλακι-
στεί. Όσο για την απόφαση του Εφετείου σε
δεύτερο βαθμό για τη δίκη της Χρυσής Αυ-
γής, αναμένεται να εκδοθεί το νωρίτερο στα
τέλη του 2024, ενώ σε καμία περίπτωση δεν
θα υπάρξει αμετάκλητο της απόφασης -
όπως ορίζει ο νόμος για τη μη συμμετοχή
σε εκλογές- πριν από μία ακόμα διετία. 

Τι σκέφτεται να κάνει ο φυλακισμένος πρώην χρυσαυγίτης; 
Τι εξετάζει η κυβέρνηση

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Το μυστήριο με 
τον Κασιδιάρη 
και τις εκλογές
της αυτοδιοίκησης
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Ο ακούνητος γραμματέας   

Παρέμεινε στη θέση του ο γενικός γραμ-
ματέας Θρησκευμάτων Γιώργος Καλαντζής.
Είναι ο μακροβιότερος γενικός γραμματέας,
αφού ορίστηκε το 2011 από την Άννα Δια-
μαντοπούλου και παραμένει
ακόμη και τώρα στη θέ-
ση. Δεν τον άλλαξε
κανείς, ούτε ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ, αφού αποτελεί
δίαυλο επικοινω-
νίας μεταξύ της Ορ-
θόδοξης Εκκλησίας
(Οικουμενικό Πα-
τριαρχείο και Ελλαδική
Εκκλησία) και άλλων εκκλη-
σιών. Γενικά, είναι ένα πρόσωπο που εργά-
ζεται αθόρυβα χωρίς δηλώσεις στα ΜΜΕ με
κύριο στόχο την αναβάθμιση της εκκλησια-
στικής εκπαίδευσης και την αναδιάταξη του
«χάρτη» των εκκλησιαστικών ακαδημιών. 

Ασφαλώς η μεγάλη έκπληξη της χθεσινής
μέρας ήταν η επιλογή της Ζέφης Δημαδάμα
για τη Γενική Γραμματεία Ισότητας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωμάτων στο υπουργείο Κοινωνι-
κής Συνοχής και Οικογένειας. Ένα μυστικό
που το κρατούσαν πολύ καλά κρυμμένο τα
επιτελικά στελέχη του Μαξίμου. Είναι ουσια-
στικά μια πολύ καλή μεταγραφή, αφού η Ζέφη
Δημαδάμα ήταν στέλεχος του ΠΑΣΟΚ που πέ-
ρασε στην όχθη της ΝΔ, συν το γεγονός ότι εί-

ναι και γυναίκα. Βέβαια, εδώ
στην «P» σάς είχαμε προει-
δοποιήσει ότι επίκεινται και
άλλες αποχωρήσεις από το
ΠΑΣΟΚ μετά το «φευγιό»
του Ανδρέα Λοβέρδου. Ση-
μαντική υποσημείωση: Η Δημα-
δάμα, όταν παραιτήθηκε ο Λοβέρδος, είχε πει
προφητικά ότι «αυτή η παραίτηση θα πρέπει
να μας προβληματίσει όλους στο ΠΑΣΟΚ…». 

Δ εν θα πάει τελικά ο πρωθυπουργός
στη Μεσσήνη, στην εκδήλωση για
την υποψηφιότητα του Δημήτρη

Πτωχού στην Περιφέρεια Πελοποννήσου.
Ο λόγος είναι ότι υπάρχουν
αναζωπυρώσεις στις πυρκαγιές γύρω από
την Αττική και ο Κυριάκος Μητσοτάκης θα
παραμείνει στο Κέντρο Επιχειρήσεων της
Πολιτικής Προστασίας. Ωστόσο, εκεί θα
βρίσκεται ο Αντώνης Σαμαράς, ο οποίος
ήταν αδερφικός φίλος του πατέρα του
Δημήτρη Πτωχού, Παύλου, ο οποίος είχε
διατελέσει και δήμαρχος Μεσσήνης. Όταν
εκλέχτηκε για πρώτη φορά βουλευτής ο
Αντώνης Σαμαράς, ο Δημήτρης ήταν μόλις
ενός έτους... Ανεξαρτήτως της απουσίας
του πρωθυπουργού, η εκδήλωση θα
στείλει το μήνυμα της ενότητας της
παράταξης, καθώς υπάρχουν πυρήνες του
απερχόμενου περιφερειάρχη Π. Νίκα που
δεν συμφωνούν με την επιλογή. Και κάτι
άλλο. Η επιστροφή των Π. Δούκα και Δ.
Καμπόσου στη ΝΔ δείχνει ότι το κόμμα
θέλει να πετύχει ισχυρή συσπείρωση στο
πρόσωπο του κ. Πτωχού.

Μήνυμα ενότητας
στη Μεσσήνη
στέλνει 
ο Μητσοτάκης

Πώς αντέδρασαν στο ΠΑΣΟΚ όταν άκουσαν ότι αναλαμβάνει γενική γραμματέας Ισότητας η
Ζέφη Δημαδάμα; Η στήλη άκουσε την εξής φράση: «Κυριάκο, ανακοίνωσε και τον Ανδρέα (σ.σ.:
Λοβέρδο), μη μας κρατάς σε αγωνία». Το συνεχιζόμενο «μπάσιμο» του πρωθυπουργού στα...
πράσινα νερά έχει λοιπόν προκαλέσει εκνευρισμό στη Χαριλάου Τρικούπη, που βλέπει τις δυ-
νάμεις της να ψαλιδίζονται από τη μεθοδική στελεχιακή πολιτική που ακολουθεί το Μέγαρο
Μαξίμου. Προς επιβεβαίωση, επισημαίνουμε ότι δεν πέρασαν λίγα λεπτά από τη σχετική ανα-
κοίνωση και το ΠΑΣΟΚ εξέδωσε δελτίο Τύπου με το γνωστό και ηρωικό «η Ζέφη Δημαδάμα
έθεσε εαυτόν εκτός Κινήματος»!

Άνθρωπος 
του Πατέλη 
στην Πρόνοια   
Ενώ είχαμε την εικόνα ότι
θα πάει στη Γενική Γραμ-
ματεία Πρόνοιας του νέου
υπουργείου Κοινωνικής

Συνοχής και Οικογέ-
νειας η Ελένη

Γιώτη, η
πρώην γε-
νική Πρό-
νοιας επί

Χατζηδάκη
εντέλει έπειτα

από καραμπόλα δεν μπή-
κε. Προτιμήθηκε ένας νέ-
ος άνθρωπος, ο Πρόδρο-
μος Πύρρος. Ο κ. Πύρρος
ήταν σύμβουλος στο Οικο-
νομικό Γραφείο του πρω-
θυπουργού. Τον είχε φέρει
ο Αλέξης Πατέλης στο
Γραφείο του Πρωθυπουρ-
γού, ήταν ιδιαίτερα εργατι-
κός και επιμελής και έτσι
του εμπιστεύτηκαν μια
κρίσιμη αποστολή, καθώς
από αυτόν θα περνάνε όλα
τα επιδόματα του νέου
υπουργείου. 

Μου λένε ότι υπήρξε μέ-
λος της κυβέρνησης, γέ-

νους θηλυκού, που έφερε
σε επαφή τη Ζέφη Δημαδάμα

με τα ενδότερα του Μεγάρου
Μαξίμου και έγινε έτσι η πρώτη
κρούση, η οποία αποφασίστηκε
να κρατηθεί κρυφή μέχρι την τε-
λική ανακοίνωση. Το Μαξίμου
έχει πολύ καλή εικόνα για τη Ζέ-
φη, θεωρεί ότι είναι ένα μετριο-
παθές δημοκρατικό στέλεχος.
Αλλά η «εγγύηση» του κυβερνη-
τικού στελέχους ήταν αυτή που
κλείδωσε την αξιοποίηση… 

Το «μπάσιμο»
Μητσοτάκη στα...
πράσινα νερά

Μπερδεμένα τα ΜΜΕ
που στηρίζουν 
τον ΣΥΡΙΖΑ… 

Τα ΜΜΕ που υποστηρίζουν τον ΣΥΡΙΖΑ
είναι μοιρασμένα και ολίγον τι μπερδεμέ-
να σχετικά με την υπόθεση διαδοχής στην
Κουμουνδούρου. Για παράδειγμα, η επι-
λογή του Γαβριήλ Σακελλαρίδη να στηρίξει
την Έφη Αχτσιόγλου κρύβει και την έμμε-
ση στήριξη του Δημήτρη Μάρη, του επιχει-
ρηματία που βρίσκεται πίσω από το think
tank Εteron και από το Νews247. Το «Doc-
umento» του Κώστα Βαξεβάνη υποστηρί-
ζει αρκετά την περίπτωση του Διονύση
Τεμπονέρα, ο οποίος (για την ώρα) δεν θέ-
λει να κατέβει για αρχηγός, ενώ η «Εφημε-
ρίδα των Συντακτών» πατάει περισσότερο
στη βάρκα της «Ομπρέλας» και του Ευ-
κλείδη Τσακαλώτου, χωρίς να είναι και αρ-
νητική για την Έφη Αχτσιόγλου. Όσον
αφορά την «Αυγή», είναι προφανές ότι δεν
θέλει ακραία στελέχη τύπου Πολάκη… 

Η Ζέφη είχε προειδοποιήσει για το «φευγιό της» 



Α
ν θέλουμε να σταματήσει επιτέλους
κάποτε η Ελλάδα να είναι... Μπανα-
νία και άγρια Δύση, με δυο μέτρα και

δυο σταθμά για επιχειρήσεις ίδιων κλάδων,
πρέπει να σκάσουν κάτι... φούσκες που λει-
τουργούν σε -αν μη τι άλλο- περίεργα καθε-
στώτα προστασίας και ασυλίας. Όταν ένα κα-
ζίνο, όπως αυτό του Λουτρακίου, έχει φτάσει
ξανά (γιατί πάλι του είχαν κουρέψει κάτι δε-
κάδες εκατ. ευρώ προ ετών) να χρωστάει πά-
νω από 230 εκατ. ευρώ (!) σε Δημόσιο, ασφα-
λιστικά ταμεία, εργαζόμενους, τρίτους και
τράπεζες και συνεχίζει σαν να μην τρέχει τί-
ποτα, δεν γίνεται να κάθεσαι να το κοιτάς και
να κωλυσιεργείς, ενώ σε παρόμοιες περι-
πτώσεις, όπως στο Ρίο, εφαρμόστηκε ο νό-
μος στο άψε-σβήσε. Ειδικά όταν το παραδέ-
χεσαι και επίσημα στο... newsletter σου.

Διαβάζω το ενημερωτικό σημείωμα της
Επιτροπής Εποπτείας και Ελέγχου Παιγνίων
(ΕΕΕΠ) για «εξελίξεις στα θέματα των καζί-
νο», που αναφέρει ότι «το καζίνο Λουτρακίου
κλήθηκε σε ακρόαση με το ερώτημα της ανα-
στολής άδειας λειτουργίας του λόγω οφει-
λών προς το Δημόσιο… Η διοίκηση του καζί-
νο αμφισβητεί τη νομική επιχειρηματολογία
που περιλαμβάνεται στην κλήση (σ.σ.: της
ΕΕΕΠ) και η ΕΕΕΠ εξετάζει τα δεδομένα
προκειμένου να ληφθεί σχετική απόφαση».

Αντίθετα για το καζίνο του Ρίο, όπως βλέ-
πετε, η Επιτροπή εξέδωσε διαπιστωτική
πράξη αναστολής λειτουργίας λόγω ση-
μαντικών χρεών στον ΕΦΚΑ! Όταν λοιπόν
λες ότι «το μαχαίρι θα φτάσει στο κόκαλο»
και ότι θα εξυγιάνεις μια αγορά, έναν κλά-
δο, αυτό πρέπει να γίνεται με τον ίδιο τρόπο
για όλους. Αλλιώς, κάποιοι γελάνε και
«παντελονιάζουν» χρήμα στην υγειά των
κορόιδων. Σωστά, κύριοι της ΕΕΕΠ και κύ-
ριε Χατζηδάκη;

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 21 ΙΟΥΛΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL ΚΕΝΤΡΙ8

Δεν κάνει πίσω 
ο Πιερρακάκης
Αποφασισμένη να μην καμφθεί από τις συνδικαλι-
στικές πιέσεις και να διατηρήσει την Τράπεζα Θε-
μάτων στις πανελλαδικές εξετάσεις είναι η ηγεσία
του υπουργείου Παιδείας. Όπως μαθαίνω, ο
υπουργός Κυρ. Πιερρακάκης -όπως και το Μέγα-
ρο Μαξίμου, άλλωστε- θεωρεί ότι είναι ένα χρήσι-
μο εργαλείο για την εκπαιδευτική διαδικασία. Εί-
ναι πιθανό όμως να γίνουν κάποιες βελτιώσεις,
όπως προτείνεται και στην Έκθεση Εξωτερικής
Αξιολόγησης της Τράπεζας Θεμάτων, που έγινε για
λογαριασμό του Ινστιτούτου Εκπαιδευτικής Πολι-
τικής από ομάδα του Πανεπιστημίου Αιγαίου, όπως
η λήψη μέτρων προκειμένου να εκτονωθεί η πίεση
των εκπαιδευτικών για την κάλυψη της ύλης.

Στο τέλος ο Κυριάκος θα
τους πάρει και τον «ήλιο»
Σας ενημερώνω ότι, σύμφωνα με πληροφορίες, στο
ΠΑΣΟΚ ανησυχούσαν για ένα ακόμη στέλεχος που
σκέφτονται για
μεγάλο δήμο. Για
αυτό και τις προ-
ηγούμενες μέρες
είχαν μαζέψει τις
σχετικές διαρρο-
ές. «Μην τον δί-
νουμε εμείς για
υποψήφιο και αυτός καταλήξει στον Μητσοτάκη»,
μας είπε ο σμπίρος μας. Βέβαια, όταν δεν είδαν το
όνομά του στις κυβερνητικές ανακοινώσεις, πήγε η
καρδιά στη θέση της. Να δούμε όμως αν θα επιλεγεί
τελικά. Από το ΠΑΣΟΚ, όχι από τη ΝΔ.
ΥΓ.: Το ανέκδοτο που κυκλοφορεί στην πολιτική
πιάτσα είναι ότι στο τέλος ο Κυριάκος θα τους πά-
ρει και τον «ήλιο», το σήμα τους. 

Αλλαγές και στην ΕΡΤ
Δεν θέλω να σας τρομάξω αλλά, όπως βλέπετε, ο
Κυριάκος Μητσοτάκης προχωρά ακάθεκτος και
στον ανασχηματισμό του κράτους. Αλλάζει γενι-
κούς γραμματείς, θα αλλάξει διοικητές οργανισμών
κ.λπ. Λογικό είναι. Μαθαίνω ότι έρχονται σαρωτικές
αλλαγές στα ηγετικά κλιμάκια της δημόσιας τηλεό-
ρασης. Όπως πληροφορούμαι, είναι ειλημμένη
απόφαση του πρωθυπουργού να αντικατασταθούν
όσοι πέρασαν κάτω από τον πήχη των προσδοκιών
και να μετακινηθούν προς την ΕΡΤ πρόσωπα με κύ-
ρος και εμπειρία στη δημόσια τηλεόραση. Οι αλλα-
γές θα γίνουν πριν από τη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλο-
νίκης και ήδη κάποιοι έχουν πέσει στα πατώματα! 

Ένα από τα αναπάντητα ερωτήματα που αφορούν
τον... κόσμο της «ερευνητικής» δημοσιογραφίας εί-
ναι το πώς βιοπορίζονται οι Reporters United. Η
ΑΜΚΕ, που δημιουργήθηκε περίπου έναν μήνα πριν
από τις εκλογές του 2019 ασκώντας μονόπλευρη
κριτική σε βάρος της κυβέρνησης και «ανακαλύ-
πτοντας» σκάνδαλα, χωρίς ωστόσο να υπάρχει η
ίδια ζέση για έρευνα προς άλλες κατευθύνσεις της
πολιτικής και επιχειρηματικής ζωής, είναι απορίας
άξιον πώς… επιβιώνει.

Σύμφωνα με το καταστατικό της Αστικής Μη Κερδο-
σκοπικής Εταιρείας Reporters United, χορηγίες,
κονδύλια και διαφημιστικά έσοδα δεν υπάρχουν.
Δωρεές και γενικότερα εισροή χρημάτων στα τα-
μεία της ΑΜΚΕ δεν έχουν δημοσιοποιηθεί, αν και θα
έπρεπε σύμφωνα με τη διαφάνεια και την ακεραι-
ότητα που ευαγγελίζεται ότι προωθεί ο ιστότοπος,
συνεπώς το μεγάλο ερώτημα παραμένει αναπάντη-
το. Πώς επιβιώνουν οι Reporters United; Πώς βιο-
πορίζονται οι άνθρωποι που ασχολούνται καθημερι-
νά με το να έχει περιεχόμενο η ιστοσελίδα, να είναι
άρτια τεχνικά και να μπορεί να επικοινωνεί όσα έχει
επιλέξει να επικοινωνήσει την τελευταία τετραετία;
Από μόνο του το γεγονός ότι η ΑΜΚΕ Reporters U-
nited δεν έχει εμφανίσει τα οικονομικά της στοιχεία
έρχεται σε ευθεία σύγκρουση με τις αρχές που -θε-
ωρητικά- πρεσβεύει. Το να «διαφημίζεις» έρευνα
σε βάθος και αποκαλύψεις για τους πάντες -για την
ακρίβεια όσους είναι αντίθετοι πολιτικά από τις δε-
δομένες προτιμήσεις του συνιδρυτή και των φίλων
του στον επιχειρηματικό και κομματικό κόσμο- αλ-
λά να κρύβεις τα του οίκου σου δεν συνιστά σε καμία
περίπτωση «διαφάνεια»…

Δυο μέτρα και 
δυο σταθμά για το
καζίνο Λουτρακίου
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οι Reporters United;
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Κάποιοι στον ΣΥΡΙΖΑ είναι
πολύ στενοχωρημένοι
διότι πίστευαν ότι οι
υπουργοί της ΝΔ που
έμειναν εκτός κυβέρνη-
σης θα σήκωναν παντιέρα
κατά του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη. Κάτι τέτοιο όχι
μόνο δεν συνέβη, αλλά

αντίθετα όσοι έμειναν εκτός είναι
κάθε μέρα στη μάχη και μιλούν με
τα καλύτερα λόγια για τον πρόεδρο
της ΝΔ. Κοινώς, πάλι κουβά οι Συ-
ριζαίοι… 
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Ψεύτικα προφίλ
χακάρουν συνεργάτιδα
του Λοβέρδου
Θύμα χάκερ έπεσε στενή συνεργάτι-
δα του Ανδρέα Λοβέρδου. Το κοινο-
ποίησε ο ίδιος ο Λοβέρδος, ο οποίος
έγραψε ότι το προφίλ δεν ανήκει στη
συνεργάτιδά του Μαρία Μηλίνη και
ότι είναι fake. Ζήτησε δε από τους δια-
δικτυακούς του φίλους να κάνουν re-
port, αναφορά δηλαδή… Πίσω δε στη
φωτογραφία διακρίνονται και κάτι
φύλλα κάνναβης… 

Μ
ήνυμα στον κυπρια-
κό Ελληνισμό έστει-
λε με αφορμή τη

μαύρη επέτειο της εισβολής
του Αττίλα ο υφυπουργός Άμυ-
νας Νίκος Χαρδαλιάς, ο οποίος
επισκέφτηκε τη Μεγαλόνησο. 

«Η Ελλάδα πάντοτε στέκεται
στο πλευρό της Κύπρου. Είμα-
στε δίπλα σας σε κάθε περί-
πτωση», διεμήνυσε ο κ. Χαρδα-
λιάς κατά τη συνάντησή του με
τον Πρόεδρο της Κύπρου Νίκο
Χριστοδουλίδη. Ερωτηθείς αν
ευελπιστεί πως θα διατηρηθεί
το μομέντουμ ηρεμίας στο Αι-
γαίο, ο υφυπουργός είπε ότι
«θα φανεί.  Σε κάθε περίπτωση
εμείς επιθυμούμε να υπάρχει
ηρεμία, επιθυμούμε να ξεκι-
νήσει ο οποιοσδήποτε διάλο-
γος». Κληθείς να σχολιάσει το θέμα της μετάβασης του Τούρκου προ-
έδρου στα Κατεχόμενα, ο κ. Χαρδαλιάς είπε ότι «τα παρακολουθούμε
αυτά με ψυχραιμία, νηφαλιότητα και πιστοί στις θέσεις και τις από-
ψεις μας. Δεν παρεκκλίνουμε ούτε μια στιγμή, ούτε ένα βήμα από όλα
όσα έχουμε θέσει και για όσα παλεύουμε και πρεσβεύουμε όλα αυτά
τα χρόνια». Σε ό,τι αφορά τις εκδηλώσεις καταδίκης των μαύρων επε-
τείων, ο κ. Χαρδαλιάς είπε: «Δεν ξεχνάμε ούτε λεπτό τις οδυνηρές συ-
νέπειες αυτής της βίαιης εισβολής. Δεν ξεχνάμε ότι 49 χρόνια μετά το
37% της νήσου μας παραμένει υπό τουρκική κατοχή. Είμαστε εδώ για

να θυμίζουμε τη θυσία των πεσόντων και να δίνουμε το μήνυμα ότι θα
παλεύουμε πάντα για την κυριαρχία της πατρίδας».

Ο κ. Χαρδαλιάς επισκέφτηκε Μονάδες της Ελληνικής Δύναμης
Κύπρου. Στην ομιλία του προς τα στελέχη και τους οπλίτες θητείας
της ΕΛΔΥΚ ο κ. Χαρδαλιάς επισήμανε μεταξύ άλλων: « Θα  συνεχί-
σουμε να είμαστε κοντά σας και να σας διαβεβαιώνουμε μέσα από
τη συγκεκριμένη στρατηγική μας και πολιτική ότι αν ποτέ χρει-
αστεί, θα έχετε όλα όσα χρειάζεστε για να μπορέσετε να κρατήσε-
τε ψηλά τη σημαία».

Με ποιους μιλάει ο Τσίπρας;
Είναι το ερώτημα του ενός εκατομμυρίου: Με ποιους μιλάει ο
Τσίπρας; Αυτό αναρωτιούνται τούτο τον καιρό στους διαδρόμους
της Κουμουνδούρου και της Αγίου Κωνσταντίνου, εκεί όπου γί-
νονται οι συνεδριάσεις της Πολιτικής Γραμματείας. Όλοι προ-
σπαθούν να μάθουν αν ο πρώην πρόεδρος μιλάει με κάποιους ή
δίνει κατευθύνσεις στη διαδικασία διαδοχής του. Θέλετε απάν-
τηση; Δεν μιλάει με κανέναν. Έχει δύο ανθρώπους έμπιστους
μέσα στο κόμμα, οι οποίοι τον ενημερώνουν για τα πάντα, αλλά
δεν σηκώνει το τηλέφωνο για κανέναν. Αδιαφορεί πλήρως για τις
διαδικασίες, όπως μαθαίνω… 

Ο λοχαγός της Έφης…
Δεν θα έλεγα ότι είναι ο «στρατηγός» της
Αχτσιόγλου, όπως τον χαρακτηρίζουν συνά-
δελφοι. Θα προτιμούσα τον χαρακτηρισμό «λο-
χαγός». Ο λόγος για τον Γαβριήλ Σακελλαρίδη,
ο οποίος λειτουργεί ως σύμβουλος της Έφης,
αφού είναι ο μόνος ψιλοαυτόνομος εκ των Συ-
ριζαίων, υπό την έννοια ότι δεν έχει συνδεθεί
με καμία από τις φράξιες της Κουμουνδούρου
και είναι και άνθρωπος των Media, απ’ όπου η
Έφη προσμένει μεγάλη στήριξη… 

Μήνυμα Φλώρου από 
την Κύπρο: «Ποτέ ξανά»

Γνωστός για την ευαισθησία στα θέματα του κυπριακού
Ελληνισμού, ο αρχηγός ΓΕΕΘΑ έδωσε για μια ακόμη φορά
το «παρών» στις εκδηλώσεις για τη μαύρη επέτειο της ει-
σβολής στην Κύπρο. Μάλιστα, ο στρατηγός Κωνσταντίνος
Φλώρος βρέθηκε από την Τετάρτη 19 Ιουλίου στη Μεγαλό-
νησο προκειμένου να παραστεί στις εκδηλώσεις για την 49η
Επέτειο Μνήμης των Πεσόντων Αξιωματικών και Οπλιτών,
ενώ συναντήθηκε και με τον Πρόεδρο της Κυπριακής Δημο-
κρατίας Νίκο Χριστοδουλίδη. «Δεν ξεχνούμε. Ποτέ ξανά»,
ήταν το μήνυμα του στρατηγού Φλώρου στο Twitter από την
Κύπρο, που αυτές τις μέρες «ματώνει» θυμούμενη τις μαρ-
τυρικές στιγμές του 1974. 

Χαρδαλιάς: «Δεν ξεχνάμε! Δίπλα σας σε κάθε περίπτωση»
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Οι δρόμοι 
εκπέμπουν SOS

Κ
άθε μέρα όσοι γυρίζουν σπίτι είναι κυ-
ριολεκτικά τυχεροί. Η στήλη κρούει
τον κώδωνα του κινδύνου: η οδική

συμπεριφορά των Ελλήνων έχει χειροτερέψει.
Όλοι είναι έτοιμοι να τσακωθούν. Ειδικά αν
δουν απέναντί τους κανέναν μεσήλικα πενην-
τάρη παχουλό, τότε νιώθουν... Πολάκης. «Τον
έχω», σκέφτονται και βγάζουν όλα τα καταπιε-
σμένα τους συναισθήματα.

Γράφαμε προ ημερών πάλι, αλλά δεν ιδρώ-
νει κανενός το αυτί. Και οι κακές ειδήσεις δια-
δέχονται η μία την άλλη. Μια 88χρονη παρα-
βίασε το κόκκινο και εμβόλισε αυτοκίνητα
που κινούνταν στη Λ. Μαραθώνος! Ένας πατέ-
ρας δύο παιδιών νεκρός επιτόπου και ένας
νέος που έκανε τη θητεία του στο Πολεμικό
Ναυτικό χαροπαλεύει.

Είναι δυνατόν 88 χρόνων να είναι ακόμη στο
τιμόνι; Πότε πέρασε τελευταία
φορά από τεστ ικανοτήτων και
ποιος έκρινε ότι μπορεί να εί-
ναι οδηγός; Προσοχή: δεν αμ-
φισβητούμε ότι όλα μπορεί να
έχουν γίνει όπως έπρεπε, ούτε
πως μπορεί να ήταν η κακιά η
ώρα, αλλά θέλουμε να μάθου-
με τα «αν» και τα «γιατί».

Η εφημερίδα μας έγραφε
χθες για τις ποινές-χάδι στους

εμπρηστές. Καταπονείται ολόκληρος ο κρατι-
κός μηχανισμός, συγκλονίζεται η κοινωνία,
άνθρωποι χάνουν την περιουσία τους, ορισμέ-
νοι και τη ζωή τους ή τραυματίζονται, το περι-
βάλλον μας καταρρέει και για αυτούς είναι…
Παρασκευή.

Η ατιμωρησία και η αντικοινωνική συμπε-
ριφορά υπονομεύουν την κοινωνική συνοχή
και την κοινωνία αλληλεγγύης στην οποία
θέλουμε να ζούμε. Όποιοι νόμοι πρέπει να
αλλάξουν να αλλάξουν, όποιοι καινούργιοι
πρέπει να ψηφιστούν να ψηφιστούν. Είναι
ευθύνη και της κυβέρνησης και των κομμά-
των της αντιπολίτευσης.

Η ασφάλεια στο οδικό δίκτυο δεν είναι ούτε
μπλε, ούτε κόκκινη, ούτε πράσινη. Δεν έχει
κανένα χρώμα. Πολιτικοί και πολίτες πρέπει να
συνεργαστούν για να σωθούν ζωές. Να σω-
θούν οικογένειες που καταστρέφονται. Ίσως
έχει έρθει η ώρα για τους «μυστικούς τροχαί-

ους». Που θα περιπολούν με πολιτικά οχήμα-
τα και θα κόβουν τον βήχα σε εκείνους που

το παίζουν έξυπνοι.
Γιατί δυστυχώς, εφόσον δεν

έχουμε μυαλό, θα πρέπει να πο-
ρευτούμε με τη λαϊκή ρήση «ο
φόβος φυλάει τα έρμα». Τον φό-

βο τους να έχουμε, δηλαδή,
μπας και σταματήσουμε να
σκοτώνουμε ο ένας τον άλλον.

Αρχικά δεχτείτε τις ευχές της στήλης για καλή
επιτυχία στα νέα σας καθήκοντα. Μετά και τη
δική σας μεταγραφή πάντως το γνωστό τσιτάτο
«η δημοσιογραφία σε οδηγεί παντού» θα πρέ-
πει να αντικατασταθεί από το... ΠΑΣΟΚ σε οδη-
γεί παντού. Ας έρθουμε όμως στα της τοποθέ-
τησής σας στη Γενική Γραμματεία Ισότητας και
στην αντίδραση του πρώην κόμματός σας. Η
αλληλουχία έχει ως εξής: Κάποια στιγμή απο-
χωρήσατε από την εκλογική μάχη, από υποψή-
φια βουλευτής για την ακρίβεια, με αιχμές ότι
δεν έχετε χορηγούς. Κάπως επιθετικό για το

ΠΑΣΟΚ, θα συμφωνείτε και εσείς, έτσι δεν
είναι; Αλλά παραμείνατε στο κόμμα και συ-
νεχίσατε να το εκπροσωπείτε στις Βρυξέλ-
λες κοκ. Μέχρι την τελευταία στιγμή. Οπό-
τε -και μετά την ανακοίνωση του ονό-
ματός σας από την κυβέρνηση-
υποβάλατε την παραίτησή σας. Μή-
πως θα έπρεπε να έχει προηγηθεί
έστω κάποιες ημέρες; Από τη
στιγμή που κάνατε την επιλογή να
συζητήσετε το θέμα με τους συ-
νεργάτες του πρωθυπουργού;

μία Αριστερά,  μία Δεξιά

Θα έρθει, δεν θα έρθει… (στιγμιότυπο από την επίσκεψη Μητσοτάκη στο υπουργείο Ενέργειας)

Τoυ 
Γιάννη
Αντύπα

jantipas@gmail.com

� Υπόνοιες για οργανωμένο σχέδιο εμπρηστών αφήνει σε

ανάρτησή του ο γνωστός δημοσιογράφος Μπάμπης Πα-

παπαναγιώτου. «Πλέον ισχυροποιούνται τα στοιχεία ότι κά-

ποιες από τις καταστροφικές πυρκαγιές είναι αποτέλεσμα

εμπρησμού. Εκτός από τη σύλληψη ενός ατόμου (ομολόγη-

σε 2 εμπρησμούς), “δένονται” τα στοιχεία και για άλλα δυο

άτομα. Ποιοι και γιατί καίνε τη χώρα; Κοντός ψαλμός αλλη-

λούια». Για να δούμε τι θα δούμε.

••••••••••••

� Τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ αντέδρασαν για πρώτη φο-

ρά με… χάσταγκ στα κοινωνικά δίκτυα μετά τη με-

ταγραφή της Ζέφης Δημαδάμα. Χαρακτηριστικό παρά-

δειγμα, η ανάρτηση της Maria Dafermou, που ήταν συνερ-

γάτις της. «Όταν η άνευ όρων προσωπική φιλοδοξία κα-

ταρρίπτει κάθε ιδεολογική προσέγγιση, η πολιτική εξα-

χρειώνεται και οι πολίτες την αποστρέφονται. #Δημαδαμα

#ΝΔ». Δηλαδή, όπως το έκανε ο… ΣΥΡΙΖΑ!

••••••••••••

� Το έπιασε το «Ελλάδα 24». Τηλεοπτικός διάλογος στον

αέρα του Action24. «Καλπάκης: Να κριθούν αναδασω-
τέες οι περιοχές που κάηκαν - Δημοσιογράφος: Δεν χρει-
άζεται, γίνεται αυτόματα αυτό». Μα τι έχουν στον ΣΥΡΙΖΑ

και δεν τους βγαίνει ένας εκπρόσωπος Τύπου; Φταίει κάθε

φορά το πρόσωπο ή το σύστημα που υποτίθεται ότι το υπο-

στηρίζει; 

••••••••••••

� Πολλοί απόρησαν με τη στάση της Ελληνική Λύσης

στην Επιτροπή της Βουλής για την ψήφο των αποδή-

μων. Το κόμμα του Κυριάκου Βελόπουλου από το «ναι» το ’21

πήγε στο «θα δούμε». Μην ανησυχείτε, είπε στη στήλη έμ-

πειρος κοινοβουλευτικός, ο Κυριάκος Βελόπουλος θα κάνει

την… κωλοτούμπα στην Ολομέλεια. Λέτε; 

Καλημέρα σας, κυρία Δημαδάμα!
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@Ένα καζάνι που βράζει
Οι Αθηναίοι έχουμε συνηθίσει στις ταλαιπωρίες και αυτό

δεν είναι καλό. Καθόλου
καλό. Ίσως θεωρούν ότι
είναι καλό εκείνοι που
μας τις προκαλούν, όσο
πιο πολύ συνηθίζεις τό-
σο πιο λίγο διαμαρτύρε-
σαι. Σωστά. Μέχρι που
σηκώνεσαι ένα πρωί και
είσαι τόσο ταλαιπωρη-
μένος που δεν έχεις τί-
ποτε πλέον να χάσεις.

Σαν τη χύτρα ταχύτητας που δεν εκτονώνεται από καμία
βαλβίδα, τελικά σκας. 

Μ
η με ρωτήσετε αν την αγαπάω την Αθήνα· τη λατρεύω. Σε αυτή
γεννήθηκα και μεγάλωσα, σε αυτήν επιστρέφω πάντα, αλλά και
από αυτή φεύγω πάντα. Έχω σκεφτεί πολλές φορές πώς είναι να

είσαι ξένος και να ζεις στην Αθήνα και, πριν βιαστείτε, δεν εννοώ απαραί-
τητα φτωχός μετανάστης, αυτό ας το αφήσουμε στην άκρη επί του παρόν-
τος. Εννοώ ακόμη και εύπορος ψηφιακός νομάς, από αυτούς που υποτί-
θεται ότι θέλουμε να προσελκύσουμε...

Να είσαι Νορβηγός, ας πούμε, τίποτα πιο εύπορο δεν μου έρχεται πρό-
χειρο, και εκεί που σε έχουμε προσελκύσει και έχεις βγάλει το λάπτοπ
σου στην πλατεία της Αγίας Ειρήνης και δουλεύεις ανάμεσα στα εκατομ-
μύρια τραπεζοκαθίσματα, να ο καύσωνας.

Να πας στο πάρκο, θα πείτε, να δροσιστείς. Ποιο πάρκο, είναι κλειστά τα
πάρκα. Γιατί είναι κλειστά τα
πάρκα (ρωτάει ο εύπορος
πλην αφελής Νορβηγός);
Επειδή έχει καύσωνα, του
απαντά ο Έλληνας και του
Νορβηγού τού πέφτουν τα
μαλλιά.

Διότι ο Νορβηγός, που
έχει πιθανώς μεγαλώσει στο
Όσλο, έχει τη μεγαλύτερη
κάλυψη αστικού πρασίνου
στην Ευρώπη με 72%. Η
Αθήνα, με μόλις 11%, είναι
33η στην κατάταξη, σύμφω-
να με τα στοιχεία του Ευρω-
παϊκού Οργανισμού Περιβάλλοντος (ΕΕΑ). Εντάξει, υπάρχουν και χειρό-
τερα, η Λευκωσία, ας πούμε, που έχει μόλις 4%. Στη Λευκωσία βέβαια
έχει και μόνιμο καύσωνα, χρόνια τώρα, προσωπικά δεν νομίζω ότι έχω
ζεσταθεί στη ζωή μου πουθενά όσο στη Λευκωσία. Η Μέση Ανατολή είναι
Ανταρκτική μπροστά της.

Ας επιστρέψουμε στον Νορβηγό ψηφιακό νομάδα μας όμως, που όταν
θέλησε να γίνει νομάς δεν είχε στο μυαλό του να γίνει καμηλιέρης στη Σα-
χάρα και ζεσταίνεται με τους 45 βαθμούς και θέλει να δροσιστεί. Τα πάρ-
κα, όπως προείπαμε, είναι κλειστά, με απόφαση της Περιφέρειας Αττι-
κής, διότι, λέει, μπορεί να μπει κάποιος και να τα κάψει. Αν θέλει, δηλαδή,
να μπει κάποιος και να κάψει τα πάρκα, δεν μπορεί αν τα κλείνεις. Δεν πη-
δάει τη μάντρα, δεν πετάει ένα στουπί. Εν τω μεταξύ, ποιος να θέλει να κά-
ψει τα πάρκα; Έχει απέξω πολύ πράγμα ακόμη να κάψεις. Οπότε ποιον τι-
μωρείς; Πέρα από τον φίλο μας τον Νορβηγό, που στην τελική παίρνει και
ένα αεροπλάνο και πάει πίσω στο Όσλο, τιμωρείς τον Έλληνα και πιο συγ-
κεκριμένα τον Αθηναίο.

-Ωχού, ας πάει να περπατήσει στην Πανεπιστημίου, να κάτσει κάτω από
τα πλατάνια. Για αυτό τα βάλαμε. -Μα δεν έχει πλατάνια στην Πανεπιστη-
μίου και η Πανεπιστημίου είναι κρανίου (σκαμμένος) τόπος. -Βιάζεστε,
να περιμένετε το αποτέλεσμα. -Μα, τώρα έχει καύσωνα, πεθαίνω, σβήνω.

Ας πάει στη θάλασσα. Ποια θάλασσα; Ώσπου να φτάσει ο Αθηναίος από
το Παγκράτι στη θάλασσα θα έχει πεθάνει όχι από τον καύσωνα αλλά από
γεράματα.

Στ’ αλήθεια, τόσα χρόνια σε αυτή την πόλη δεν έχω καταλάβει γιατί το να
ζεις σε αυτήν πρέπει να είναι μια διαρκής τιμωρία.

Γιατί μου κλείνεις τα (λίγα) πάρκα στον καύσωνα, γιατί μου σκάβεις τις
κεντρικές λεωφόρους τρία χρόνια τώρα, γιατί μου συμπεριφέρεσαι σαν
να είμαι πειραματόζωο, γιατί μεταχειρίζεσαι την πόλη ΜΟΥ σαν να είναι
οικόπεδό ΣΟΥ;

Γιατί γεννήθηκα σε ένα από τα ομορφότερα σημεία της Γης και ζω σε
μια κόλαση;

Η κόλαση έχει όνομα 
και λέγεται Αθήνα

Πριν πεθάνουμε όμως, σε λιγότερο από τρεις
μήνες έχουμε εκλογές. Δημοτικές και περιφε-
ρειακές. Οι δημοτικοί και περιφερειακοί μας
άρχοντες θα διεκδικήσουν (ξανά) την ψήφο
μας και θα μας πουν διάφορα. Κάποια σωστά,
κάποια λιγότερο. Το ζητούμενο, πριν πεθάνου-
με όλοι από τη ζέστη ή την ταλαιπωρία, είναι ένα: Έκα-
ναν τη ζωή μας καλύτερη;

@Θα πεθάνουμε όλοι. Κάποιοι πιο ευχάριστα

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

#«Την παλεύω.

Με το ζόρι»

Οι Αθηναίοι έχουμε γίνει ένας πολύ γκρινιάρης «λαός». -Καλη-
μέρα, τι κάνεις; -Ε, τι να κάνω... Την παλεύω. Δεν είναι ακριβώς

αυτό το νόημα της ζωής
όμως. Να μην μπορείς
να πας στα πάρκα στον
καύσωνα, να μην μπο-

ρείς να πιάσεις δουλειά
στην Καλλιθέα αν ζεις
στο Χαλάνδρι, να μην

μπορείς να ανασάνεις.
Να συνηθίζεις στην τι-

μωρητικότητα. Ιδιαίτερα
αν δεν έχεις χρήματα. Η

δουλειά των δημοτικών και περιφερειακών αρχών είναι να κά-
νουν τη ζωή καλύτερη για αυτούς ακριβώς που δεν έχουν χρή-

ματα. Οι άλλοι θα τη βρουν την άκρη. Σιγά που κάθονται στην
Αθήνα με τους 45 βαθμούς...
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Κ
έρδισε το στοίχημα της συναίνε-
σης η κυβέρνηση, καθώς με το
πρώτο της νομοσχέδιο στη νέα

κοινοβουλευτική περίοδο συγκέντρωσε
κατά τη συζήτηση στην Επιτροπή ευρύτατη
κοινοβουλευτική πλειοψηφία 220 βουλευ-
τών. Ο πρώτος νόμος που είχε προαναγ-

γελθεί από τον πρωθυ-
πουργό αφορά την ψήφο
των Ελλήνων του εξωτερι-
κού, αίροντας τα μέχρι τώ-
ρα εμπόδια που έβγαζαν
εκτός εκλογικής διαδικα-
σίας εκατοντάδες χιλιάδες
απόδημους Έλληνες.

Από τα οκτώ κόμματα
της Βουλής τα πέντε (ΝΔ

με 158 βουλευτές, ΠΑΣΟΚ με 32, Σπαρτιά-
τες με 12, Νίκη με 10 και Πλεύση Ελευθε-
ρία με 8) θα ψηφίσουν τη νομοθετική πρω-
τοβουλία, ενώ ΣΥΡΙΖΑ, ΚΚΕ και Ελληνική
Λύση στάθηκαν στην αντίθετη όχθη.

Έτσι, τα κόμματα με τη θετική τους στάση
αίρουν τους περιορισμούς που προέβλε-
παν τη διαμονή συνολικά δύο ετών στην
Ελλάδα τα τελευταία 35 χρόνια και την
υποβολή φορολογικής δήλωσης το τρέχον
ή το προηγούμενο έτος.

Για ιστορική μέρα έκανε λόγο η υπουρ-
γός Εσωτερικών Νίκη Κεραμέως τονίζον-

τας ότι «με ένα νόμο και ένα άρθρο μπο-
ρούμε να ανατρέψουμε τα εμπόδια στην
ψήφο εκατοντάδων χιλιάδων Ελλήνων»
και ευχαριστώντας τις πολιτικές δυνάμεις
που συντάχθηκαν με την κυβερνητική
πρωτοβουλία. 

Βασική δέσμευση
Η υπουργός Εσωτερικών περιέγραψε το

νομοσχέδιο για την απρόσκοπτη άσκηση
του εκλογικού δικαιώματος των Ελλήνων
του εξωτερικού ως βασική δέσμευση της
ΝΔ και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Από την
πλευρά του, ο αναπληρωτής υπουργός Θε-
όδωρος Λιβάνιος ξεκαθάρισε ότι με το νο-
μοσχέδιο αυτό δεν χορηγείται νέο δικαίω-
μα ψήφου των Ελλήνων του εξωτερικού,
παρά παρέχεται διευκόλυνση σε όσους
έχουν το δικαίωμα να ψηφίσουν, είναι εγ-
γεγραμμένοι στους εκλογικούς καταλό-
γους και μπορούν να έρθουν στη χώρα να
ασκήσουν το εκλογικό τους δικαίωμα.

Το ΠΑΣΟΚ παρά τις επιφυλάξεις του θα
στηρίξει τη ρύθμιση, σημειώνοντας ότι εί-

ναι πάγια θέση του κόμματος η άρση των
εμποδίων για την ψήφο των αποδήμων.
«Στη στάθμιση που κάνουμε οι αρχές μας
είναι μεγαλύτερες από τις επικοινωνιακές
ενέργειες της κυβέρνησης. Εμείς δεν ψη-
φίζουμε γιατί θεωρούμε ότι έχουμε δε-
σμευτεί ή μας έχετε στριμώξει. Ψηφίζουμε
παρά το γεγονός ότι η κυβέρνηση θέλει να
διαμορφώσει μια εικόνα ότι εμείς σερνό-
μαστε στην ψήφιση», είπε ο Παναγιώτης
Δουδωνής.

Υπέρ του νομοσχεδίου τάχθηκαν οι
Σπαρτιάτες και η Νίκη, με τον αγορητή
των Σπαρτιατών Πέτρο Δημητριάδη να
σημειώνει ότι το νομοσχέδιο κινείται
προς τη θετική κατεύθυνση και τον ειση-
γητή της Νίκης Γιώργο Αποστολάκη να
υποστηρίζει ότι οι απόδημοι είναι συντη-
ρητικοί και πατριώτες και κανείς δεν πρέ-
πει να τους φοβάται.

Η Ελληνική Λύση, που στην ανάλογη
ρύθμιση το 2021 είχε τοποθετηθεί υπέρ της
πλήρους διευκόλυνσης της ψήφου των
απόδημων Ελλήνων, εμφανίστηκε με άλλη

θέση που προσεγγίζει τη στάση των ΚΚΕ
και ΣΥΡΙΖΑ, αμφισβητώντας στην ουσία την
ισοτιμία της ψήφου των Ελλήνων του εξω-
τερικού και υποστηρίζοντας πως δεν μπο-
ρούν να γνωρίζουν την ελληνική πραγματι-
κότητα. Ο Παύλος Σαράκης της Ελληνικής
Λύσης είπε ότι το κόμμα του σήμερα διατη-
ρεί ισχυρές επιφυλάξεις για την ορθότητα
εκείνης της στάσης.

«Κίνδυνος για τη δημοκρατία»
Αρνητική στάση κρατά ο ΣΥΡΙΖΑ, με τον

Θεόφιλο Ξανθόπουλο να υποστηρίζει ότι η
πρόταση της κυβέρνησης για κατάργηση
των κριτηρίων γεννά κίνδυνο για τη δημο-
κρατία και πως δημιουργεί συνθήκη υπο-
νόμευσης της αυτοκυβέρνησης του λαού.

Αντίθετο διαχρονικά το ΚΚΕ, με τον
αγορητή του Γιάννη Γκιόκα να κάνει λόγο
για αλλοίωση του εκλογικού αποτελέσμα-
τος από τη χωρίς κριτήρια ψήφο των απο-
δήμων, υποστηρίζοντας πως «οι ρυθμί-
σεις διαμορφώνουν ένα άλλο εκλογικό
σώμα από ψηφοφόρους που δεν έχουν
σχέση με την Ελλάδα ή έρχονται μόνο για
διακοπές».

Το νομοσχέδιο αναμένεται να ψηφιστεί
τη Δευτέρα από την Ολομέλεια της Βουλής,
ενώ το πιθανότερο είναι κατά τη συνεδρία-
ση να τοποθετηθούν οι πολιτικοί αρχηγοί. 

Τα πέντε από τα οκτώ κόμματα της Βουλής υποστήριξαν τον νόμο 
για την ψήφο των Ελλήνων του εξωτερικού 

- Γιατί διαφώνησαν ΣΥΡΙΖΑ, ΚΚΕ και Ελληνική Λύση

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr

Νίκησε
η συναίνεση
για τους ομογενείς



Ηπραγματική ευτυχία πηγάζει από τη χαρά να κάνεις κάτι
καλά, από τον ζήλο να δημιουργείς καινούργια πράγμα-
τα. Εάν το πρώτο όνομα που σας έρχεται με αυτή τη

φράση είναι ο υπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δημήτρης
Παπαστεργίου, είστε στη σωστή ανάγνωση…

Είναι ο άνθρωπος που ξεπερνά κάθε προσδοκία. Ο ανα-
μορφωτής του Δήμου Τρικκαίων. Έκανε τα Τρίκαλα μια
πραγματικά όμορφη πόλη. Για να χαρακτηρίσεις κάτι «όμορ-
φο», πρέπει να σου προκαλεί θαυμασμό και ευχαρίστηση.
Κάθε επισκέπτης στα Τρίκαλα αυτό παθαίνει! Επίτευγμα;
Όχι. Ήταν το όραμά του να δει τα Τρίκαλα ως μια πόλη σύγ-
χρονη και λειτουργική. Το υποσχέθηκε και το έπραξε! Το μό-
νο που δεν έκανε ήταν να πάει θάλασσα στα Τρίκαλα… αλλά
μην του το ζητήσετε διότι ό,τι θέτει ως στόχο, το πετυχαίνει!
Ο Δημήτρης Παπαστεργίου ανοίγεται στην «Political» και
περιγράφει τις πιο ανθρώπινες στιγμές του, τα συναισθήμα-
τά του και φυσικά την πρώτη μέρα στο Υπουργείο που δεν
έχασε χρόνο κάνοντας σύσκεψη και προγραμματισμό. Είναι
ένας δημιουργικός άνθρωπος που παρακινείται από την επι-
θυμία να πετύχει κάτι σημαντικό, όχι για να νικήσει ή για να
προσπεράσει άλλους.

Υπουργέ, άκουσα στις προγραμματικές σας δηλώσεις
την ατάκα «από τα στενά του Σακαφλιά στη λεωφόρο
της ευρυζωνικότητας». Πριν πάμε στα του Υπουργεί-
ου, και μια και είναι σαφής η αναφορά στα Τρίκαλα, θα
ήθελα να μας πείτε τι σημαίνει για εσάς σε προσωπικό
επίπεδο η μετάβαση από δήμαρχος σε υπουργό...

Μου δίνετε την ευκαιρία να κάνω μια σύντομη αναδρομή
στην πορεία μου. Το 2002 για πρώτη φορά εκτέθηκα σε
εκλογές, εξελέγην δημοτικός σύμβουλος, όπως και το
2006. Το 2014 και το 2019 εξελέγην δήμαρχος Τρικκαίων. Εί-
χα τη μεγάλη χαρά να δω την πόλη μου να αναβαθμίζεται σε
όλα τα επίπεδα, σε επίπεδο υποδομών, βιωσιμότητας αλλά
και ψηφιακά, με κατοίκους οι οποίοι έδειξαν τεράστιο επί-
πεδο προσαρμοστικότητας. Μοιράστηκαν το όραμά μας, συ-
νεργάστηκαν, βοήθησαν προκειμένου οι αλλαγές αυτές να
γίνουν μέρος της καθημερινότητάς τους. Τα Τρίκαλα, μια
πόλη πανέμορφη, ιστορική, μελωδική και πολύ ενδιαφέ-
ρουσα έγινε πρότυπο στα ψηφιακά, κάτι που σχεδόν κανείς
δεν θα περίμενε. Με την προηγούμενη πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης, τους κυρίους Πιερ-
ρακάκη και Λιβάνιο, και από τη θέση του προέδρου της ΚΕ-
ΔΕ, συνεργαστήκαμε προκειμένου όλοι οι δήμοι να χρημα-
τοδοτηθούν για να υλοποιήσουν εφαρμογές για έξυπνες
πόλεις. 

Η τιμή που έγινε στο πρόσωπό μου από τον πρωθυ-
πουργό Κυριάκο Μητσοτάκη που με επέλεξε ως συνέ-
χεια στο Υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης είναι πο-
λύ μεγάλη. Πέραν της προσωπικής τιμής, εκτιμώ και ότι
είναι και μια ένδειξη εκτίμησης του έργου και της απο-
στολής της Τοπικής Αυτοδιοίκησης γενικά και συνολικά.
Δεσμεύομαι ότι θα δώσω τον καλύτερο εαυτό μου προ-
κειμένου να ανταπεξέλθω.

Προφανώς έχουν αλλάξει οι συνήθειές σας και ο τρό-
πος ζωής σας... 

Ναι, βέβαια, αλλά όχι στο βαθμό που θα φανταζόσασταν.
Εργάζομαι όλες τις ώρες της ημέρας, κάτι στο οποίο ήμουν
ήδη συνηθισμένος. Προσπαθώ να κάνω κάποιες διαδρομές
με ποδήλατο όπως έκανα πάντα, και σας πληροφορώ ότι δεν
είναι όσο δύσκολο ακούγεται, ακόμη και για έναν υπουργό.
Αναζητώ πάντως χρόνο για την οικογένειά μου και θα ήθελα
να αφιερώνω περισσότερο, με δεδομένη και την απόσταση
Αθήνα-Τρίκαλα. Ωστόσο, πιστεύω ότι σε όλα μπορεί να βρε-
θεί μια ισορροπία.

Το πρώτο πράγμα που κάνατε μόλις μπήκατε στο

Υπουργείο ποιο ήταν;

Είναι ένας χώρος τον οποίο γνώ-
ριζα, διότι είχαμε κάνει αρκετές συ-
ναντήσεις και επισκέψεις όσο
ήμουν πρόεδρος της ΚΕΔΕ αλλά και
ως ηλεκτρολόγος μηχανικός και μη-
χανικός Η/Υ. Ήδη, πριν την ορκωμο-
σία της κυβέρνησης, είχα ήδη οργα-
νώσει σύσκεψη με στελέχη του
Υπουργείου προκειμένου να ενημε-
ρωθώ. Οπότε, το πρώτο πράγμα που
έκανα στο Υπουργείο, ήταν… σύ-
σκεψη! Η στελέχωση του γραφείου
μου έγινε σταδιακά, τόσο με παλαι-
ότερους συνεργάτες μου όσο και με
νεότερους. Ο Κωνσταντίνος Κυρα-
νάκης έχει τη θέση του υφυπουρ-
γού, και είμαι βέβαιος ότι θα κάνει
σπουδαία δουλειά. 

Ποιες είναι οι προτεραιότητές
σας;

Έχοντας ήδη περισσότερες από 1.570 ψηφιακές υπηρε-
σίες στο gov.gr και έχοντας «χαρτογραφήσει» σχεδόν όλες
τις υπηρεσίες του ελληνικού Δημοσίου, υπάρχει το σχέδιο
της συμπλήρωσης της πλατφόρμας με όσες δεν είναι ήδη
ψηφιοποιημένες. Σχηματικά, λέμε ότι «όλο το κράτος χω-
ράει στο κινητό μας», θέλοντας να εξηγήσουμε τον στόχο οι
πολίτες να έχουν τη δυνατότητα να εξυπηρετούνται ψηφια-
κά για όλες σχεδόν τις συναλλαγές με το Δημόσιο. 

Πέραν αυτού, που είναι μια διαρκής διαδικασία, για εμάς
έχει μεγάλη σημασία να περιορίσουμε τις ουρές σε υπηρε-
σίες όπως τα Κτηματολογικά Γραφεία. Θέλουμε να ενημε-
ρώσουμε τον κόσμο -και ζητάμε και τη συνεργασία των Μέ-
σων Μαζικής Ενημέρωσης σε αυτό- ότι δεν χρειάζεται να
πηγαίνουν από τη νύχτα προκειμένου να πάρουν προτεραι-
ότητα και να εξυπηρετηθούν. Πρώτα, ας εξετάζουν κατά πό-
σο μια υπηρεσία μπορεί να παρασχεθεί ψηφιακά. Ας δουν
εάν στο gov.gr μπορούν να κάνουν την αίτηση, να παραλά-

βουν πιστοποιητικό ή να κάνουν
τηλεδιάσκεψη με υπάλληλο.
Πρώτα, ας ξεκινούν να ελέγξουν.
Ο μεγαλύτερος όγκος δουλειάς
σε δημόσιες υπηρεσίες μπορεί
να γίνει από τον πολίτη ψηφιακά. 

Ωστόσο, υπάρχει ακόμη πολύ
χαρτί για ψηφιοποίηση, δεν
είναι έτσι;

Ναι, υπάρχει μεγάλος όγκος,
και χάρη σε προγράμματα όπως
αυτά του Ταμείου Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας, διαθέτουμε και
τα εργαλεία για να ψηφιοποι-
ήσουμε το χαρτί, και επιπλέον για
να κρατήσουμε μόνον τις ανα-
γκαίες πληροφορίες για να αν-
ταλλάσσονται ανάμεσα στα διά-
φορα συστήματα του Δημοσίου.
Η τεχνολογία μάς βοηθά να κρα-
τάμε τα δεδομένα που μας χρει-

άζονται και να μη συσσωρεύουμε άχρηστες πληροφορίες. 

Ως ηλεκτρολόγος μηχανικός, έχετε την εμπειρία της
τεχνολογίας εδώ και δεκαετίες. Τι σας γοητεύει πε-
ρισσότερο στην τεχνολογία;

Πράγματι, γράφω κώδικα, μπορώ να προβλέψω την πο-
ρεία μιας εφαρμογής, ξέρω τι σημαίνει αλγόριθμος και πώς
αυτός μπορεί να λειτουργήσει για το καλό της κοινωνίας και
του συνόλου. Με γοητεύουν το ατέρμονο της τεχνολογίας
αλλά και η προσπάθεια της ανθρωπότητας να την κρατήσει
σε πλαίσια και όρια, έτσι ώστε η τεχνολογία να λειτουργεί
προς όφελος της ανθρωπότητας. Μου αρέσουν οι προκλή-
σεις που γεννιούνται μέσα από τη γιγάντωση τεχνολογιών
όπως η Τεχνητή Νοημοσύνη. Πιστεύω ότι θα συμβάλλει για
έναν καλύτερο κόσμο. 

Είστε φύσει αισιόδοξος άνθρωπος; 

Θα έλεγα ότι προτιμώ να βλέπω τη θετική όψη των πραγ-
μάτων και να αγωνίζομαι για να γυρίσω το αρνητικό σε θετι-
κό. Και ναι, όλα θα πάνε καλά τελικά!Δ
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«Όλο το κράτος 
στο κινητό μας»

στον
Nίκο Τσιλιπουνιδάκη
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Χ
ωρίς παρεκκλίσεις από τον δρόμο που
έχει χαράξει για αξιόπιστη και υπεύθυ-
νη αντιπολίτευση συνεχίζει να κινείται

το ΠΑΣΟΚ δίνοντας θετική ψήφο στο νομοσχέ-
διο για την ψήφο των ομογενών και αποφεύ-
γοντας «πολιτικές παλινδρομήσεις», αφού είχε

ψηφίσει και την προηγούμε-
νη ρύθμιση που είχε φέρει η
ΝΔ.

Διευκρινίζοντας τη στάση
του ΠΑΣΟΚ, ο εισηγητής του
Παναγιώτης Δουδωνής έκα-
νε μια αναδρομή της πολιτι-
κής συμπεριφοράς του κόμ-
ματός του και υποστήριξε
πως «η κυβερνητική πλει-

οψηφία διά του πρωθυπουργού δήλωνε ενθου-
σιασμένη το 2019. Ο πρωθυπουργός κ. Κυριά-
κος Μητσοτάκης δήλωνε χαρακτηριστικά πως
πρόκειται για “μια νίκη του κοινοβουλευτισμού
και της ενότητας, ένα υπόδειγμα συναίνεσης”». 

Στη συνέχεια ανέφερε: «Το 2021 πάλι, επρό-
κειτο για μια ρύθμιση-πυροτέχνημα, πανομοι-
ότυπη με αυτή που έχει κατατεθεί ως νομοσχέ-
διο τώρα. Και πάλι, παρότι επισημάναμε το γε-
γονός αυτό και με πλήρη επίγνωση του τακτικι-
σμού της κυβέρνησης, για λόγους αρχής ψηφί-
σαμε τη διάταξη. Γιατί όσον αφορά σε εμάς, οι
θέσεις μας δεν υπαγορεύονται από την πολιτι-
κή συγκυρία, τη διάθεση πολιτικής εκμετάλ-
λευσης ή την ανάλυση των εκλογικών αποτελε-
σμάτων. Για εμάς οι θέσεις μας είναι προϊόν των
αρχών και των αξιών που πάντα χαρακτήριζαν
αυτήν την παράταξη και αποτελούν τη μόνη πυ-
ξίδα στην κοινοβουλευτική μας στάση», τόνισε
ο κ. Δουδωνής. 

Ουδεμία δέσμευση
Απάντησε μάλιστα και στις φωνές που ακού-

γονταν από το κυβερνητικό στρατόπεδο, οι οποί-
ες έκαναν λόγο για θεσμική υποχρέωση του ΠΑ-
ΣΟΚ. «Παρατηρώ, λοιπόν, στελέχη του κυβερ-
νώντος κόμματος να λένε ότι θα ψηφίσουμε,
διότι είμαστε δεσμευμένοι από όσα είχαμε πει
το 2021. Να σας ενημερώσω, αξιότιμη κυρία
υπουργέ, πως δεν είναι έτσι. Η στάση μας καθο-
ρίζεται από το ότι είμαστε ένα κόμμα αρχών,
στηριζόμαστε σε στέρεα προτάγματα, τα οποία
μένουν αμετάβλητα και τα οποία κρίνονται μάλι-
στα από εμάς ως πολύ μεγαλύτερης βαρύτητας
από τις επικοινωνιακές και αντίθετες προς το
πνεύμα της συναίνεσης ενέργειες της κυβέρνη-
σης», είπε ο βουλευτής Επικρατείας του ΠΑ-
ΣΟΚ.  Σύμφωνα με το ΠΑΣΟΚ, στην προτεινόμε-
νη ρύθμιση αίρονται οι προϋποθέσεις, οι «κό-
φτες» όπως ονομάστηκαν, για την ψήφο των
εκτός Επικρατείας εκλογέων. Με άλλα λόγια,
καταργείται το κριτήριο των δύο ετών παραμο-
νής στη χώρα εντός της τελευταίας 35ετίας, κα-
θώς και το κριτήριο της υποβολής φορολογικής
δήλωσης, όπως είπε ο κ. Δουδωνής. 

«Απογραφή εκλογέων»
Καταλήγοντας, έθεσε και ένα καθαρά πρα-

κτικό θέμα: «Πρέπει να έχουμε ως χώρα, ως
πατρίδα μια εικόνα στέρεη για το πόσοι είναι οι
εκτός Επικρατείας εκλογείς. Από την κυβέρνη-
ση μιλούν για 800.000, με υπολογισμούς που

στην πραγματολογική τους βάση είναι επισφα-
λείς. Πρέπει να προχωρήσουμε άμεσα σε απο-
γραφή των εκλογέων που βρίσκονται έξω από
την Επικράτεια. Όχι μόνο για να ξέρουμε πόσοι
είναι και να έχουμε μια σαφή εικόνα για τη
σύνθεση του εκλογικού μας σώματος. Αλλά και
για να μπορούμε να τους μιλήσουμε για τις θέ-
σεις μας, να μπορούμε να τους προσεγγίσουμε
και να αφουγκραστούμε τα προβλήματα και τις
σκέψεις τους». 

Με διάθεση περισσότερο να βρεθεί λύση
στο θέμα της αντιμετώπισης των πυρκαγιών,
παρά της άγονης αντιπαράθεσης συνεχίζει να
κινείται το ΠΑΣΟΚ και σε αυτό το θέμα που κά-
θε καλοκαίρι σπέρνει τον τρόμο στη χώρα.
«Εμείς στηρίζουμε το υπουργείο Κλιματικής
Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας και θέλουμε
να υπάρχει. Αλλά να υπάρχει πραγματικά, δο-
μημένο πάνω σε γνωστές εκ των προτέρων
διαδικασίες. Παραμένει δυστυχώς θολό, πολύ-
πλοκο και αλληλεπικαλυπτόμενο το θεσμικό
πλαίσιο. Ούτε οι συναρμόδιοι φορείς του Δη-
μοσίου, ούτε η Τοπική Αυτοδιοίκηση γνωρί-
ζουν ακριβώς τι πρέπει να κάνουν. Υπάρχει ο ν.
4662/2020, ο οποίος προσπαθεί να ακολουθή-
σει ευρωπαϊκές βέλτιστες πρακτικές, αλλά
πολλές από τις διαδικασίες του δεν έχουν υλο-
ποιηθεί, διότι δεν έχουν εκδοθεί οι κανονιστι-
κές πράξεις που χρειάζονται από τη διοίκηση.
Υπάρχει το υπουργείο, υπάρχει ο νόμος και δεν
εφαρμόζεται γιατί δεν έχουν εκδοθεί οι ανα-
γκαίες κανονιστικές πράξεις», υποστήριξε ο
Δημήτρης Μάντζος.

Στη συνέχεια ο κ. Δουδωνής πρόσθεσε:
«Οφείλουμε να μιλήσουμε για τη δέσμευση των
ανθρώπινων και οικονομικών πόρων που πρέ-
πει να έχει στη διάθεσή της η Αυτοδιοίκηση για
να κάνει τις αρμοδιότητές της. Δεν πρέπει να εί-
ναι πάρκινγκ ευθυνών, αλλά πραγματικός πυ-
λώνας τοπικής δημοκρατίας».

«Επιταγή για δράση»
Καταλήγοντας, ο κοινοβουλευτικός εκπρό-

σωπος του ΠΑΣΟΚ επανέλαβε ότι η κλιματική
κρίση «δεν μπορεί να είναι δικαιολογία για την
αβελτηρία των κυβερνήσεων. Είναι επιταγή για
δράση. Πρέπει να στηριχθούμε στην πρόληψη
και αντιμετώπιση του φαινομένου. Πολλές φο-
ρές δίνεται έμφαση μόνο στην αποκατάσταση
και βλέπουμε ένα δόγμα “εκκενώνω, αποζη-
μιώνω, προχωράμε παρακάτω”, δεν πάμε που-
θενά, παρά μόνο σε καμένη γη».

Τέλος, πρόσθεσε πως «Υπάρχουν κοντά
στις 4.000 κενές οργανικές θέσεις στο Πυρο-
σβεστικό Σώμα. Χρειάζεται ομογενοποίησή
του και όχι λειτουργοί δύο και τριών ταχυτή-
των με τους συμβασιούχους να είναι σε καθε-
στώς ομηρίας. Και, επιτέλους, ασφάλιση της
υγείας, της σίτισης και της μεταφοράς των
εθελοντών μας. Έχουμε κάνει απολογιστική
ερώτηση από τον Απρίλιο στον κ. Στυλιανίδη
για όλα αυτά τα ζητήματα στο Πυροσβεστικό
Σώμα, απάντηση δεν λάβαμε. Όπως δεν πή-
ραμε απάντηση για το τι έχει συμβεί με το 1,7
δισ. του πολυδιαφημισμένου προγράμματος
“Αιγίς”, το οποίο περιλάμβανε προμήθεια
drones, πλωτά και εναέρια μέσα. Πού πήγαν,
γιατί πήγαν και πώς πήγαν τα χρήματα;».

Πρώτα δείγματα 
αξιόπιστης
αντιπολίτευσης

Οι νέοι τομεάρχες του ΠΑΣΟΚ

ΠΑΣΟΚ

Απέφυγε τις «πολιτικές
παλινδρομήσεις» 
και στήριξε 
το νομοσχέδιο για 
την ψήφο των ομογενών

Τα πρόσωπα που συγκροτούν τους Κοινο-
βουλευτικούς Τομείς Ευθύνης ανακοίνωσε το
ΠΑΣΟΚ- Κίνημα Αλλαγής χθες. Πρόκειται για
τη «σκιώδη κυβέρνηση» του Νίκου Ανδρου-
λάκη, τα πρόσωπα δηλαδή που αναλαμβά-
νουν τις θέσεις από τις οποίες θα «ελέγχουν»
κατά περίπτωση και ανά τομέα ευθύνης τα
στελέχη της κυβέρνησης του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη και τους υπουργούς. Αναλυτικά,
σύμφωνα με την ανακοίνωση της Χαριλάου
Τρικούπη, οι υπεύθυνοι ΚΤΕ είναι:
Συμβούλιο της Ευρώπης: Γιώργος
Παπανδρέου
Οικονομικών: Πάρις Κουκουλόπουλος
Οικονομίας: Παύλος Γερουλάνος
Ανάπτυξης: Γιώργος Νικητιάδης, 
Μικρομεσαία Επιχειρηματικότητα: Ελένη
Βατσινά
Εσωτερικών (ΟΤΑ): Ευαγγελία Λιακούλη
Δημόσιας Διοίκησης, Κράτους & Θεσμών:
Παναγιώτης Δουδωνής
Εξωτερικών: Δημήτρης Μάντζος
Εθνικής Άμυνας: Δημήτρης Μπιάγκης
Παιδείας: Στέφανος Παραστατίδης 
Υγείας: Ιωάννης Τσίμαρης

Ψυχικής Υγείας: Μπουρχάν Μπαράν 
Προστασίας του Πολίτη: Νάντια
Γιαννακοπούλου
Δικαιοσύνης: Μιλένα Αποστολάκη
Περιβάλλοντος: Μανώλης Χριστοδουλάκης
Ενέργειας: Φραγκίσκος Παρασύρης
Εργασίας & Κοινωνικής Ασφάλισης:
Γιώργος Μουλκιώτης
Κοινωνικής Συνοχής & Οικογένειας:
Κατερίνα Καζάνη
Υποδομών & Μεταφορών: Απόστολος Πάνας
Αγροτικής Ανάπτυξης: Μανώλης Χνάρης,
Χριστίνα Σταρακά 
Κλιματικής Κρίσης & Πολιτικής Προστασίας:
Ανδρέας Πουλάς
Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων &
Μεταναστευτικής Πολιτικής: Παύλος
Χρηστίδης
Ψηφιακής Διακυβέρνησης: Ιλχάν Αχμέτ,
Κατερίνα Σταρακά
Πολιτισμού: Νάγια Γρηγοράκου
Τουρισμού: Κατερίνα Σπυριδάκη
Ναυτιλίας: Σταύρος Μιχαηλίδης
Νησιωτικής Πολιτικής: Παναγιώτης
Παρασκευαΐδης
Αθλητισμού: Τάσος Νικολαΐδης

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 
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Γ
ια μια ακόμη φορά ο ΣΥΡΙΖΑ από-
δειξε ότι είναι εκτός τόπου και
χρόνου, με αποτέλεσμα να εκτεθεί

ανεπανόρθωτα καταψηφίζοντας το νομο-
σχέδιο για την ψήφο τον ομογενών, το
οποίο τέθηκε από χθες προς επεξεργασία
στις κοινοβουλευτικές Επιτροπές.

Η απόφαση ότι θα καταψηφίσει το
σχέδιο νόμου της κυβέρνησης για την

ψήφο των αποδήμων εί-
χε ληφθεί από το βράδυ
της Τετάρτης στη συνε-
δρίαση της Πολιτικής
Γραμματείας. Το σκεπτι-
κό τους ήταν ότι η κυ-
βέρνηση φέρνει ξανά
την ίδια ακριβώς πρότα-
ση που είχε φέρει και

τον Δεκέμβριο του 2019 και την οποία και
τότε είχε καταψηφίσει. Αποφάσισαν
όμως στην Κουμουνδούρου ότι θα κατα-
θέσουν δική τους πρόταση στην κατεύ-
θυνση της τροπολογίας του 2021.

Ταυτόχρονα, ο ΣΥΡΙΖΑ θα καταθέσει
και τροπολογία για να μπορούν να ψηφί-
ζουν οι Έλληνες του... εσωτερικού, δηλα-
δή αυτοί που στις εκλογές του Μαΐου και
του Ιουνίου εργάζονταν στον τουρισμό
και δεν μπορούσαν να πάρουν άδεια για
να επιστρέψουν ώστε να ψηφίσουν στην
ιδιαίτερη πατρίδα τους.

Παρά την αναμενόμενη αρνητική θέση
του ΣΥΡΙΖΑ, το νομοσχέδιο θα συγκεν-
τρώσει τις 200 ψήφους που απαιτούνται
για την άμεση εφαρμογή του και, συνε-
πώς, από τις πρώτες κάλπες που θα στη-
θούν για τις ευρωεκλογές του 2024 θα
ψηφίζουν και οι απόδημοι από τον τόπο
διαμονής τους.

Κατά την ομιλία του χθες στη Βουλή, ο
βουλευτής στου ΣΥΡIΖΑ Θεόφιλος Ξανθό-
πουλος (φωτό) στηλίτευσε τη βιασύνη με
την οποία η κυβέρνηση φέρνει προς ψή-
φιση με κατεπείγουσες fast track διαδικα-
σίες ένα τόσο σημαντικό νομοσχέδιο, με
βαρύ συμβολισμό και μεγάλο ειδικό βά-
ρος στα πολιτικά πράγματα της χώρας. 

Αγωνία με τα αυτοδιοικητικά
Επίσης, στις επείγουσες εκκρεμότητες

της αξιωματικής αντιπολίτευσης παραμέ-
νει η επιλογή υποψηφίων για τις 13 περι-
φέρειες και τους κεντρικούς δήμους της
χώρας, όπου η εκλογική συντριβή του
κόμματος και η αναζήτηση νέας ηγεσίας
λειτουργούν ανασταλτικά ακόμη και για τα
κομματικά στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ που δεν εί-
ναι διατεθειμένα να εκτεθούν ανεπανόρ-
θωτα βάζοντας υποψηφιότητα για μια από

τις κεντρικές θέσεις στην Τοπική Αυτοδι-
οίκηση, γνωρίζοντας εκ των προτέρων ότι
θα ηττηθούν.

Έτσι, ούτε ο Διονύσης Τεμπονέρας, για
τον οποίο συζητούσαν να κατέβει ως υπο-
ψήφιος περιφερειάρχης Δυτικής Ελλά-
δας, ούτε ο Νίκος Φαραντούρης, ο οποίος
δέχτηκε κρούση για τον Δήμο Αθηναίων,
έδειξαν ενδιαφέρον, προκαλώντας μεγά-
λο άγχος στην Κουμουνδούρου, η οποία
καλείται να επιλέξει τα πρόσωπα που θα
υποστηρίξει μέχρι τα τέλη του μήνα.

Μεγάλος πονοκέφαλος εξακολουθεί να
αποτελεί ο Δήμος Αθηναίων, για τον οποίο
ο ΣΥΡΙΖΑ επιθυμεί ο γνωστός μπασκε-
τμπολίστας Νίκος Παππάς να αποφασίσει
τι μέλλει γενέσθαι με την υποψηφιότητά
του, παρότι στο παρασκήνιο ακούγεται
ολοένα και πιο συχνά τις τελευταίες ώρες
το όνομα του προέδρου του Δικηγορικού
Συλλόγου Αθηνών Δημήτρη Βερβεσού.

Ο Παππάς και ο Ευκλείδης
Μηνύματα για έναν πιο εξωστρεφή ΣΥ-

ΡΙΖΑ ως προς την επιχειρηματικότητα
προέκυψαν και κατά τη συνάντηση του
υποψηφίου για την αρχηγία του ΣΥΡΙΖΑ
Νίκου Παππά με τον πρόεδρο του Επαγ-
γελματικού Επιμελητηρίου Αθηνών Γιάν-
νη Χατζηθεοδοσίου. «Οι αλλεπάλληλες
κρίσεις έχουν οδηγήσει τον κλάδο των
ΜμΕ σε ασφυξία. Η κυβέρνηση Μητσοτά-
κη, εκμεταλλευόμενη την πανδημική και
την ενεργειακή κρίση, υλοποιεί το “μεγάλο
σχέδιο” εκκαθάρισης της αγοράς», ανέ-
φερε ο υποψήφιος πρόεδρος του κόμμα-
τος. Πάντως, ο Ευκλείδης Τσακαλώτος
πρόκειται να παρουσιάσει σύντομα την
πρότασή του για τη λειτουργία του ΣΥΡΙΖΑ
ώστε να παράγει πολιτική προκειμένου να
ασκήσει ουσιαστική αντιπολίτευση στη
ΝΔ. Αυτό επισήμανε, μεταξύ άλλων, σε
συνάντηση που είχε με δημοσιογράφους
χθες, τονίζοντας ότι πρώτιστη σημασία
έχει το πολιτικό περιεχόμενο της παρέμ-
βασης του ΣΥΡΙΖΑ, ενώ τόνισε ότι ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ πρέπει να βαδίσει σε μια πολιτική συμ-
μαχιών, εφόσον όμως έχει μια σαφή ταυ-
τότητα και επεξεργασμένο αριστερό λόγο
και όχι το «θολό» στίγμα που είχε προ-
εκλογικά.

Την ίδια ώρα, τα στελέχη της αξιωματι-
κής αντιπολίτευσης προσανατολίζονται
για ένα debate εφ’ όλης της ύλης με χαλα-
ρές διαδικασίες. Οι υποψήφιοι για την αρ-
χηγία του ΣΥΡΙΖΑ με δηλώσεις τους τάχ-
θηκαν υπέρ μιας διαδικτυακής συζήτη-
σης, ελπίζοντας να «αφυπνίσουν» τα μέλη
του ΣΥΡΙΖΑ ώστε να δείξουν ενδιαφέρον

(μέχρι στιγμής δεν υπάρχει) για τις εσω-
κομματικές κάλπες του Σεπτεμβρίου.

Πλην του debate, προσπαθούν να αξιο-
ποιήσουν και άλλα… εργαλεία για την αύ-
ξηση του αριθμού των συμμετεχόντων,
όπως η διαδικτυακή ψηφοφορία (αυτή
δηλαδή που αρνούνται στους ομογενείς) ή

η δυνατότητα ψήφου για «φίλους», δηλα-
δή πολίτες που επιθυμούν να συμμετέ-
χουν στη διαδικασία για την εκλογή προ-
έδρου χωρίς να είναι εγγεγραμμένα μέλη
του κόμματος. Σπασμωδικές κινήσεις που
δείχνουν την αγωνία τους ότι στις κάλπες
θα προσέλθουν… τρεις και ο κούκος. 

Πάλι εκτός τόπου και χρόνου ο ΣΥΡΙΖΑ

του Βαγγέλη
Κατσορίδα

vkatsoridas@political.gr

Δήλωσαν ότι 
θα καταψηφίσουν 
το σχέδιο νόμου 
για την ψήφο 
των ομογενών,
προκαλώντας 
ξανά αρνητικές
εντυπώσεις
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Τα «χρυσά» deals του... σουλτάνου
Ο

Ταγίπ Ερντογάν, ο οποίος επισκέ-
φθηκε τα Ηνωμένα Αραβικά Εμι-
ράτα, μόνο γονατιστός δεν βρέθη-

κε να παρακαλεί για να κατορθώσει στο τέ-
λος, φεύγοντας, να έχει καταλήξει σε συμ-
φωνίες (το μέλλον θα δείξει αν θα υλοποι-
ηθούν) που θα γεμίσουν τα άδεια ταμεία
του τουρκικού κράτους με πετροδόλαρα.

Σύμφωνα με όσα ανακοινώθηκαν, η
Τουρκία και τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα
υπέγραψαν 13 διμερείς συμφωνίες, ύψους
50,7 δισ. δολαρίων, στο Αμπού Ντάμπι. Οι
συμφωνίες αφορούν μεταξύ άλλων συνερ-
γασία στους εξής τομείς: ενέργειας, μετα-
φορών, υποδομών, εμπορίου, οικονομίας,
υγείας, τουρισμού, αγοράς ακινήτων,
αμυντικής βιομηχανίας και τεχνολογίας.

«Ισχυρή ώθηση»
Ο πρόεδρος των Ηνωμένων Αραβικών

Εμιράτων (ΗΑΕ) Μοχάμεντ μπιν Ζάγεντ αλ
Ναχιάν υποδέχθηκε τον Τούρκο πρόεδρο
στο Αμπού Ντάμπι, κάνοντας λόγο για μια
επίσκεψη που δίνει «ισχυρή ώθηση» στη
στρατηγική επιλογή των δύο χωρών να ενι-
σχύσουν ακόμη περισσότερο τις διμερείς
σχέσεις τους.

Υπενθυμίζεται ότι έπειτα από πολλά χρό-
νια τεταμένων σχέσεων, Τουρκία και ΗΑΕ
αναθέρμαναν τους δεσμούς τους, υπογρά-
φοντας τον περασμένο Μάρτιο συμφωνία
ελεύθερου εμπορίου με στόχο την αύξηση
των συναλλαγών στα 40 δισ. δολάρια εντός
πέντε ετών.

Τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα ήταν ο τε-
λευταίος σταθμός της τριήμερης περιοδεί-
ας του Ερντογάν σε χώρες του Κόλπου, με-
τά τη Σαουδική Αραβία και το Κατάρ, σε μια
προσπάθεια του Τούρκου προέδρου να
εξασφαλίσει επενδύσεις που θα τονώσουν
την οικονομία της χώρας του, η οποία περ-
νά δύσκολες ώρες από την εκτίναξη του
πληθωρισμού σε δυσθεώρητα ύψη.

Η Σαουδική Αραβία επιβεβαίωσε με
ανακοίνωσή της την υπογραφή πολυάριθ-
μων συμφωνιών με την Τουρκία, συμπερι-
λαμβανομένης μίας για αγορά τουρκικών
μη επανδρωμένων αεροσκαφών. Πρόκει-
ται για τη «μεγαλύτερη αμυντική σύμβαση»
στην ιστορία της Τουρκίας.

«Ανάσα»
Ο Ερντογάν έφτασε πριν από τέσσερις

ημέρες στην Τζέντα της Σαουδικής Αρα-
βίας, πρώτο σταθμό της περιοδείας του
στις πλούσιες μοναρχίες του Κόλπου, που
αποσκοπούσε σε μια διπλωματική ώθηση
για την «ανάταξη» των σχέσεων με τις δυ-
νάμεις του Κόλπου και την τόνωση των επι-

χειρηματικών δεσμών, ώστε να εξασφαλί-
σει επενδύσεις αρκετών δισεκατομμυρίων
δολαρίων, που θα αποτελέσουν «ανάσα»
για τη… στριμωγμένη τουρκική οικονομία
και οι οποίες θα απομακρύνουν τον κίνδυ-
νο να βρεθεί κάτω από τον έλεγχο του ΔΝΤ.

Ο Ερντογάν υπέγραψε μαζί με τον πρίγ-
κιπα διάδοχο Μοχάμεντ μπιν Σαλμάν -τον
ντε φάκτο ηγέτη της Σαουδικής Αραβίας-
συμφωνίες στους τομείς της ενέργειας,
των επενδύσεων, της άμυνας και των μέ-
σων ενημέρωσης.

Μεταξύ αυτών των συμφωνιών είναι
«δύο συμβόλαια με την τουρκική εταιρεία
Baykar» -στην οποία συνδιοκτήτης είναι ο
γαμπρός του Ερντογάν- η οποία κατα-
σκευάζει drones, ιδιαίτερα το TB2 Bayra-
ktar, ναυαρχίδα της αμυντικής βιομηχα-
νίας της Τουρκίας.

Η Σαουδική Αραβία «θα αποκτήσει dro-
nes με στόχο να ενισχύσει την ετοιμότητα
των Ενόπλων Δυνάμεων του βασιλείου και
τις αμυντικές και κατασκευαστικές του
ικανότητες», δήλωσε ο υπουργός Άμυνας
της χώρας, Χαλίντ μπιν Σαλμάν.

Το οικονομικό ύψος των συμφωνιών δεν
αποκαλύφθηκε ούτε οι τύποι των drones
που σχεδιάζει να αγοράσει το βασίλειο, αλ-

λά ένας Άραβας διπλωμάτης, μιλώντας
υπό τον όρο να μην κατονομαστεί, τόνισε
ότι η αγορά αφορά το μοντέλο TB2.

Πάντως, ο διευθύνων σύμβουλος της
Baykar, Χαλούκ Μπαϊρακτάρ, με tweet του
έκανε λόγο για τη «μεγαλύτερη σύμβαση
εξαγωγών στους τομείς της άμυνας και της
αεροπορίας στην ιστορία της τουρκικής
δημοκρατίας».

Η ανάπτυξη της τοπικής στρατιωτικής
βιομηχανίας αποτελεί μέρος ενός φιλόδο-
ξου σχεδίου του πρίγκιπα μπιν Σαλμάν για
τη διαφοροποίηση της οικονομίας του βα-
σιλείου μακριά από το πετρέλαιο.

Η τουρκική εταιρεία υπογράμμισε σε
ανακοίνωσή της ότι η συμφωνία περιλαμ-
βάνει συνεργασία για τη μεταφορά τεχνο-
λογίας και την κοινή παραγωγή «ώστε να
προωθηθεί η ικανότητα ανάπτυξης υψηλής
τεχνολογίας των δύο χωρών».

Ξανά στο Ριάντ
Η επίσκεψη του Τούρκου πρόεδρου στη

Σαουδική Αραβία είναι η δεύτερη μετά την
επαναπροσέγγιση μεταξύ Ριάντ και Άγκυ-
ρας, που ήρθε έπειτα από μια περίοδο δι-
πλωματικής ψυχρότητας που έφτασε στο
αποκορύφωμά της το 2018 με τη δολοφο-

νία του Σαουδάραβα δημοσιογράφου Τζα-
μάλ Κασόγκι στο προξενείο της Σαουδικής
Αραβίας στην Κωνσταντινούπολη.

Το βέβαιο είναι ότι ο δημοσιογράφος,
που κατακρεουργήθηκε από τους απε-
σταλμένους δολοφόνους του πρίγκιπα, ξε-
χάστηκε. Ο καιροσκόπος Ερντογάν, αφού
χρησιμοποίησε τη δολοφονία του Κασόγκι,
στη συνέχεια αντάλλαξε την ένοχη σιωπή
του με τις εμπορικές και στρατιωτικές συμ-
φωνίες με τον ίδιο τον δολοφόνο του, τον
πρίγκιπα της Σαουδικής Αραβίας.

Να τονίσουμε ότι η επίσκεψη Ερντογάν
έρχεται σε μια περίοδο που η Τουρκία πα-
λεύει με την υποτίμηση της τουρκικής λί-
ρας και τον πληθωρισμό που έχει πλήξει
την οικονομία της. Οι επενδύσεις και η
χρηματοδότηση από χώρες του Κόλπου
συνέβαλαν στην ανακούφιση πιέσεων στην
τουρκική οικονομία και στα συναλλαγματι-
κά της αποθέματα από το 2021, όταν η Άγ-
κυρα ξεκίνησε μια διπλωματική προσπά-
θεια για την αποκατάσταση των δεσμών με
τη Σαουδική Αραβία και τα Ηνωμένα Αρα-
βικά Εμιράτα.

Τον περασμένο μήνα, ο Τούρκος αντι-
πρόεδρος Τζεβντέτ Γιλμάζ και ο υπουργός
Οικονομικών Μεχμέτ Σιμσέκ ταξίδεψαν
στα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα για να συ-
ζητήσουν «ευκαιρίες οικονομικής συνερ-
γασίας» με ομολόγους τους και συνάντη-
σαν τον σεΐχη Μοχάμεντ μπιν Ζάγεντ Αλ
Ναχιάν. 

Τι συμφώνησε o Ερντογάν στα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα 
για να του δώσουν 50,7 δισ. πετροδόλαρα 
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Ν. Χριστοδουλίδης: «Να δώσουμε 
νόημα στη θυσία των πεσόντων»
Την ίδια ώρα, χθες ο Πρόεδρος της Κυπριακής Δημοκρατίας Νίκος Χριστοδουλίδης παρέστη στην
επιμνημόσυνη δέηση που τελέστηκε στον Τύμβο της Μακεδονίτισσας για τους πεσόντες αξιωμα-
τικούς και οπλίτες κατά την τουρκική εισβολή. O Πρόεδρος της Κυπριακής Δημοκρατίας, αφού
κατέθεσε στεφάνι στους τάφους των ηρώων, είπε ότι η χθεσινή είναι «μέρα τιμής, μέρα περισυλ-
λογής. Εκείνο που θα πρέπει να κάνουμε είναι να υποσχεθούμε σε όλους αυτούς που θυσιάστη-
καν για την Κυπριακή Δημοκρατία, για την ανεξαρτησία, την εδαφική ακεραιότητα της χώρας μας
ότι θα πράξουμε ό,τι είναι δυνατόν έτσι ώστε να ανατρέψουμε την ανώμαλη παρούσα κατάσταση
πραγμάτων, να δώσουμε δηλαδή νόημα στη θυσία τους μέσα από την επανένωση της πατρίδας
μας. Παρά τις δυσκολίες, παρά τις προκλήσεις, τα προβλήματα είμαστε εδώ και πράττουμε ό,τι εί-
ναι δυνατόν για να σπάσουμε το αδιέξοδο και να επαναρχίσουν ουσιαστικές συνομιλίες από εκεί
που διακόπηκαν το καλοκαίρι του 2017». Το θέμα των Ελληνοτουρκικών έθεσε και ο υπουργός
εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης στις Βρυξέλλες στη Σύνοδο των ΥΠΕΞ. 

Μ
ε απευθείας πτήση από τα Εμιράτα
προς τα Κατεχόμενα έφτασε ο Ερν-
τογάν στην Κύπρο, ανήμερα τη μαύ-

ρη επέτειο της τουρκικής εισβολής του 1974,
για να τελέσει τα εγκαίνια του παράνομου αε-
ροδρομίου της κατεχόμενης Τύμπου.

Υπενθυμίζεται ότι λόγω του εμπάργκο στα
Κατεχόμενα ο Ερντογάν έπρεπε πρώτα να
προσγειωθεί σε αεροδρόμιο της Τουρκίας
και μετά να πετάξει για το ψευδοκράτος.
Ακόμη και το Αζερμπαϊτζάν προ καιρού δεν
είχε επιτρέψει στο τουρκικό προεδρικό αε-
ροσκάφος να ταξιδέψει απευθείας στην κα-
τεχόμενη Κύπρο και η πτήση είχε γίνει αφού

πρώτα είχε σταθμεύσει σε
τουρκικό αεροδρόμιο.

Έτσι, το ότι το τουρκικό
προεδρικό αεροσκάφος ξε-
κίνησε από το Αμπού Ντάμπι

και προσγειώθηκε στην Τύμ-
που έδωσε «αέρα» στον Ερν-
τογάν να στείλει μήνυμα

«αναγνώρισης» του ψευδοκράτους. Βέβαια,
το ότι τα Εμιράτα επέτρεψαν την απευθείας
πτήση θέτει σε σοβαρή δοκιμασία τις σχέσεις
τους με την Ελλάδα (έχουμε υπογράψει διμε-
ρή συμφωνία αμυντικής συνεργασίας) και
την Κύπρο και επιβεβαιώνει τους φόβους
που υπάρχουν ότι η στρατηγική σχέση με τα
ΗΑΕ τίθεται υπό αμφισβήτηση λόγω της ρα-
γδαίας βελτίωσης των σχέσεων της Τουρκίας
με τις χώρες του Κόλπου.

Ενδέχεται επίσης αυτή η κίνηση να δημι-
ουργήσει «ρωγμές» στη μέχρι τώρα σταθερή
θέση της διεθνούς κοινότητας για εμπάργκο
σε κινήσεις που θα συνιστούσαν έστω και έμ-
μεση αναγνώριση του ψευδοκράτους, με
πρώτους «προθύμους» χώρες που βρίσκον-
ται στη στενή ζώνη επιρροής της Τουρκίας.

Ο Ερντογάν προσγειώθηκε χθες στην Τυμ-
πού, όπου πραγματοποιήθηκε παρέλαση
στην κατεχόμενη Λευκωσία, ενώ είχε και κατ’

ιδίαν συνάντηση με τον κατοχικό ηγέτη Ερσίν
Τατάρ. Αφού εγκαινίασε τον νέο τερματικό
σταθμό του παράνομου αεροδρομίου της
Τύμπου, κάλεσε τη διεθνή κοινότητα να άρει
όλους τους πολιτικούς περιορισμούς στο
ψευδοκράτος που, όπως ισχυρίστηκε, στε-
ρούνται νομικής βάσης.

Επανέλαβε για ακόμη μια φορά την αξίωση
για κυριαρχική ισότητα, σημειώνοντας ότι
«επαναλαμβάνω την έκκλησή μου να υπο-
στηρίξουμε το ιδανικό των δύο ίσων κρατών,
να ζούμε δίπλα δίπλα, όχι την κουλτούρα της

κυριαρχίας, της έντασης και των συγκρούσε-
ων στο νησί της Κύπρου».

Αναφερθείς στο νέο τερματικό της Τύμπου,
ο Ταγίπ Ερντογάν ισχυρίστηκε πως «από σή-
μερα το αεροδρόμιο της Τύμπου είναι το αε-
ροδρόμιο με τη μεγαλύτερη χωρητικότητα
επιβατών στο νησί της Κύπρου. Το νέο τερμα-
τικό έχει μεγεθυνθεί έξι φορές σε σύγκριση
με το παλιό. Με αυτό τον τρόπο έχει καταστεί
ικανό να εξυπηρετήσει 10 εκατομμύρια επι-
βάτες. Mια πιο σύγχρονη και πιο δυναμική
κατασκευή τερματικού σταθμού σημαίνει πε-
ρισσότερες επενδύσεις και απασχόληση».

Πάντως, η παρουσία του Τούρκου προ-
έδρου στην κατεχόμενη Κύπρο και οι δηλώ-
σεις εξωραϊσμού της «ειρηνευτικής επιχεί-
ρησης», όπως η Άγκυρα ονομάζει την τουρ-
κική εισβολή και τη συνεχιζόμενη κατοχή του
βόρειου τμήματος του νησιού, και η επανάλη-

Γράφει 
η  Αλεξία 
Τασούλη

Η προκλητική επίσκεψή του
στο ψευδοκράτος ανήμερα
την τουρκική εισβολή στην
Κύπρο και με ποιον τρόπο
επιδιώκει την αναγνώρισή του 

ψη της θέσης για λύση δύο κρατών στο νησί
προβληματίζουν την Αθήνα, καθώς θολώ-
νει η εικόνα της καλής γειτονίας που καλ-
λιεργήθηκε μετά το Βίλνιους.

Μην ξεχνάμε άλλωστε ότι το Κυπριακό
θα καθορίσει τις ελληνοτουρκικές και ευ-

ρωτουρκικές σχέσεις, ενόψει μάλιστα της
συζήτησης που ξεκινά στην ΕΕ για την
πρόταση που θα καταθέσει η Κομισιόν στη
Σύνοδο Κορυφής του Οκτωβρίου για τα
επόμενα βήματα στην ευρωπαϊκή πορεία
της Τουρκίας.

Διπλό μήνυμα Ερντογάν από τα Κατεχόμενα
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Τ
ουλάχιστον 350 απόπειρες εγκατάστα-
σης κατασκοπευτικού λογισμικού
(υποκλοπές) σε χρήστες κινητής τηλε-

φωνίας εντόπισε η Αρχή Προστασίας Δεδομέ-
νων Προσωπικού Χαρακτήρα (ΑΠΔΠΧ), όπως
αναφέρει σε δελτίο Τύπου που εξέδωσε για τις
ενέργειές της μέχρι σήμερα σχετικά με αυτό το
ζήτημα. Μάλιστα, όπως αναφέρει, κάποια από
τα SMS-παγίδα που είχαν σταλεί στους συν-
δρομητές φαίνονταν να σχετίζονται -παραπλα-
νητικά βεβαίως- με την ηλεκτρονική εφαρμο-
γή εμβολιασμού.

«Πραγματοποιήθηκαν απόπειρες εγκατά-
στασης κατασκοπευτικού λογισμικού προς πο-
λυάριθμους χρήστες κινητής τηλεφωνίας στην
Ελλάδα», αναφέρει χαρακτηριστικά στην ανα-
κοίνωσή της η Ανεξάρτητη Αρχή, η οποία από
τα τέλη Ιουλίου του 2022 διενεργεί έρευνα για
το λογισμικό παρακολούθησης Predator.
Ωστόσο, όπως επισημαίνει, από τα στοιχεία που
έχει συγκεντρώσει μέχρι στιγμής δεν είναι δυ-
νατή «η ταυτοποίηση συγκεκριμένου υπευθύ-
νου επεξεργασίας (φυσικού ή νομικού προσώ-
που) για τις δραστηριότητες εγκατάστασης και
χρήσης τού υπό διερεύνηση κατασκοπευτικού
λογισμικού». 

Η ανακοίνωση
Δεν βρέθηκε δηλαδή κάτι συγκεκριμένο.

Πάντως, όπως αναφέρει η Ανεξάρτητη Αρχή,
τόσο οι έρευνές της όσο και η εξέταση της υπό-
θεσης βρίσκονται ακόμη σε εξέλιξη. Ακολου-
θεί ολόκληρη η ανακοίνωση της ανεξάρτητης
αρχής:

«Η Αρχή Προστασίας Προσωπικών Δεδομέ-
νων κίνησε από τα τέλη Ιουλίου 2022 αυτεπάγ-
γελτη έρευνα σε σχέση με δραστηριότητες εγ-
κατάστασης και χρήσης κατασκοπευτικού λο-
γισμικού στην Ελλάδα, ιδίως σε σχέση με το
λογισμικό παρακολούθησης που αναφέρεται
ως “Predator”. Η Αρχή συσχέτισε κατά την
έρευνά της και τις καταγγελίες-αναφορές που
υποβλήθηκαν από πέντε φυσικά πρόσωπα.

Η αρμοδιότητα της Αρχής σε τέτοιες περι-
πτώσεις πηγάζει τόσο από τον Γενικό Κανονι-
σμό Προστασίας Δεδομένων (ΕΕ) 2016/679
(ΓΚΠΔ) όσο και από την ειδική νομοθεσία (e-
privacy) για την προστασία των προσωπικών

δεδομένων στις ηλεκτρονικές υπηρεσίες. Συγ-
κεκριμένα, οι δραστηριότητες εγκατάστασης
και χρήσης λογισμικού παρακολούθησης σε
τερματικές συσκευές κινητής τηλεφωνίας
χρηστών, εν αγνοία τους, συνιστούν παραβίαση
της οικείας νομοθεσίας (άρθρο 4, παρ. 5 του ν.
3471/2006, όπως έχει τροποποιηθεί και ισχύει
- ο εν λόγω νόμος μεταφέρει στο εθνικό δίκαιο
την οδηγία 2002/58/ΕΚ μετά και την τροποποί-
ησή της από την οδηγία 2009/136/ΕΚ), ενώ και
η τυχόν συνακόλουθη συλλογή και επεξεργα-
σία των προσωπικών δεδομένων, τα οποία
συλλέγονται από τέτοιο λογισμικό, εμπίπτει εν-
τός του πεδίου εφαρμογής του ΓΚΠΔ, στον
βαθμό που τα συλλεγόμενα δεδομένα σχετί-
ζονται με τις ενέργειες ενός συνδρομητή ή
χρήστη φυσικού προσώπου (υποκειμένου των
δεδομένων).

Η Αρχή συνέστησε ομάδα έρευνας για την
εν λόγω υπόθεση και έχει προβεί σε συγκε-
κριμένες ενέργειες, με βάση τα ευρήματα
που προέκυψαν κατά την εξέλιξη της έρευ-
νάς της, στις οποίες συγκαταλέγονται η έκδο-
ση προσωρινών διαταγών για την αναστολή
διαγραφής προσωπικών δεδομένων, η διε-
νέργεια ερευνών και επιτόπιων ελέγχων σε
ιδιωτικές εταιρείες και δημόσιους φορείς, η
συλλογή στοιχείων και πληροφοριών από
εταιρείες και φορείς εντός και εκτός Ελλάδας
(όπως ενδεικτικά από την Εθνική Αρχή Δια-
φάνειας [ΕΑΔ], την Ανεξάρτητη Αρχή Δημο-
σίων Εσόδων [ΑΑΔΕ], το Citizen Lab, την Goo-
gle, τη Meta, εταιρείες παροχής υπηρεσιών
αποστολής μηνυμάτων SMS μέσω διαδι-
κτύου, εταιρείες παροχής υπηρεσιών φιλοξε-
νίας ιστοσελίδων), η έκδοση απόφασης επι-
βολής προστίμου σε μία από τις ελεγχόμενες

εταιρείες, λόγω μη συνεργασίας με την Αρχή,
και η ενημέρωση των εισαγγελικών αρχών
επί των ευρημάτων στον αντίστοιχο χρόνο εν-
τοπισμού τους.

Με βάση τα έως τώρα στοιχεία, έχει διαπι-
στωθεί ότι πραγματοποιήθηκαν απόπειρες
εγκατάστασης κατασκοπευτικού λογισμικού
προς πολυάριθμους χρήστες κινητής τηλε-
φωνίας στην Ελλάδα. Μια τέτοια απόπειρα
πραγματοποιείται μέσω αποστολής μηνύμα-
τος SMS προς τον αριθμό κινητού τηλεφώνου
ενός αποδέκτη-στόχου. Τα μηνύματα SMS
αυτού του είδους περιέχουν σύντομο κείμενο
και σύνδεσμο σε ιστοσελίδα, ο οποίος είναι
παραπλανητικός, καθώς έχει μεγάλη ομοι-
ότητα με μια πραγματική ιστοσελίδα. Στην πε-
ρίπτωση κατά την οποία ο αποδέκτης του μη-
νύματος SMS ενεργοποιήσει τον σύνδεσμο
που περιέχεται σε αυτό, επιλέγοντάς τον, τότε
λαμβάνει χώρα εγκατάσταση του κατασκο-
πευτικού λογισμικού στη συσκευή του. Τα μη-
νύματα SMS έχουν αποσταλεί μέσω υπηρε-
σιών διαδικτύου (Web to SMS) με χρήση προ-
πληρωμένων καρτών. Επισημαίνεται ειδικά
ότι σε αυτά τα μηνύματα SMS διαπιστώθηκε
ότι τα στοιχεία του αποστολέα υπήρξαν τρο-
ποποιημένα και ότι δεν αντιστοιχούν στον
πραγματικό αποστολέα, προκειμένου να πα-
ραπλανάται ο παραλήπτης τους για να ενερ-
γοποιεί τον περιεχόμενο σύνδεσμο ιστοσελί-
δας και με τον τρόπο αυτό να εγκαθίσταται το
κατασκοπευτικό λογισμικό.

Παραπλανητικός σύνδεσμος
Κατά τις έρευνές της η Αρχή εντόπισε πάνω

από 350 μηνύματα SMS τα οποία σχετίζονται
με τις παραπάνω απόπειρες, εκ των οποίων

πάνω από 220 περιείχαν παραπλανητικό σύν-
δεσμο ιστού. Πάνω από 120 μηνύματα πιθανο-
λογείται ότι έχουν σταλεί για λόγους δοκιμής
προς αταυτοποίητα κινητά προσωρινής, σύντο-
μης χρήσης (“burner phones”). Η Αρχή έχει
ήδη αποστείλει αναλυτική ενημέρωση προς
τους συνδρομητές και χρήστες 92 τηλεφωνι-
κών αριθμών οι οποίοι έλαβαν μήνυμα SMS με
τα παραπάνω χαρακτηριστικά.

Επισημαίνεται, ειδικά, ότι ολιγάριθμα μηνύ-
ματα SMS φάνηκε αρχικά να σχετίζονται με την
ηλεκτρονική εφαρμογή εμβολιασμού της ελ-
ληνικής κυβέρνησης. Η ομάδα ελέγχου της
Αρχής διενήργησε επιτόπιο έλεγχο στην εν λό-
γω εφαρμογή, από τον οποίο διαπιστώθηκε ότι
τα παραπλανητικά αυτά μηνύματα δεν εστάλη-
σαν εντέλει από αυτή την εφαρμογή. Εξετάζον-
τας τα διαθέσιμα στοιχεία, η Αρχή έκρινε ότι
δεν προκύπτει περιστατικό παραβίασης (διαρ-
ροής) δεδομένων από τους επίσημους φορείς
της διαδικασίας εμβολιασμού.

Η Αρχή έχει ενημερώσει και θα συνεχίζει να
ενημερώνει τις εισαγγελικές αρχές για τα ευ-
ρήματα της έρευνάς της, όσο αυτή είναι σε εξέ-
λιξη. Στην παρούσα φάση η Αρχή δεν διαθέτει
στοιχεία, από τα οποία να είναι δυνατή η ταυτο-
ποίηση συγκεκριμένου υπευθύνου επεξεργα-
σίας (φυσικού ή νομικού προσώπου) για τις
δραστηριότητες εγκατάστασης και χρήσης του
υπό διερεύνηση κατασκοπευτικού λογισμικού,
αλλά επισημαίνει ότι τόσο οι έρευνές της όσο
και η εξέταση της υπόθεσης βρίσκονται ακόμα
σε εξέλιξη.

Επιπλέον, η Αρχή, στο πλαίσιο των αρμοδιο-
τήτων της που απορρέουν από τον Γενικό Κα-
νονισμό (ΕΕ) 2016/679 για την Προστασία Δε-
δομένων, έχει κινήσει τις διαδικασίες συνερ-
γασίας με τις εποπτικές αρχές άλλων κρατών-
μελών για τη διερεύνηση της υπόθεσης και τον
έλεγχο των εταιρειών και φορέων που ενδέχε-
ται να εμπλέκονται σε αυτή και βρίσκονται εν-
τός ΕΕ αλλά εκτός Ελλάδας». 

Σε εξέλιξη οι έρευνες - Εντοπίστηκαν 350 απόπειρες 
εγκατάστασης κατασκοπευτικού λογισμικού

ΑΡΧΗ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ ΔΕΔΟΜΕΝΩΝ 

Δεν βρέθηκε κάτι
«χειροπιαστό»
με το Predator 



Η
εξοπλιστική αντεπίθεση της χώρας
μας συνεχίζεται απολύτως εντός
χρονοδιαγράμματος, με τις Ένοπλες

Δυνάμεις να περνούν στη νέα εποχή απο-
κτώντας πανίσχυρα οπλικά συστήματα, ικα-
νά να ανατρέψουν τις ισορροπίες στον αέρα
και τη θάλασσα του Αρχιπελάγους.

Δεν είναι μόνο το Πολεμικό Ναυτικό που
αποκτά τις καλύτερες φρεγάτες παγκο-
σμίως, τις πανίσχυρες Belh@rra ή τα κορυ-

φαία ελικόπτερα στον ανθυ-
ποβρυχιακό πόλεμο, τα
Romeo, είναι και η Πολεμική
μας Αεροπορία που ενισχύει
τη φαρέτρα της με τα καλύ-
τερα μαχητικά της Δύσης...
έχοντας φυσικά στο cockpit
τους κορυφαίους πιλότους
του ΝΑΤΟ.  Η τριετία 2020-

2023 θα μπορούσε να χαρακτηριστεί ορό-
σημο για την Πολεμική μας Αεροπορία, η
οποία χάρη στις μεθοδικές κινήσεις της πο-
λιτικής και στρατιωτικής ηγεσίας του ελλη-
νικού «Πενταγώνου» αναβαθμίζει το σύνο-
λο σχεδόν του εναέριου στόλου.

Εννέα οι «οχιές»
Την ώρα που η τουρκική Πολεμική Αε-

ροπορία φυλλορροεί σε διαθεσιμότητες
μαχητικών αεροσκαφών, παρακαλώντας
τις ΗΠΑ να δώσουν το «πράσινο φως» για
αναβάθμιση των γερασμένων F-16 Βlock
30, η HAF έχει ήδη αναβαθμίσει στην ΕΑΒ
εννέα F-16 Block 52+adv εξελίσσοντάς τα
σε Viper, ό,τι πιο σύγχρονο δηλαδή παγκο-
σμίως σε F-16.

Μάλιστα, η ένατη «οχιά» της Πολεμικής
μας Αεροπορίας έχει ήδη ενσωματωθεί στη
δύναμη της 343 Μοίρας «ΑΣΤΕΡΙ» στην
Κρήτη, με τους Έλληνες χειριστές να δηλώ-
νουν εντυπωσιασμένοι από τις αντιδράσεις
του μαχητικού, τον τρόπο επικοινωνίας με τα
υπόλοιπα αεροσκάφη, αλλά και τις πολλα-
πλές δυνατότητες που δίνει το F-16 Viper
στη διαχείριση των όπλων. Στα εννέα μαχη-
τικά που έχουν ήδη ενταχθεί στην 343 Μοί-
ρα «ΑΣΤΕΡΙ» εγκαθίσταται και το νέο λογι-
σμικό, με όλες τις νέες λειτουργίες και δυ-
νατότητες του αεροσκάφους. 

Πληροφορίες αναφέρουν πως στην Ελλά-
δα έφτασε και το πρώτο ελληνικό F-16 Viper
με τον σειριακό αριθμό «005», μετά από 2,5
χρόνια δοκιμών στις Ηνωμένες Πολιτείες.
Θυμίζουμε πως ήταν το πρώτο που πέταξε
για το εργοστάσιο της Lockheed Martin στο
Τέξας τον Φεβρουάριο του 2021.

Μέχρι το τέλος του μήνα, από τα υπόστεγα
της ΕΑΒ θα βγουν ακόμα δύο F-16 Viper,

ενώ σύμφωνα με τον σχεδιασμό, κάθε μήνα
τουλάχιστον ένα αναβαθμισμένο F-16 θα
βγαίνει από τα υπόστεγα της ΕΑΒ και θα πε-
τά για την Κρήτη, όπου θα προστίθεται στη
δύναμη της 343, μέχρι να συμπληρωθεί η
δύναμη μίας Μοίρας, με 18 αεροσκάφη. 

Θα ακολουθήσει η έτερη Πολεμική Μοίρα
της Σούδας -η 340 «Αλεπού»-, η οποία θα
αποτελέσει τη δεύτερη Μοίρα Viper, τα επό-
μενα αναβαθμισμένα μαχητικά θα προσγει-
ωθούν στην 337 Μοίρα «Φάντασμα» στη Λά-
ρισα, ενώ το πρόγραμμα θα ολοκληρωθεί με
τις δύο Μοίρες του Αράξου, την 335 «Τί-
γρης» και την 336 «Όλυμπος».

Αντίστροφη μέτρηση 
Σε χρόνο ρεκόρ λοιπόν, από τη στιγμή που

συμφωνήθηκε και υπογράφηκε η απόκτηση
των Rafale, η Πολεμική μας Αεροπορία βά-
ζει στο οπλοστάσιό της την πρώτη Μοίρα
από υπερσύγχρονα αεροσκάφη 4,5 γενιάς,
που ανατρέπουν τα δεδομένα στον συσχετι-
σμό δυνάμεων με την Τουρκία.

Σήμερα, 21 Ιουλίου 2023, φτάνει στην 114
Πτέρυγα Μάχης στην Τανάγρα Βοιωτίας το
17ο αεροσκάφος Rafale, ενώ η Μοίρα θα
ολοκληρωθεί στα τέλη Αυγούστου με την
ενσωμάτωση στην 332 Μοίρα Παντός Και-
ρού «ΓΕΡΑΚΙ» του 18ου μαχητικού. 

Η «ροή» των υπολοίπων έξι Rafale που
απομένουν για να συμπληρωθεί ο αριθμός
των 24 που έχει παραγγείλει η Πολεμική
μας Αεροπορία, θα ξεκινήσει ξανά από τις
αρχές του 2024. Μέχρι το τέλος του επόμε-
νου έτους τα ελληνικά φτερά θα έχουν ενι-
σχυθεί με 24 ετοιμοπόλεμα Rafale, τα οποία
θυμίζουμε πως θα φέρουν και βαρύτατο
οπλισμό, όπως οι πύραυλοι Scalp, Meteor
και Exocet.

Επόμενο «στοίχημα» τα... 50άρια
Το επόμενο πρόγραμμα που αναμένεται

να τρέξει η Αθήνα είναι αυτό του εκσυγχρο-
νισμού 38 μαχητικών F-16 block 50, από τις
Πολεμικές Μοίρες 341 «ΒΕΛΟΣ» και 347
«ΠΕΡΣΕΑΣ», τα οποία θα εξελιχθούν σε 
F-16 block 50+ adv. Όλα σχεδόν τα απάρτια,
τα οποία προβλέπει το σχέδιο αναβάθμισης,
θα προέρχονται από τα 83 F-16 Block52+
και θα χρειαστεί να αγοραστούν μόνο κά-
ποια επιπλέον απάρτια.

Όπως προβλέπεται, τα νέα F-16 Block
50+adv, με το σύστημα επικοινωνίας link 16,
θα επικοινωνούν άριστα με τα Rafale, τα
Viper και τα F-35, ενώ παράλληλα το ανα-
βαθμισμένο ραντάρ και ο οπλισμός τους θα
τα φέρουν ένα βήμα πριν τα Viper, καθι-
στώντας τα αεροσκάφη 4ης γενιάς.

Αν όλα λοιπόν πάνε κατ’ ευχήν, με 24
Rafale, 20+20 F-35, 83 F-16 Viper, 38 ανα-
βαθμισμένα F-16 Block 50+adv, 25 Mirage
2000-5 και τους καλύτερους πιλότους του
ΝΑΤΟ, η ελληνική Πολεμική Αεροπορία θα
έχει συνεχώς μια ατσάλινη ασπίδα πάνω
από το Αιγαίο και την Ανατολική Μεσόγειο.

Στην Τανάγρα σήμερα το 17ο Rafale και στην Κρήτη 
η ένατη «οχιά» - Επέστρεψε και το πρώτο αεροσκάφος

που δοκιμάστηκε στις ΗΠΑ

Με νέα μαχητικά «φτερά» η Ελλάδα
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Ελληνοτουρκικές σχέσεις:
Ανάγκη για σκληρές αλήθειες

H
αναμόρφωση του Εθνικού Συστήματος Υγείας αποτελεί ένα μεγάλο
«στοίχημα» για τη δεύτερη θητεία της κυβέρνησης του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη, με τελικό στόχο την ισότιμη πρόσβαση των πολιτών σε ποιοτι-

κές υπηρεσίες υγείας και σε κοινωνικές δομές.
Σε αυτό το πλαίσιο, δρομολογούνται ήδη έργα υποδομής σε 80 νοσοκομεία

της χώρας και σε 156 Κέντρα Υγείας προκειμένου να αντιμετωπιστούν χρόνιες
παθογένειες. Είναι σημαντικό ότι οι δράσεις αυτές χρηματοδοτούνται από το
Ταμείο Ανάκαμψης και κοστολογούνται 1,5 δισ. ευρώ, επομένως αποτελούν
επιχορηγούμενες παρεμβάσεις και δεν στηρίζονται σε δανεισμό.

Μεταξύ των Κέντρων Υγείας που αναβαθμίζονται είναι και αυτά της Κέρκυ-
ρας, που κτηριακά ανήκουν στο υπουργείο Υγείας. Μάλιστα, τα τεύχη δημοπρά-
τησης έχουν ολοκληρωθεί και σύντομα το έργο θα δημοπρατηθεί. Η δε ανακα-
τασκευή του κάθε Κέντρου Υγείας θα ανέλθει στα 2.000.000 ευρώ.

Τα νέα αυτά έργα υποδομής υλοποιούνται παράλληλα με την αναγκαία αύξη-
ση του προσωπικού. Για αυτό η κυβέρνηση αυξάνει τις
δαπάνες του προϋπολογισμού για την υγεία και προτίθε-
ται να προχωρήσει σύντομα σε 10.000 νέες προσλήψεις
στο Εθνικό Σύστημα Υγείας. Μέρος του προσωπικού που
θα προσληφθεί θα καλύψει τις ανάγκες του ΕΚΑΒ με
σκοπό την άμεση ανταπόκρισή του στις αστικές και στις
ημιαστικές περιοχές -με στόχο τα 7-15 λεπτά- αλλά και
στις νησιωτικές περιοχές.

Αναγνωρίζουμε ασφαλώς ότι υπάρχουν προβλήματα,
όπως, πχ, το γεγονός ότι οι γιατροί δεν προσέρχονται εύ-
κολα σε ένα νησί για να εργαστούν. Στο Γενικό Νοσοκο-
μείο Κέρκυρας (ΓΝΚ), για παράδειγμα, υπηρετούν περί-
που 100 γιατροί, εκ των οποίων οι 75 είναι μόνιμοι και οι
υπόλοιποι επικουρικοί. Παρά την προκήρυξη μόνιμων
θέσεων, οι ελλείψεις παραμένουν και αρκετές προκηρύ-
ξεις βγαίνουν άγονες.

Για αυτό τον λόγο το υπουργείο Υγείας, σε συνεργασία
με τη Διοίκηση του ΓΝΚ, δρομολογεί την αξιοποίηση μέ-
ρους της ακίνητης περιουσίας του νοσοκομείου για να
δημιουργηθούν ξενώνες φιλοξενίας για τους γιατρούς.
Αυτό θα αποτελέσει σημαντικό κίνητρο, σε συνδυασμό με
τα οφέλη που απορρέουν από την πρόσφατη ένταξη της

Κέρκυρας στις άγονες περιοχές «κατηγορίας Α».
Ένα άλλο «στοίχημα» για το υπουργείο Υγείας είναι η γρήγορη εξυπηρέτηση

των ασθενών και η δραστική μείωση του χρόνου αναμονής στα δημόσια νοσο-
κομεία. Το υπουργείο προχωρά σε μια σημαντική μεταρρύθμιση, βάζοντας τέ-
λος στην ταλαιπωρία και την αγωνία των ασθενών με τη μείωση του χρόνου
αναμονής για χειρουργικές πράξεις κατά 50% και του χρόνου αναμονής στα
Τμήματα Επειγόντων Περιστατικών κατά 70% έως το τέλος του 2027. Ταυτόχρο-
να θα λειτουργήσει έως το τέλος του 2025 η ψηφιακή πλατφόρμα χειρουργείων
ώστε να γνωρίζουν οι ασθενείς με ακρίβεια την προγραμματισμένη ημερομηνία
διεξαγωγής της επέμβασής τους.

Τέλος, έμφαση θα δοθεί στην επέκταση του προγράμματος των δωρεάν προ-
ληπτικών εξετάσεων, στο οποίο ο πρωθυπουργός αποδίδει ιδιαίτερη σημασία.
Πράγματι είναι προτιμότερο να προλαμβάνεις παρά να θεραπεύεις. Ήδη από
την εφαρμογή των δωρεάν προγραμμάτων πρόληψης έχουν βοηθηθεί και σω-
θεί χιλιάδες συμπολίτες μας.

Η κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη απέδειξε κατά τη διάρκεια της πρώ-
της της θητείας ότι παρά τις εγγενείς αδυναμίες και τις χρόνιες παθογένειες του
Δημοσίου, στάθηκε ικανή να αντιμετωπίσει επιτυχώς τις αλλεπάλληλες κρίσεις
και παράλληλα να προχωρήσει σε ουσιαστικές μεταρρυθμίσεις.

Η δεύτερη τετραετία ξεκινά με αισιοδοξία και με ισχυρή τη βούληση να προ-
χωρήσουμε στον πλήρη εκσυγχρονισμό του κράτους με την υλοποίηση νέων
μεταρρυθμίσεων, επ’ ωφελεία των Ελλήνων πολιτών. 

Η
πρόσφατη συνάντηση του πρωθυπουργού
της χώρας Κ. Μητσοτάκη με τον πρόεδρο
της Τουρκικής Δημοκρατίας T. Ερντογάν

στο περιθώριο της Συνόδου Κορυφής του NATO
στο Βίλνιους της Λιθουανίας, όπου και οι δύο
έχουν νωπή τη λαϊκή εντολή, επέφερε τη δημιουρ-
γία μιας καινούργιας προοπτικής για τις ελληνο-
τουρκικές σχέσεις, για την επίλυση σημαντικών
ζητημάτων που ταλανίζουν επί αρκετά χρόνια τις
προαναφερθείσες.

Αν είμαστε υπέρμαχοι της ειρηνικής επίλυσης
των διεθνών διαφορών -του συμβιβασμού- οφεί-
λουμε να παραθέσουμε σκληρές αλήθειες, να προ-
ωθήσουμε λύσεις στη βάση αμοιβαίων και κοινά
επωφελών συμβιβασμών. Η πολιτική της ακινησίας
και του στρουθοκαμηλισμού έχει κοστίσει ακριβά
σε Ελλάδα και Τουρκία.

Πρώτη σκληρή αλήθεια, δεν ευσταθεί το δόγμα
της μίας και μόνης διαφοράς, αυτό δεν είναι υπο-
χωρητικότητα στην Τουρκία αλλά σύνδεση με την
κοινή λογική και την πραγματικότητα. Σε μια σχέση
δύο κρατών διαχρονικά αναδύονται δια-
φορές βασικές ή παρεπόμενες. Συγκε-
κριμένα, Ελλάδα και Τουρκία μετρούν τις
παρακάτω βασικές διαφορές:

1. Οριοθέτηση αιγιαλίτιδας ζώνης (AZ,
χωρική θάλασσα ή χωρικά ύδατα).

2. Οριοθέτηση υφαλοκρηπίδας.
3. Οριοθέτηση Αποκλειστικής Οικονο-

μικής Ζώνης.
4. Όρια του Εθνικού Εναερίου Χώρου

της Ελλάδας.
5. Αμοιβαία αποστρατιωτικοποίηση

νησιών Ανατολικού Αιγαίου και Μικράς
Ασίας.

6. Ίμια και, σύμφωνα με την Τουρκία, οι
«γκρίζες ζώνες» στο Αιγαίο.

Στη βάση των κύριων ζητημάτων προ-
κύπτουν άλλα δύο παρεπόμενα:

1. Έλεγχος Εναέριας Κυκλοφορίας. 
2. Επιχειρησιακός έλεγχος του ΝΑΤΟ στο Αιγαίο.
Ακριβώς γιατί οι διακρατικές σχέσεις είναι δυνα-

μικά εξελισσόμενες, νέο ζήτημα θα μπορούσε να
είναι η οριοθέτηση της Συνορεύουσας/Αρχαιολογι-
κής Ζώνης.

Δεσπόζουσα στις μέρες μας η θέση των ζητημά-
των του Δικαίου της Θαλάσσης όσον αφορά τις ελ-
ληνοτουρκικές διαφορές. Αρχικά, κανόνας στην
οριοθέτηση της ΑZ με βάση το Άρθρο 15 της Σύμβα-
σης του Δικαίου της Θαλάσσης (Σύμβαση ΔΘ) είναι
η συμφωνία μεταξύ δύο κρατών, περίπτωση Ελλά-
δας και Τουρκίας, τα περί μονομερούς επέκτασης
εξ Ελλάδος της ΑΖ σε 12 νμ στο Ανατολικό Αιγαίο
αποτελούν μία «χίμαιρα». Στόχος μια συμφωνία
οριοθέτησης ΑΖ με συμφωνημένη επέκταση των
χωρικών υδάτων σε εύρος νμ με μη μετατροπή του
Αιγαίου σε «ελληνική λίμνη», με εξυπηρέτηση της
βασικότατης ελευθερίας της ανοικτής θάλασσας,

της ελευθερίας ναυσιπλοΐας, προϊόν είτε ειλικρι-
νών και πρόσφορων διαπραγματεύσεων είτε προ-
σφυγής στο Διεθνές Δικαστήριο της Χάγης (ΔΔΧ).
Το γνωστό σε όλους/όλες «casus belli» της Τουρ-
κίας, απόρροια του φόβου της γείτονα χώρας από
τυχόν μονομερή επέκταση της ΑΖ της Ελλάδας στα
12 νμ, κάτι που, όπως αναφέραμε, θα μετέτρεπε το
Αιγαίο σε «ελληνική λίμνη».

Όσον αφορά υφαλοκρηπίδα και ΑΟΖ, ο κανόνας
οριοθέτησης, άρθρο 83, παράγραφος 1 και άρθρο
74, παράγραφος 1 της Σύμβασης ΔΘ είναι η συμ-
φωνία, τον οποίο πρέπει να ακολουθήσουν Ελλάδα
και Τουρκία. Στα της οριοθέτησης υφαλοκρηπίδας,
σημαίνουσες οι κάτωθι κατευθυντήριες γραμμές:

1. Η συμφωνία να λάβει υπόψη το ποσοστό των
παραλίων συν όλων των κατοικημένων νησιών.

2. Ισχύς της αρχής του μη εγκλωβισμού.
3. Αναλόγως των νησιών του Αιγαίου (Δυτικού

και Ανατολικού) να ισχύσει είτε πλήρης είτε μει-
ωμένη είτε μηδενική επήρεια προκειμένου να επι-
τευχθεί ο στόχος της δίκαιης λύσης.

4. Πλήρης σεβασμός των ζωτικής φύ-
σεως συμφερόντων ασφαλείας των δύο
κρατών.

Ζωτικής σημασίας συνδεδεμένο θέμα
με την υφαλοκρηπίδα αυτό της συνεκμε-
τάλλευσης, τρεις περιπτώσεις όπου είναι
αναγκαία:

1. Η εναλλακτική λύση στην περίπτωση
δυσκολίας συμφωνίας για οριοθέτηση. 

2. Η λύση στο πλαίσιο μιας οριοθέτησης. 
3. Ο τρόπος αντιμετώπισης περιπτώσε-

ων όπου τα κοιτάσματα πετρελαίου ή αερί-
ου βρίσκονται ακριβώς εκεί όπου έχει χα-
ραχτεί η γραμμή οριοθέτησης, δηλαδή το
θαλάσσιο σύνορο μεταξύ των υφαλοκρη-
πίδων.

Γενικώς, μια πρόνοια για συνεκμετάλ-
λευση θα προάγει έτι περαιτέρω το πνεύμα

συνεργασίας μεταξύ των δύο χωρών.
Δεύτερη σκληρή αλήθεια, το Διεθνές Δίκαιο της

Θαλάσσης δεν δικαιολογεί το σύνολο των ελληνι-
κών θέσεων, ειδικά τα μαξιμαλιστικά στοιχεία. Εί-
ναι δε προφανές ότι και η Τουρκία έχει δικαιώματα.

Το Διεθνές Δίκαιο της Θαλάσσης ένα κατεξοχήν
πολιτικό δίκαιο, ως τέτοιο προάγει τη μέθοδο των
συμφωνιών, αντιμάχεται τις μονομερείς πράξεις.
Ευκταίο το Αιγαίο να καταστεί ένα θαλάσσιο πεδίο
συνεννόησης, συνεργασίας, συνανάπτυξης.

Τρίτη σκληρή αλήθεια, η βέλτιστη οδός είναι οι
αμοιβαίοι και οι κοινά επωφελείς συμβιβασμοί, όχι
οι μονομερείς ενέργειες.

Καιρός να τερματίσουμεστρατηγικές με οδηγό
το εφήμερο πολιτικό κόστος, να αποχωρήσουμε
από τη διαχειριστική λογική, εντέλει να οδεύσου-
με σε ένα όραμα θετικού πρόσημου με μακρο-
πρόθεσμο χρονικό ορίζοντα στη σχέση μας με την
Τουρκία. 

Υγεία: Το μεγάλο «στοίχημα» 
της νέας κυβέρνησης της ΝΔ
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Γ
ια αιώνες, οι πολιτισμοί από
την Ασία, τη Μέση Ανατολή και
την Αφρική, την Ευρώπη και

την Αμερική έχουν επωφεληθεί από
θεραπείες κάνναβης. Η κάνναβη ήταν
ευρέως αποδεκτή ως φάρμακο και
ευεργετικό. Τον 19ο και τον 20ό αιώνα
η κάνναβη ήταν μέρος πολλών φαρ-
μακοποιών. Δυστυχώς, η αμερικανι-
κή πρωτοβουλία να απαγορεύσει σε
πολλές χώρες την κάνναβη, μεταξύ
των οποίων και την φαρμακευτική,
ήταν επιζήμια!

ΣΣε παγκόσμιο επίπεδο, μια ρεαλι-
στική νοοτροπία γύρω από τη χρήση
της κάνναβης και τα σαφή και αποδε-
δειγμένα οφέλη της σε ασθενείς δι-
ευκολύνει την έρευνα των περιορι-
σμών και την ενίσχυση της επιστημο-
νικής έρευνας και επαναφέρει την
καλύτερη δυνατή χρήση κάνναβης
για ασθενείς, την κοινότητα και την
κοινωνία. Ήδη πολλές χώρες βρί-
σκονται στη διαδικασία νομιμοποί-

ησης της χρήσης κάνναβης και μια
έξαρση για θεραπείες κάνναβης που
υποστηρίζονται από την επιστήμη
εξαπολύεται.

Ορισμένα φάρμακα κάνναβης
έχουν ήδη λάβει τις εμπορικές άδειες
για τη χρήση με φαρμακευτική αγω-
γή… Η κάνναβη ως θεραπεία πόνου
σε σχέση με τη χρήση επιβλαβών και
εθιστικών οπιοειδών φαρμάκων είναι
πλέον σε εφαρμογή αντικατάστασης
και από αυτή τη διαδικασία μπορούν
να επωφεληθούν εκατομμύρια ασθε-
νείς παγκοσμίως. Ο τεχνικός πυρή-
νας του διπλώματος ευρεσιτεχνίας
είναι ότι τα χαρακτηριστικά του φυτού
κάνναβης αντικατοπτρίζονται με βιο-
τεχνολογία: χωρίς καλλιέργεια φυ-
τών. Αυτό προσφέρει πολλά οφέλη.

Για παράδειγμα: Η όλη διαδικασία
λαμβάνει χώρα σε εργαστηριακό πε-
ριβάλλον. Κάθε βήμα της διαδικασίας
είναι ανιχνεύσιμο και ελεγχόμενο.
Ευκαιρία για startup επιχειρηματικό-
τητα. Με την υποστήριξη του κατοχυ-
ρωμένου με δίπλωμα ευρεσιτεχνίας,
οι πελάτες της θα είναι (ρυθμιζόμε-
νοι) πελάτες από επιχείρηση-σε-επι-
χείρηση που ερευνούν, παράγουν και
πωλούν φαρμακευτικά κανναβινοει-
δή προϊόντα εντός της ειδικής άδειας
χρήσης τους και κανονιστικού πλαι-
σίου. 

Σε παγκόσμιο επίπεδο, το τοπίο της
κάνναβης έχει αλλάξει δραστικά τις
τελευταίες δεκαετίες. Όλο και περισ-
σότερες χώρες έχουν νομιμοποιήσει
ή βρίσκονται σε διαδικασία νομιμο-

ποίησης της ιατρικής κάνναβης και
ορισμένες χώρες έχουν νομιμοποι-
ήσει ή επιτρέψει την εύκολη χρήση. Η
ακαδημαϊκή έρευνα έχει πλέον απο-
σαφηνίσει τον ζωτικό ρόλο του ενδο-
κανναβινοειδούς συστήματος (ECS),
που στην Ασία, στον Αραβικό Κόσμο,
στην Αφρική, την Ευρώπη και την
Αμερική ήταν κατανοητός, αλλά δεν
έχει αποκαλυφθεί ποτέ επιστημονικά.
Η επιστήμη έχει δείξει ότι το ECS δια-
δραματίζει κρίσιμο ρόλο, ρυθμίζει
ένα ευρύ φάσμα φυσιολογικών διερ-
γασιών, συμπεριλαμβανομένου του
πόνου, της διάθεσης, της όρεξης και
της ανοσοποιητικής λειτουργίας. Η
ανακάλυψη του ECS άνοιξε νέους
δρόμους στην έρευνα και ανάπτυξη
φαρμάκων, ιδιαίτερα στους τομείς της
διαχείρισης του πόνου, των νευρολο-
γικών διαταραχών και σε καρκίνους. 

Είναι μια τεράστια ευκαιρία για τη
χώρα μας να πρωτοστατήσει σε αυτή
τη διαδικασία!  
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Α
μέσως μετά τη δεύτερη τουρκική ει-
σβολή στην Κύπρο η τότε ελληνική κυ-
βέρνηση με ανακοίνωσή της κατηγόρη-

σε το ΝΑΤΟ πως αδυνατεί να εκπληρώσει τον
σκοπό για τον οποίο συνεστήθη, αφού δεν μπο-
ρεί να αποτρέψει τον πόλεμο μεταξύ δύο μελών
του και με απόφαση του Κωνσταντίνου Καρα-
μανλή προχώρησε στην αποχώρηση της χώρας
μας από το στρατιωτικό σκέλος της Βορειοατ-
λαντικής Συμμαχίας. Ένα παράτολμο στρατήγη-
μα που μπορεί να βρει ανάλογο διπλωματικό
προηγούμενο μόνον στην απόφαση του -ιδεο-
λογικά ομογάλακτου του Καραμανλή- Γάλλου
προέδρου στρατηγού Ντε Γκωλ, ο οποίος τον
Ιούνιο του 1963 είχε προχωρήσει σε ανάλογη
αποχώρηση της Γαλλίας από τη Βορειοατλαντι-
κή Συμμαχία, προκειμένου η χώρα του να απο-
κτήσει αυτονομία στη διαχείριση των πυρηνι-
κών της δυνάμεων. Ήταν η ίδια σκληρή δια-
πραγματευτική γραμμή που εφάρμοσε λίγα
χρόνια αργότερα πάλι ο Σαρλ Ντε Γκωλ εντός
της τότε ΕΟΚ, με την κρίση της «άδειας καρέ-
κλας». Όμως η Ελλάδα δεν είναι Γαλλία και για
αυτό, όσες φορές τόσο εντός του ΝΑΤΟ όσο και
εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης υιοθετήθηκε -
είτε ως αληθής πολιτική κίνηση είτε ως δια-
πραγματευτική μπλόφα- η στρατηγική της επα-
πειλούμενης αποχώρησης, η χώρα μας αναγκά-
στηκε να ανακρούσει πρύμναν και να επιστρέ-
ψει στο τραπέζι και στις καρέκλες των διαπραγ-
ματεύσεων με χειρότερες, μάλιστα, από τις αρ-
χικές προϋποθέσεις.

Σαράντα εννιά χρόνια πέρασαν από την εισβο-
λή των Τούρκων στη Μεγαλόνησο, η οποία εκτός
από τον τραγικό ακρωτηριασμό του Κυπριακού
Ελληνισμού σηματοδότησε ουσιαστικά και την
πτώση της δικτατορίας της 21ης Απριλίου -ή
μάλλον ακριβέστερα της Ιωαννιδικής μετεξέλι-
ξής της- και την απαρχή της μεταπολίτευσης.
Σαράντα εννιά χρόνια πέρασαν από εκείνο το
πολιτικά πυκνό και στρατιωτικά ηττημένο καλο-
καίρι του 1974 που η κυβέρνηση Εθνικής Ενότη-
τας υπό τον Κωνσταντίνο Καραμανλή κλήθηκε
να περισώσει ό,τι μπορούσε από το εθνικό χάος
που κατέλειπαν με τις τραγικές εξελίξεις στη
Μεγαλόνησο οι χουντικοί χειρισμοί.

Ο Κωνσταντίνος Καραμανλής ήταν αταλάν-
τευτα προσηλωμένος στον δυτικότροπο προσα-
νατολισμό της χώρας μας. Παρόλα αυτά, προ-
κειμένου να ασκήσει ύστατες διπλωματικές
πιέσεις και να κατευνάσει τα έντονα αντιαμερι-
κανικά αισθήματα της κοινής γνώμης -η οποία
φόρτωνε στον αμερικανικό παράγοντα τόσο την
επταετία όσο και την εισβολή του Ετζεβίτ- δεν
δίστασε να αποσυνδέσει την Ελλάδα από το επι-
χειρησιακό άρμα του ΝΑΤΟ. Αντιλαμβανόμενος,
όμως, ταχέως πως αυτή του η ενέργεια είχε
ελάχιστο αντίκτυπο τριγωνικής διπλωματικής
πίεσης των συμμάχων μας στην Τουρκία και
πως, τουναντίον, υπονόμευε και την προσπά-
θειά του για ένταξη της χώρας μας στην τότε
ΕΟΚ και τις εν γένει αποτρεπτικές δυνατότητες
των ενόπλων μας δυνάμεων, προσπάθησε -τά-
χιστα- να οικοδομήσει συνδέσμους επανόδου

της χώρας μας στη Βορειοατλαντική Συμμαχία.
Μόνον που, όπως και σε κάθε περίπτωση δια-
πραγματευτικής υπαναχώρησης, οι όροι επι-
στροφής διαμορφώνονταν -εν προκειμένω και
ελέω Τουρκίας- χειρότεροι από το πλαίσιο που
ρύθμιζε την προ της αποχωρήσεώς μας συμμα-
χική επιχειρησιακή ανάπτυξη των ενόπλων μας
δυνάμεων στο Αιγαίο και την Ανατολική Μεσό-
γειο. Πολλά μάλιστα από τα αμυντικά και διπλω-
ματικά κενά που εμφανίζει μέχρι σήμερα η
εθνική μας άμυνα στο Αιγαίο έλκουν τις γενεσι-
ουργές των αιτίες από εκείνη την παράτολμη και
άνευ ουσιαστικού αντικρίσματος αποχώρησή
μας από τον στρατιωτικό βραχίονα του ΝΑΤΟ.

Μεσούντων των διαπραγματεύσεων επανέν-
ταξης της χώρας μας στο ΝΑΤΟ, λοιπόν, το 1979,
ο τότε διευθυντής της CIA φέρεται να ενημερώ-
νει με αναφορά του τον βοηθό Σύμβουλο Εθνι-
κής Ασφαλείας Ζμπίγκνιου Μπρεζίνσκι για την
εκτίμηση του τότε πρέσβη μας στην Ουάσιγκτον
κ. Τζούνη, σύμφωνα με την οποία «η ελληνική
κυβέρνηση δεν είχε αντιληφθεί πόσο αντιδημο-
φιλής ήταν μεταξύ των ανώτερων διαμορφωτών
της αμερικανικής εξωτερικής πολιτικής». Πολ-
λά χρόνια μετά, ο Ζμπίγκνιου Μπρεζίνσκι ως
καθηγητής Εξωτερικής Πολιτικής ξεκινούσε
στο βιβλίο του «Η δεύτερη Ευκαιρία» το κεφά-
λαιο που αναφέρεται στον Τζορτζ Μπους τον νε-
ότερο, λέγοντας πως «Η νέμεση ακολουθεί κατά
πόδας την αλαζονεία». Και φυσικά, στις δια-
πραγματεύσεις, όπως και στη ζωή, σπάνια
υπάρχει δεύτερη ευκαιρία.

Κατοχή ετών 49… τα χρόνια που πέρασαν 
από την τουρκική εισβολή στην Κύπρο
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Παλεύουν με 
τις αναζωπυρώσεις
Μάχη με επικίνδυνες και ισχυρές αναζωπυρώσεις

έδιναν οι πυροσβέστες στα πύρινα μέτωπα. Λίγο
μετά τις 3 το μεσημέρι μεγάλη αναζωπύρωση

σημειώθηκε μεταξύ της Μάνδρας και των Μεγάρων, στις
περιοχές ανάμεσα στη Βλυχάδα και το Κανδήλι, συγκε-
κριμένα στις θέσεις Καραούλι, Μελετάκι και Αγία Σωτήρα.

Προηγήθηκε μήνυμα από τη γραμμή 112 για εκκένωση
των περιοχών Άγια Σωτήρα, Παλαιοκούν-
δουρα, Πανόραμα Μάνδρας και Παλαι-
οχώρι, το οποίο ενημέρωνε τους κατοί-
κους των περιοχών να κινηθούν προς την
Οινόη.

Ωστόσο, λίγο αργότερα και εξαιτίας των
ισχυρών ανέμων που έπνεαν στην περιοχή
μεταφέροντας τη φωτιά από το ένα σημείο

στο άλλο με μεγάλη ταχύτητα, νέο μήνυμα εστάλη όπου
δόθηκε εντολή σε όσους βρίσκονταν στην Οινόη να εκκε-
νώσουν και να κατευθυνθούν προς τις Ερυθρές.

Ανεξέλεγκτη η κατάσταση με τα πύρινα μέτωπα και
ακολούθησε νέο μήνυμα από το 112 προς τους κατοίκους
του Αγίου Ιωάννη Κορακά ώστε να κατευθυνθούν με
ασφάλεια προς τη Μάνδρα.

Η Τροχαία διέκοψε την κυκλοφορία των οχημάτων στην
παλαιά εθνική οδό Αθηνών - Θηβών από το ύψος του πρα-
τηρίου υγρών καυσίμων «Cyclon» έως και τα Βίλια και
στα δύο ρεύματα κυκλοφορίας.

Δύναμη 250 πυροσβεστών
Ισχυρή ήταν η δύναμη της Πυροσβεστικής που κινητο-

ποιήθηκε προς το σημείο με 250 πυροσβέστες, ενώ τα ενα-
έρια μέσα πραγματοποιούσαν ρίψεις από επτά αεροσκάφη
και εννέα ελικόπτερα. Στην περιοχή Πουρνάρι - Καραούλι
προς Οινόη ένα ελληνικό canadair CL-415 έκανε συνεχείς
ρίψεις και το συνόδευαν 2 ιταλικά και 2 γαλλικά CL-415.
Από την Ελευσίνα για συνδρομή στην κατάσβεση απογει-
ώθηκε και ένα CL-215, καθώς και ένα CL-415 από Θεσσα-
λονίκη, ενώ ακολούθησαν 3 τράκτορες από την Αγχίαλο.

Στην Αγία Σωτήρα η κατάσταση ήταν πολύ δύσκολη, με
τις φλόγες να έχουν φτάσει στα σπίτια, ενώ μεγάλη ανησυ-
χία επικρατούσε στην περιοχή Κανδήλι Βοιωτίας, με τη
φωτιά να καίει μέσα σε χαράδρα, γεγονός που καθιστούσε

αδύνατη την προσέγγιση επίγειων δυνάμεων.
Μεγάλη αναζωπύρωση σημειώθηκε και στα μέτωπα της

Λακωνίας και της Ρόδου. Η φωτιά, που ξέσπασε λίγο μετά
τις 3 το μεσημέρι της Τετάρτης, 19 Ιουλίου, στην περιοχή
Πυρί Λακωνίας και είχε τεθεί υπό έλεγχο, αναζωπυρώθη-
κε κοντά στο εκκλησάκι του Αϊ-Γιάννη με κατεύθυνση το
Λυκοβουνό, σε μια δύσβατη δασική έκταση.

Αναζωπυρώσεις σημειώθηκαν και στη Ρόδο σε μια φω-
τιά που είχε ήδη κάψει χιλιάδες στρέμματα δάσους. Στο
σημείο επιχειρούσαν επίγειες και εναέριες δυνάμεις που
ενισχύθηκαν με μέσα από τον Πειραιά και την Κω.

Η μάχη στα μέτωπα δόθηκε από όλους, πυροσβέστες,
κατοίκους και εθελοντές και οι εικόνες της επόμενης μέ-
ρας στα καμένα ήταν αποκαρδιωτικές.

«Εδώ κοιμάμαι, δεν φεύγω»
Το πρώτο φως του ήλιου βρήκε έναν κάτοικο του οικι-

σμού Τσακάλι να κοιμάται στη στέγη του καμένου του σπι-
τιού. «Εδώ κοιμάμαι, δεν φεύγω. Πού να πάω; Την ώρα της
πυρκαγιάς παρέμενα στο σπίτι, οι φλόγες ήταν μπροστά
μου και ξεπερνούσαν τα 6 μέτρα. Έπρεπε να σώσω τη ζωή
μου κι έφυγα», είπε ο άνθρωπος που η εικόνα του να κοι-
μάται στην ταράτσα του σπιτιού του έκανε τον γύρο του
Διαδικτύου.

Οι κάτοικοι του οικισμού αρνούνται να εγκαταλεί-
ψουν τα σπίτια τους. Το σκηνικό απόκοσμο, αυτοκίνητα
παραδόθηκαν στις φλόγες... σπίτια κάηκαν και αρκετά
υπέστησαν ζημιές. Η περιοχή απέχει μόλις δύο λεπτά
από την πόλη της Μάνδρας. Το Τσακάλι κατοικείται από
περίπου 50 οικογένειες κυρίως ποντιακής καταγωγής
και ο οικισμός άρχισε να αναπτύσσεται τη δεκαετία του
’90. Μόλις λίγα χιλιόμετρα πιο πέρα, στην περιφερει-
ακή οδό που συνδέει την Οινόη με τη Μαγούλα, οι εικό-

νες παραπέμπουν σε σεληνιακό τοπίο.
Με πρωτοβουλία του υπουργείου Υγείας και του Δήμου

Μάνδρας - Ειδυλλίας, ολιγομελή συνεργεία ψυχολόγων
και κοινωνικών λειτουργών κινούνται στις πυρόπληκτες
περιοχές παρέχοντας πρώτες βοήθειες ψυχικής υγείας.
Ενημερώνουν τον κόσμο πού μπορεί να μείνει το βράδυ
και πού μπορεί να βρει τροφή και περίθαλψη.

Άμεσα θα λάβουν την πρώτη αρωγή οι πολίτες που
έχουν πληγεί από τις πυρκαγιές των τελευταίων ημερών,
όπως δήλωσε ο υφυπουργός Κλιματικής Κρίσης και Πολι-
τικής Προστασίας Χρήστος Τριαντόπουλος, ο οποίος μετέ-
βη στο Λουτράκι μαζί με κλιμάκια της Πολιτικής Προστα-
σίας πραγματοποιώντας αυτοψίες και καταγράφοντας τις
ζημιές που έχουν υποστεί οι πολίτες.

«Αυτό συνεχίζεται σε όλες τις περιοχές από εδώ μέχρι
την Αθήνα. Τα κλιμάκια έχουν βγει ώστε άμεσα να έχουμε
μια εικόνα για τις ανάγκες και να ακολουθήσουν φυσικά η
διαδικασία της κρατικής αρωγής, η ενεργοποίηση του
πλαισίου της κρατικής αρωγής, όπως συμβαίνει κάθε φο-
ρά με την ανακοίνωση των μέτρων στήριξης», υπογράμμι-
σε ο υφυπουργός.

Ζημιές σε σπίτια
Έχουν καταγραφεί ζημιές σε σπίτια και επιχειρήσεις τό-

σο στην Ανατολική Αττική όσο και στη Μάνδρα, ενώ πα-
ράλληλα θα ενεργοποιηθεί η πλατφόρμα της αρωγής
(arogi.gov.gr) για την πρώτη βοήθεια.

«Θα ενεργοποιηθεί το πλαίσιο της στεγαστικής συνδρο-
μής για να καλυφθούν οι πολίτες που έχουν ζημιές, έχουν
χάσει τα σπίτια τους αλλά αντιστοίχως και αυτό το πλαίσιο
που αφορά τη στήριξη των επιχειρήσεων. Οι χρόνοι έχουν
συντμηθεί, οπότε οι πολίτες θα λάβουν άμεσα τις επόμε-
νες μέρες την πρώτη αρωγή και στη συνέχεια με τη σχετι-
κή διαδικασία, η οποία είναι πολύ πιο σύντομη απ’ ό,τι στο
παρελθόν, θα λάβουν και τη στήριξή τους, είτε για τις επι-
χειρήσεις, είτε όσον αφορά τις αγροτικές τους εκμεταλ-
λεύσεις, είτε την οικοσκευή τους, που ερχόμαστε και εμ-
πλουτίζουμε το θεσμικό πλαίσιο, είτε όσον αφορά τα σπί-
τια τους», υπογράμμισε ο κ. Τριαντόπουλος. Επί ποδός
βρίσκονται και τα συνεργεία του ΔΕΔΔΗΕ για να αποκατα-
στήσουν τις βλάβες στο δίκτυο. 

Μάχη σε πολλά μέτωπα για 
τους πυροσβέστες και αρνήσεις 

από τους κατοίκους να εγκαταλείψουν 
τις εστίες τους - Υποστήριξη από

ψυχολόγους στους πληγέντες 

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου
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Τ ο δεύτερο κύμα καύσωνα που θα χτυπήσει τη
χώρα και θα φέρει ακόμη και 44άρια σε Θεσ-
σαλία και Πελοπόννησο έχει κινητοποι-

ήσει τις υγειονομικές αρχές της χώρας. Στο
υπουργείο Υγείας έγινε έκτακτη ενημέρω-
ση ενόψει του καύσωνα από τους επιστή-
μονες-μέλη της Επιτροπής Δημόσιας
Υγείας ώστε να είμαστε θωρακισμένοι
και να περάσουμε με ασφάλεια τις δύ-
σκολες μέρες που θα έρθουν. Σε μια
στιγμή μάλιστα που ακόμη έχουμε
πύρινα μέτωπα και τα αιωρούμενα
σωματίδια θα υπάρχουν για μέρες
στην ατμόσφαιρα.

Τη συνέντευξη Τύ-
που «άνοιξε» ο Χρή-
στος Χατζηχριστο-
δούλου, αντιπρό-
εδρος της Επιτροπής
ΕΕΔΥ, καθηγητής Υγιει-
νής και Επιδημιολογίας
στο Τμήμα Ιατρικής του
Πανεπιστημίου Θεσσαλίας.

Ο Καθηγητής τοποθετήθηκε για θέματα γε-
νικού πληθυσμού, σημειώνοντας πως τις επό-
μενες μέρες θα υπάρξει ένα νέο κύμα καύσωνα,
με συνέπεια οι υπερήλικες συμπολίτες μας να κιν-
δυνεύουν περισσότερο. Ζήτησε δε από όλους τους πο-
λίτες, συγγενείς, φίλους και γείτονες να τους βοηθή-
σουν σε αυτές τις δύσκολες μέρες. «Να μην τους
αφήσουμε μόνους αυτή την περίοδο. Να μη μετακι-
νούνται τις ζεστές ώρες. Αν πρέπει να βγουν έξω για
οποιονδήποτε λόγο, να το κάνουν πρωινές ή απογευ-
ματινές ώρες. Να τους έχουμε στο μυαλό μας γιατί
αποδιοργανώνονται, τυχαίνει να παίρνουν και πολλά
φάρμακα και έτσι αποπροσανατολίζονται με τη ζέστη
και έχουμε προβλήματα», τόνισε χαρακτηριστικά.

Ηλικιωμένοι, χρόνια πάσχοντες από καρδιαγγει-
ακές παθήσεις, πνευμονοπάθειες/αναπνευστικά
προβλήματα, νεφροπάθειες, ηπατοπάθειες, ψυχική
νόσο, άνοια, σοβαρά νευρολογικά προβλήματα, τα
άτομα που λαμβάνουν φαρμακευτική αγωγή για τα
χρόνια νοσήματά τους, όπως αντι-υπερτασικά, τα
υπέρβαρα άτομα, τα άτομα τα οποία εργάζονται σε ζε-

στό περιβάλλον / εξωτερικό χώρο ή ασκούνται, όπως
και τα άτομα με οξεία νόσο, να είναι εξαιρετικά προ-
σεκτικά.

Η καθηγήτρια Παιδιατρικής Λοιμωξιολογίας ΕΚΠΑ
Βάνα Παπαευαγγέλου αναφέρθηκε σε μέτρα προστα-
σίας για τα νεογνά, τα παιδιά, τις εγκύους και τις λε-

χώνες. Όπως τόνισε, πρέπει να δοθεί μεγάλη
προσοχή ώστε να μην αφυδατωθούν τα μικρά

παιδιά και τα βρέφη, για αυτό να τους προ-
σφέρουμε διαρκώς νερό. Η κυρία Πα-

παευαγγέλου υπογράμμισε πως «οι
γονείς να μην πηγαίνουν τα παιδιά

στις παραλίες ούτε καν κάτω από
τις ομπρέλες τις ώρες 12.00 -

17.00. Τα παιδιά να μένουν σε
κλειστό χώρο, ούτε καν στη
βεράντα με κατεβασμένη τέν-
τα. Ναι στην παραλία, αλλά
μέχρι τις 11 το πρωί και μετά
τις 6 το απόγευμα», σημεί-
ωσε χαρακτηριστικά. Τόνισε
ότι οι γονείς δεν θα πρέπει να
φοβούνται το ερκοντίσιον και
στο σπίτι και στο αυτοκίνητο.

Ο Θεόδωρος Βασιλακόπου-
λος, καθηγητής Πνευμονολο-

γίας - Εντατικής Θεραπείας στην
Ιατρική Σχολή του ΕΚΠΑ, επικεν-

τρώθηκε στα μέτρα που πρέπει να
ληφθούν αν κάποιος πολίτης υποστεί

θερμική εξάντληση. «Αν κάποιος δεν
αισθάνεται καλά, πονάει το κεφάλι του,

νιώθει ναυτία, έχει εμετούς, κράμπες, είναι
αυτός που έχει μάλλον θερμική εξάντληση. Πρέ-

πει να τον βοηθήσουμε να κάτσει σε σκιερό μέρος,
άμεσα να τον δροσίσουμε, αν έχει τις αισθήσεις του
πλήρως μπορούμε να του δίνουμε να πιει νερό σιγά
σιγά», τόνισε ο κ. Βασιλακόπουλος.

Οι ειδικοί κατέληξαν πως η ομπρέλα δεν προστα-
τεύει από τη ζέστη και πως η θάλασσα δροσίζει, αλλά
όχι η παραμονή μας το μεσημέρι στην παραλία κάτω
από τον καυτό ήλιο. Επιλέγουμε να ταξιδεύουμε ή πο-
λύ πρωί ή αργά το απόγευμα και στα μεγάλα ταξίδια
κάνουμε συχνές στάσεις για ενυδάτωση και ξεκούρα-
ση. Διατηρούμε τα φάρμακα σε μικρά ψυγειάκια με
παγοκύστες.

Τα νοσοκομεία μας και το ΕΚΑΒ είναι σε αυξημένη
ετοιμότητα. Την Τετάρτη καταγράφηκαν 11 περιστατι-
κά θερμοπληξίας, τα οποία χρειάστηκαν μεταφορά σε
νοσοκομεία.

Γράφει 
η Κατερίνα 

Παπακωστοπούλου 

kpapakosto@yahoo.gr

Δεύτερος γύρος καύσωνα 

Μεγάλη προσοχή για τις ευπαθείς
ομάδες, τους ηλικιωμένους και τα μικρά
παιδιά συνιστούν οι ειδικοί - Μακριά από

τον ήλιο και τις παραλίες τις
μεσημεριανές ώρες (12 έως 5μμ), δεν

προστατεύει η ομπρέλα - Οι αναλυτικές
οδηγίες της Επιτροπής Δημόσιας Υγείας
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Μ
προστά στον αγέρωχο βράχο της Καστρο-
πολιτείας «σφάζονται παλικάρια», λένε
οι κάτοικοι. Λίγο πριν τις αυτοδιοικητικές

εκλογές έρχονται στο φως στοιχεία από έρευνες
της Εισαγγελίας Σπάρτης και Ναυπλίου σχετικά με
«περίεργα» έργα. 

Σύμφωνα με έγκυρες δημοσιογραφικές πληρο-
φορίες, η αρμόδια Εισαγγελία ερευνά υπόθεση
που αφορά στον Δήμο Μονεμβασίας Λακωνίας και
σχετίζεται με συμφωνίες που υπεγράφησαν το έτος 2017
μεταξύ του δημάρχου Μονεμβασίας και δύο εταιρειών
ανανεώσιμων πηγών ενέργειας, οι οποίες σκόπευαν να
εγκαταστήσουν ανεμογεννήτριες σε περιοχές του δή-
μου. Με τις συμφωνίες αυτές προβλεπόταν ότι οι εταιρεί-
ες θα χρηματοδοτούσαν έργα μεγάλης αξίας στις Τοπικές
Κοινότητες Ρειχέας και Κουπίων του δήμου (με το ποσό
αυτό να φτάνει περίπου στα 2.000.000 ευρώ έως και το
έτος 2020 και 1.000.000 ευρώ τα επόμενα έτη), εφόσον ο
Δήμος θα παραιτείτο από προσφυγές που είχε ασκήσει
στο ΣτΕ κατά των έργων των ανεμογεννητριών.

Παραίτηση από προσφυγές 
Πράγματι, αν και ο Δήμος παραιτήθηκε από τις προ-

σφυγές του και οι ανεμογεννήτριες εγκαταστάθηκαν,
μυστήριο παραμένει μέχρι σήμερα το πού και με ποιες
διαδικασίες διοχετεύτηκαν τα ποσά αυτά και πού βρί-
σκονται τα έργα τέτοιου μεγέθους, τα οποία θα έπρεπε να
έχουν αλλάξει την εικόνα των τοπικών κοινωνιών και να
τις έχουν μετατρέψει σε πρότυπο ανάπτυξης.

Ενώ οι καταγγελίες για το θέμα ήταν έγγραφες ήδη από
τα έτη 2019 και 2020 και ανέφεραν σοβαρότατες παρα-
λείψεις στην τήρηση της νομιμότητας, την έλλειψη της
ενημέρωσης των δημοτών και του δημοτικού συμβουλί-
ου, αλλά και το θέμα της μη ύπαρξης έργων -όπως καταγ-
γέλλουν- που να αντιστοιχούν στο ύψος της συμφωνημέ-

νης χρηματοδότησης, φαίνεται ότι δεν υπήρξε μέ-
χρι σήμερα ουσιαστικός έλεγχος της υπόθεσης,
με τις αρμόδιες αρχές να κωλυσιεργούν και να μην
προχωρούν σε ενδελεχή έρευνα στον Δήμο Μο-
νεμβασίας και των δημοτικών υπηρεσιών. Αυτήν
την καθυστέρηση στις έρευνες της Εισαγγελίας
σχολιάζουν οι κάτοικοι αλλά και η αντιπολίτευση
στον Δήμο Μονεμβασίας. 

Όπως είναι φανερόκαι από τα έγγραφα που φέρ-
νει στη δημοσιότητα η «Political», υπάρχει σε εξέλιξη
έρευνα των εισαγγελικών αρχών, ενώ και δημοτικοί σύμ-
βουλοι της περιοχής έχουν καταθέσει υπομνήματα και
αναφορές στους αρμόδιους εισαγγελείς, όπου καταγ-
γέλλουν με λεπτομέρειες τις συγκεκριμένες οικονομι-
κές ατασθαλίες, οι οποίες χρήζουν σαφέστατα ενδελε-
χούς διερεύνησης.

Ωστόσο, σύμφωνα μεκαταγγελίες των κατοίκων, τα θέ-
ματα που αναφέρονται στις καταγγελίες είναι ιδιαίτερα
σοβαρά και, όπως ισχυρίζονται, δεν θα μπορούσαν να
κρύβονται κάτω από το χαλί για πάντα, αφού σε αυτά πε-
ριλαμβάνεται διακίνηση τεράστιων ποσών για έργα που
δεν προσδιορίζονται ούτε καν κατά την τοποθεσία τους,
ανύπαρκτες και μη προσκομισθείσες επιμετρήσεις στα
αρμόδια όργανα του Δήμου και παραλαβές των έργων,
προμήθειες ή έργα χωρίς συγκέντρωση προσφορών και
χωρίς να έχουν συσταθεί επιτροπές για την εκτέλεσή
τους, καθώς και σειρά εντελώς αυθαίρετων επιλογών του
δημάρχου, οι οποίες αντίκεινται στο δημόσιο λογιστικό
σύστημα που υπάγονται οι Δήμοι ως φορείς της Γενικής
κυβέρνησης. Απ’ ό,τι φαίνεται, επιπλέον καθυστέρηση
στον έλεγχο της υπόθεσης θα ισοδυναμούσε με αδικαιο-
λόγητη προσπάθεια αποσιώπησης των αποκαλύψεων,
ιδίως ενόψει των δημοτικών εκλογών που πλησιάζουν.
Προφανώς η Δικαιοσύνη έχει τον λόγο και τώρα στην
υπόθεση θα πέσει άπλετο φως.

Υπό διερεύνηση οικονομικό 
σκάνδαλο εκατομμυρίων ευρώ

Τι ψάχνουν οι εισαγγελείς -
Απίστευτες καταγγελίες από

κατοίκους και δημοτικούς
συμβούλους της αντιπολίτευσης

Δ Η Μ Ο Σ  Μ Ο Ν Ε Μ Β Α Σ Ι Α Σ

του Nίκου 

Τσιλιπουνιδάκη
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Άφαντα τα υδροπλάνα και το τελεφερίκ
Ο

Δήμος Μονεμβασίας, μετά την
εφαρμογή του Καλλικράτη, επε-
κτάθηκε και μαζί με αυτόν αυξή-

θηκαν τα παράπονα και τα προβλήματα
των δημοτών. Τα τελευταία χρόνια οι κά-
τοικοι του κέντρου της Μονεμβασιάς αλλά
και των χωριών από την πλευρά της Νεά-
πολης ζητούν μεγαλύτερη προσοχή, ασθε-
νοφόρα και έργα. Τα ζητήματα είναι πολλά.
Ενδεικτικά θα αναφέρουμε τα εξής: 

Πάνω από δύο χρόνια οι κάτοικοι περι-
μένουν τα υδροπλάνα, το σύγχρονο εναέ-
ριο μέσο που θα ενώνει μέσα σε 25 λεπτά
τον Πειραιά με τον εμβληματικό προορι-
σμό. Και μόνο 50 λεπτά της ώρας μέχρι τη
Νεάπολη. Παρά τις οχλήσεις και τις επίμο-
νες ερωτήσεις, ο Δήμος δεν φαίνεται να
απαντά για την καθυστέρηση ενός έργου
που, θεωρητικά, θα εκτινάξει τουριστικά
τόσο τον Δήμο Μονεμβασίας όσο και άλ-
λες περιοχές γύρω από τη πόλη.

Σύμφωνα με πληροφορίες, ο δήμαρχος
Ηρακλής Τριχείλης είχε ζητήσει από τους
υπεύθυνους της εταιρείας που διαχειρί-
ζεται το project να μη γίνει ο Σταθμός των
υδροπλάνων στο παλαιό λιμάνι της Μο-
νεμβασιάς, αλλά στην Πλύτρα, ένα χωριό
αρκετά χιλιόμετρα μακριά από τη Μονεμ-
βασιά. Βέβαια, όπως ήταν αναμενόμενο -
σύμφωνα με στέλεχος της εταιρείας- αυ-
τή η πρόταση δεν θα μπορούσε να γίνει
δεκτή, καθώς τουριστικά η Μονεμβασιά,
η καστροπολιτεία αλλά και κοντινές εξί-
σου ιστορικές περιοχές γύρω από αυτή,
αποτελούν πόλο έλξης για χιλιάδες του-
ρίστες.

«Η ιστορικότητα και το φυσικό κάλλος
του βράχου της Μονεμβασιάς είναι παγκο-
σμίως αναγνωρισμένα και δεν θα μπορού-
σαν να συγκριθούν με καμία άλλη περιοχή
ώστε να γίνει αλλού ο Σταθμός των υδρο-
πλάνων». Η αλήθεια πάντως είναι ότι η όλη
υπόθεση των υπογραφών καθυστερεί ση-
μαντικά.

Άφαντα τα σχέδια του τελεφερίκ 
Άλλο ένα θέμα είναι και το αναβατόριο

που σχεδιάζει να κατασκευάσει ο Δήμος,
ώστε να μπορέσουν περισσότεροι επι-
σκέπτες να ανέβουν στη κορυφή του
βράχου, όπου βρίσκεται η Αγία Σοφία.
Ένας εμβληματικός ναός, μικρογραφία
της Αγιά Σοφιάς της Κωνσταντινούπο-
λης. Στο σημείο που σχεδιάζει ο Δήμος
να στηθεί το αναβατόριο η Περιφέρεια
έχει κάνει έργα σταθεροποίησης των
βραχωδών πρανών του Κάστρου Μονεμ-
βασιάς. Μάλιστα το έργο αυτό κόστισε

στην Περιφέρεια Πελοποννήσου
3.775.321,98 ευρώ. Με αυτόν τον τρόπο
θα αντιμετώπιζαν την αστάθεια των βρά-

χων που έπεφταν στον δρόμο προς την
πύλη του Κάστρου της Μονεμβασιάς. 

Ο λόγος, φυσικά, μετά από κατολισθή-

σεις λόγω της αστάθειας του σημείου ήταν
για να προστατευθεί με αυτόν τον τρόπο το
μοναδικό αυτό πολιτιστικό μνημείο, οι κά-
τοικοι και οι επισκέπτες του.

Το ερώτημα που τίθεται από τους κατοί-
κους είναι το εξής: Πώς γίνεται να είναι
ασφαλές ένα αναβατόριο που θα μεταφέ-
ρει κόσμο, αν είναι στημένο σε σημείο που
χρειάστηκαν έργα σταθεροποίησης;
«Επειδή τα ζητήματα που προκύπτουν εί-
ναι πολλά, ο Δήμος Μονεμβασίας καλείται
να απαντήσει με συγκεκριμένα στοιχεία
και όχι με αερολογίες μέσω Facebook»,
επισημαίνουν με νόημα. 

Μπορεί, ως οφείλαμε, να ζητήσαμε τη
θέση και την άποψη του δημάρχου Ηρα-
κλή Τριχείλη, αλλά και του αντιδημάρχου
Σταύρου Χριστάκου, όμως δεν τις λάβαμε
ποτέ! Ίσως μετά από τα επόμενα δημοσι-
εύματα μάς κάνουν τη χάρη να απαντή-
σουν… 

Σημαντική καθυστέρηση και
αστοχίες στους σχεδιασμούς
φανερώνουν όλα τα δεδομένα
για δύο ακόμη κομβικά έργα του
Δήμου Μονεμβασίας 
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Δωρεές €1 εκατ. προς την ενορία...
κατέληξαν σε μοντέλα και VIP πάρτι
Κ αταγγελίες σε βάρος κληρικού που βρίσκε-

ται στην Ιερά Μητρόπολη της Θεσσαλονίκης
έγιναν πριν από λίγες μέρες και αφορούν

έναν αρχιμανδρίτη σε ενορία στα ανατολικά της συμ-
πρωτεύουσας. Κατηγορείται για υφαρπαγή χρημά-
των από δωρεές αλλά και για εμπλοκή σε κύκλωμα

σεξουαλικής εκμετάλλευσης νεαρών
ατόμων. Το ποσό που φέρεται να…
έβαλε στην τσέπη του ξεπερνάει το 1
εκατ. ευρώ.

Σύμφωνα με όσα έγιναν γνωστά τις
τελευταίες μέρες, όλα ξεκίνησαν το
2018, όταν ο συγκεκριμένος ιερέας
φέρεται πως καρπωνόταν τα χρήματα
από δωρεές επιχειρηματιών και τα

χρησιμοποιούσε για άλλους σκοπούς και όχι για
εκείνους που είχαν προσφερθεί.

Αστυνομικές πηγές από τη συμπρωτεύουσα επε-
σήμαναν χθες πως η ΕΛΑΣ ασχολείται ήδη με τις
έρευνες, ενώ η Ιερά Μητρόπολη της Θεσσαλονίκης
απάντησε στα δημοσιεύματα αποκάλυψης του σκαν-
δάλου με την εξής ανακοίνωση: «Επιθυμούμε να
ενημερώσουμε ότι για το συγκεκριμένο θέμα, και
μετά τη γνωστοποίηση για τη διενέργεια προανάκρι-
σης, υπάρχει άμεση συνεργασία με την Ελληνική
Αστυνομία και τις εισαγγελικές αρχές, ενώ παράλ-
ληλα εκκινούνται πλέον και οι αντίστοιχες εκκλησια-

στικές διαδικασίες σύμφωνα με όσα προβλέπονται
από τα σχετικά νομοθετήματα».

Σύμφωνα με τις ίδιες πηγές, τα έσοδα της συγκε-
κριμένης εκκλησίας είναι αρκετά μεγάλα και προέρ-
χονται από γάμους και βαφτίσεις επιφανών Θεσσα-
λονικέων αλλά και από δωρεές πιστών, μεταξύ των
οποίων γνωστοί επιχειρηματίες της πόλης. Δύο από
αυτούς έδωσαν κατ’ επανάληψη μεγάλα χρηματικά
ποσά στον αρχιμανδρίτη που κατηγορείται και ανα-
φέρουν πως έπεσαν θύματα εξαπάτησης. Μάλιστα,
φέρεται να έδωσαν τα συγκεκριμένα χρήματα στον
κληρικό για να τον στηρίξουν, καθώς, όπως αποκάλυ-
ψαν οι ίδιοι, προσπαθούσε να γίνει μητροπολίτης
Θεσσαλονίκης.

Μετά την έρευνα έχει προκύψει πως τα χρήματα
δόθηκαν για σεξουαλική εκμετάλλευση νεαρών ατό-
μων. Προέκυψε πως τα μετρητά που λάμβανε ο ιερέ-
ας πήγαιναν σε άτομο του στενού του περιβάλλοντος,
το οποίο, σύμφωνα με τις αποκαλύψεις, ήταν άνεργο,
αλλά φέρεται να διακινούσε εκατοντάδες χιλιάδες
ευρώ, αν και στην Εφορία χρωστάει 400.000 ευρώ.

Η Αρχή Καταπολέμησης Νομιμοποίησης Εσόδων
από Εγκληματικές Δραστηριότητες διαπίστωσε την
ύπαρξη δαπανών που σχετίζονται με μοντέλα, νεαρά
κορίτσια και αγόρια, ανήλικα τα περισσότερα, τα
οποία συμμετείχαν σε επιδείξεις μόδας, φωτογρα-
φήσεις και «VIP» πάρτι, στοιχεία που εγείρουν αμφι-

βολίες για τη νομιμότητά τους.
Αστυνομικοί που γνωρίζουν την υπόθεση στη Θεσ-

σαλονίκη ανέφεραν χθες στην «Political» πως «πρό-
κειται για μια πάρα πολύ σοβαρή υπόθεση, η οποία
ερευνάται ενδελεχώς. Οι καταγγελίες είναι αρκετά
σοβαρές και αφορούν χρήματα, τα οποία αναζητού-
με, αλλά και σεξουαλική εκμετάλλευση ανηλίκων.
Διενεργείται ήδη προανάκριση για να διαπιστωθεί τι
ακριβώς έχει συμβεί. Ο ιερέας είναι στο μικροσκό-
πιό μας και θα χυθεί άπλετο φως από την έρευνά
μας».

Οι πληροφορίες αναφέρουν πως αναμένονται το
προσεχές διάστημα τα αποτελέσματα της έρευνας, η
οποία φυσικά θα διαβιβαστεί στις δικαστικές αρχές.
Οι αστυνομικές αρχές έχουν ήδη αρχίσει να λαμβά-
νουν καταθέσεις για τις καταγγελίες από τους επιχει-
ρηματίες και θα καλέσουν για προανακριτική κατά-
θεση και τον αρχιμανδρίτη, ο οποίος… είχε όνειρο να
γίνει άμεσα μητροπολίτης στη Θεσσαλονίκη.

Η Αρχή Καταπολέμησης Νομιμοποίησης Εσόδων
από Εγκληματικές Δραστηριότητες θα συνεχίσει το
επόμενο διάστημα την έρευνά της για να διαπιστώσει
με ακρίβεια την πορεία των χρημάτων και τι ακριβώς
έχει συμβεί. Σύμφωνα με τις εκτιμήσεις, μπορεί να
βρεθούν νέα στοιχεία, τα οποία φυσικά θα συμπερι-
ληφθούν στον φάκελο της υπόθεσης που χειρίζεται η
Ελληνική Αστυνομία.

Έρευνες της ΕΛΑΣ 
και της Εκκλησίας 
για αρχιμανδρίτη από 
την Ανατολική Θεσσαλονίκη
που φέρεται να έχει ξοδέψει
μεγάλα ποσά σε περίεργες
δραστηριότητες 

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Σ
φίγγει ο κλοιός για τον δράστη της
άγριας δολοφονίας και του τεμαχι-
σμού του 30χρονου Ινδού, εγκλή-

ματος που αποκαλύφθηκε το μεσημέρι
της Τρίτης στα Χανιά, όταν εργαζόμενοι
στο Εργοστάσιο Μηχανικής Ανακύκλω-
σης Απορριμμάτων της ΔΕΔΙΣΑ βρήκαν
σε σακούλα ένα ανθρώπινο κρανίο.

Σύμφωνα με όσα εκτιμούν οι αστυνο-
μικοί που ασχολούνται με τις έρευνες, το
αποτρόπαιο έγκλημα φαίνεται ότι τελέ-
στηκε στο Ρέθυμνο, καθώς μέσα στην
ίδια σακούλα με το κεφάλι βρέθηκαν
αποδείξεις και άδεια μπουκάλια σπρέι

που συνδέονται με τη
συγκεκριμένη περιοχή.
Αναφορικά με τον χρόνο
τέλεσης του εγκλήματος,
αρχικά είχε εκτιμηθεί
πως έγινε πριν από δέκα
μέρες, όμως πλέον οι
αστυνομικοί πιθανολο-
γούν πως πραγματοποι-

ήθηκε τις τελευταίες επτά. Το προανα-
φερθέν προέκυψε από την ιατροδικαστι-
κή εξέταση και με βάση αυτό γίνεται προ-
σπάθεια, από μεριάς της ΔΕΔΙΣΑ, να
ιχνηλατηθεί το συγκεκριμένο δρομολό-
γιο που ακολούθησε το απορριμματοφό-
ρο για να γίνει μια χαρτογράφηση της πε-
ριοχής.

Tα βρήκαν οι εργαζόμενοι
Μέχρι και το απόγευμα της Τετάρτης οι

εργαζόμενοι στο εργοστάσιο βρήκαν και
άλλα μέρη του σώματος. Ειδικότερα, εν-
τόπισαν το ισχίο μαζί με ένα τμήμα της
μέσης του άτυχου άνδρα. Οι αστυνομικοί
έχουν πλέον στρέψει τα φώτα τους στην
ινδική κοινότητα του Ρεθύμνου, η οποία
αριθμεί περίπου 800 μέλη που απασχο-
λούνται σε αγροτικό τομέα και σε μονάδα
επεξεργασίας κρέατος, ενώ έχουν έρθει
σε επαφή και με μεγάλες ξενοδοχειακές
μονάδες που έχουν προσλάβει προσωπι-
κό από τρίτες χώρες (Μπαγκλαντές, Πα-

κιστάν), χωρίς όμως να έχει αναφερθεί
μέχρι στιγμής κάποια εξαφάνιση.

Η εξιχνίαση της υπόθεσης μπορεί να
καταστεί ιδιαίτερα δύσκολη, αν ο δρά-
στης είναι κάποιος αλλοδαπός, ο οποίος
δεν έχει νόμιμα έγγραφα στην Ελλάδα.
Αυτό που θεωρείται σίγουρο είναι το γε-
γονός ότι το θύμα και ο δράστης γνωρί-
ζονταν και ότι το έγκλημα αφορά μεταξύ
τους διαφορά, ενώ το εργαλείο που θα
υποδείξει ο ιατροδικαστής ότι πιθανόν
χρησιμοποιήθηκε για τον τεμαχισμό του

νεκρού θεωρείται πως αποτελεί ένα στοι-
χείο που θα βοηθήσει τις έρευνες.

Την ίδια ώρα, σε σοκ βρίσκονται οι
τρεις εργαζόμενοι που βρήκαν το απο-
κομμένο κεφάλι, σύμφωνα με τον γενικό
διευθυντή Κώστα Πατεράκη. «Αυτό δεν
έχει ξαναγίνει. Κατά καιρούς έχουν βρε-
θεί επικίνδυνα υλικά, αλλά κάτι τέτοιο
δεν έχει συμβεί πάλι και αυτοί οι άνθρω-
ποι είναι σοκαρισμένοι. Αυτοί οι άνθρω-
ποι πασχίζουν κάθε μέρα και παλεύουν
για να κρατούν την πόλη καθαρή και να

ανακτούμε υλικά από την ανακύκλωση»,
τόνισε ο κ. Πατεράκης, μιλώντας στο
ZARPA RADIO 89,6 και στον Δημήτρη
Παππά.

Είναι χαρακτηριστικό ότι ένας από τους
εργαζόμενους, βλέποντας το μάτι στο κε-
φάλι του θύματος, σκέφτηκε ότι επρόκει-
το για κούκλα, καθώς δεν μπορούσε να
διανοηθεί ότι κάποιος είχε αποκόψει και
πετάξει σε κάδο ένα ανθρώπινο μέρος,
ενώ από τα μακριά μαλλιά αρχικά υπέθε-
σαν ότι επρόκειτο για γυναίκα.

Η σακούλα με το κεφάλι
του Ινδού είχε και... στοιχεία 

Δεδομένα που θα βοηθήσουν
στην εξιχνίαση του φρικτού
εγκλήματος ανέκτησαν 
οι αστυνομικοί από 
το εργοστάσιο αποκομιδής 
στα Χανιά - Στον νομό
Ρεθύμνου έγιναν η δολοφονία
και ο τεμαχισμός

Ακυβέρνητη φουσκωτή μηχανοκίνητη λέμβο με 34
παράτυπους μετανάστες εντόπισε τις πρωινές ώρες
της Πέμπτης ένα περιπολικό σκάφος του Λιμενικού
στη θαλάσσια περιοχή του Αγίου Φωκά στην Κω. Με-
ταξύ των μεταναστών περιλαμβάνονται 26 άντρες,
τέσσερις γυναίκες, τρία αγόρια και ένα κορίτσι. Όλοι
μεταφέρθηκαν με ασφάλεια στο λιμάνι της Κω, ενώ οι
τέσσερις ανήλικοι διακομίστηκαν στο Γενικό Νοσο-
κομείο Κω για παροχή πρώτων βοηθειών, απ’ όπου
εξήλθαν.

Προανάκριση διενεργείται από την οικεία Λιμενική

Αρχή, ενώ η λέμβος βυθίστηκε. Αντίστοιχα χθες εντοπί-
στηκαν και άλλοι αλλοδαποί στο ίδιο νησί. «Πρωινές
ώρες σήμερα (σ.σ.: χθες) περιπολικό σκάφος ΛΣ -
ΕΛΑΚΤ ευρισκόμενο σε προγραμματισμένη περιπολία
εντόπισε ακυβέρνητη πνευστή λέμβο στη θαλάσσια πε-
ριοχή Αγίου Φωκά ν. Κω. 

Το πλήρωμα του σκάφους ΛΣ - ΕΛΑΚΤ προέβη στην
άμεση περισυλλογή και διάσωση 25 αλλοδαπών (19 άν-
τρες, 3 γυναίκες, 2 αγόρια και 1 κορίτσι), τους οποίους
μετέφερε με ασφάλεια στον λιμένα Κω», ανέφερε σε
ανακοίνωσή του το Λιμενικό Σώμα χθες.

Το Λιμενικό διέσωσε 34 μετανάστες από ακυβέρνητη λέμβο στην Κω

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Φωτό αρχείου
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Μ
ε την κατάθεση του καθηγητή Ια-
τροδικαστικής και Τοξικολογίας
του ΑΠΘ Νικόλαου Ράικου συνε-

χίστηκε στο Μεικτό Ορκωτό Δικαστήριο η
δίκη της Ρούλας Πισπιρίγκου, η οποία κα-
τηγορείται ότι δηλητηρίασε με κεταμίνη
την πρωτότοκη κόρη της Τζωρτζίνα.

Στο εργαστήριο του Πανεπιστημίου εί-
χαν σταλεί τα όργανα του κοριτσιού, καθώς
και δείγματα αίματος και ούρων, προκει-
μένου να διενεργηθούν τοξικολογικές
εξετάσεις, και εκεί είχε εντοπιστεί η τοξι-
κή ουσία που οδήγησε στον θάνατο την
Τζωρτζίνα.

Ο κ. Ράικος εξήγησε, ξεκινώντας την κα-
τάθεσή του, ότι το ζήτημα δεν είναι να εν-
τοπιστεί συγκέντρωση κάποιας ουσίας,
αλλά να αξιολογηθεί η συμβολή της στο
αποτέλεσμα. Όπως επισήμανε, από τα ευ-
ρήματα κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η
κεταμίνη δόθηκε στην Τζωρτζίνα όσο ήταν
εν ζωή, προσθέτοντας ότι «η κεταμίνη δρα
παρόμοια με την ηρωίνη, απευθείας στο
κέντρο του οξυγόνου. Η επίδραση είναι
άμεση στην αναπνοή. Είναι επικίνδυνο
φάρμακο σε χέρια μη ιατρικά».

Ο Νικόλαος Ράικος απάντησε στις ερω-
τήσεις που δέχθηκε από την έδρα του Δι-
καστηρίου: 

Πρόεδρος: Λέτε ότι ο χρόνος ζωής της
κεταμίνης στο αίμα είναι περίπου δύο έως
τέσσερις ώρες. Μπορείτε να μας το εξηγή-
σετε λίγο;

Μάρτυρας: Για τα παιδιά δεν έχουμε
πολλά στοιχεία. Σε σχέση με τους ενήλικες
όμως, τα παιδιά μεταβολίζουν γρηγορότε-
ρα την κεταμίνη, σύμφωνα με μελέτες.
Μέχρι το 7ωρο είναι ανιχνεύσιμη η κεταμί-

νη. Αλλά εξαρτάται πάντα με τη δόση. Σε
μεγάλη δόση ο χρόνος ανίχνευσης παρα-
τείνεται.

Πρόεδρος: Όταν ένας οργανισμός είναι
άσφυγμος, απνοϊκός, δεν πάλλεται η καρ-
διά και δίνει ρεύμα ο βηματοδότης, έχου-
με μυδρίαση, προσήλωση βλέμματος, πε-
ριστοματική κυάνωση, έχουμε και τον
ρόγχο. Σε αυτή την κατάσταση, με δεδομέ-
νο ότι στις 2:28 έγινε η ενημέρωση των
γιατρών και αυτοί στις 2.33 ήταν στο δωμά-
τιο και ξεκινάει η προχωρημένη ΚΑΡΠΑ,
εκείνη την ώρα σε αυτό το παιδί τι ακριβώς
λειτουργούσε στον οργανισμό του;

Μάρτυρας: Η κάθε πληροφορία είναι
σημαντική, κάθε λέξη. Αν δεν την αξιολο-
γήσουμε, κάνουμε λάθος. Η κεταμίνη αν
δοθεί εφάπαξ κα γρήγορα, θα κάνει μια
μεγάλη κορύφωση, δρα στο κέντρο της
αναπνοής που αδρανοποιείται. Πέφτει ο
κορεσμός και όταν φτάσει κάτω από 60
μέσα σε 3 με 5 λεπτά εμφανίζεται η μυ-
δρίαση. Είναι σύμπτωμα που είναι σταθε-

ρό. Στη συνέχεια δίνεται και αδρεναλίνη,
που προκαλεί επίσης μυδρίαση. Όμως αρ-
χικά το παιδί δεν αναπνέει, έχει σταματή-
σει η καρδιά. Στη συνέχεια, επειδή δόθηκε
αδρεναλίνη και εκεί έχουμε μυδρίαση. Εί-
ναι σταθερή η εμφάνιση μυδρίασης και
στα δύο. 

Έχουμε λοιπόν ένα παιδί που είναι νε-
κρό, έχουμε σωματικό θάνατο. Η κεταμίνη
εδώ δεν δόθηκε από τη γαστροστομία, σε
καμία περίπτωση, τελεία και παύλα. Από
τη στιγμή που θα δοθεί ενδοφλέβια, έχου-
με 1 με 3 λεπτά και 3 με 5 λεπτά είναι ο
χρόνος στην ενδομυϊκή χορήγηση. 

Μπορεί να δόθηκε ή ενδοφλέβια ή ενδο-
μυϊκά. Αφού γίνει η υποξία, θέλουμε 3 με
5 λεπτά να γίνει η μυδρίαση. Πότε γίνεται
τώρα η ανακοπή; Να εμφανιστεί η λεγόμε-
νη ασφυγμική λειτουργία και μέχρι να εκ-
δηλωθεί η ασυστολία μπορεί να είναι 5 και
10 λεπτά. Όποιος πει ακριβώς δέκα λεπτά
κάνει λάθος. Εξαρτάται πάντα από τη δόση,
τον χρόνο που χορηγήθηκε, την κατάστα-

ση του παιδιού, όταν συνυπάρχουν και άλ-
λα φάρμακα. Η εγκεφαλοπάθεια επίσης
είναι καταλυτική, άρα υπάρχουν όλοι αυτοί
οι παράγοντες που ακόμη και μια μικρότε-
ρη δόση μπορεί να ήταν θανατηφόρα.

Πρόεδρος: Διαπιστώνετε εσείς άλλη αι-
τία θανάτου;

Μάρτυρας: Όχι.
Πρόεδρος: Υπάρχει κάτι από τα ευρήμα-

τα που πρέπει να προβληματίσει για την αι-
τία θανάτου;

Μάρτυρας: Όχι. Οξεία δηλητηρίαση από
κεταμίνη σε συνδυασμό με άλλα φάρμακα
συν την εγκεφαλοπάθεια της μικρής.

Ο κ. Ράικος εκτίμησε ότι το πιο πιθανό
είναι να έγινε εφάπαξ χορήγηση της κετα-
μίνης στην Τζωρτζίνα.

Απαντώντας σε ερωτήσεις της υπερά-
σπισης της Ρούλας Πισπιρίγκου, ο Ν. Ράι-
κος επέμεινε ότι η κεταμίνη ήταν η κύρια
αιτία θανάτου και τόνισε ότι «δεν χορηγεί-
ται κεταμίνη όταν έχουμε ανακοπή», απο-
κλείοντας να έγινε λάθος από γιατρό ή νο-
σηλευτή.

Το δικαστήριο αποφάσισε μετά από πρό-
ταση της εισαγγελέως να καλέσει για κα-
τάθεση τον Άρη Μπερτζουάνη, επιμελητή
της παιδιατρικής κλινικής του νοσοκομεί-
ου Ρίου, το όνομα του οποίου ανέφερε
στην κατάθεσή της η παιδονευρολόγος
Πολυξένη Πελεκούδα, ενώ επιφυλάχθηκε
να αποφανθεί στο αίτημα της υποστήριξης
της κατηγορίας για κατ’ αντιπαράσταση
εξέταση των επτά γιατρών και νοσηλευτών
τού «Αγλαΐα Κυριακού» που ενεπλάκησαν
στη διαδικασία ανάνηψης του παιδιού με
τον ιατροδικαστή που διενήργησε τη νε-
κροψία στη σορό, Σωτήρη Μπουζιάνη. 

«Της χορήγησαν 
κεταμίνη εν ζωή»

Ο καθηγητής Ιατροδικαστικής και Τοξικολογίας του ΑΠΘ Νικόλαος
Ράικος ήταν ξεκάθαρος για τον θάνατο της Τζωρτζίνας και απέκλεισε

και το ενδεχόμενο η ουσία να δόθηκε από γιατρό ή νοσηλευτή
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Οργανωμένος δήμος 
Το κλιμάκιο της Προστασίας Αδέ-

σποτων Ζώων του Δήμου Γλυφάδας
με επικεφαλής την αντιδήμαρχο Μαί-
ρη Μηλιαρέση βρέθηκε από την πρώ-
τη στιγμή της πυρκαγιάς στο Λαγονή-
σι, με το ειδικό βανάκι που είχε προ-
μηθευτεί πρόσφατα ο Δήμος προκει-
μένου να περισυλλέξει ζώα τα οποία
κινδύνευσαν και έχρηζαν άμεσης πε-
ρίθαλψης. Πρόληψη και οργάνωση…

Συνένωση δυνάμεων
στην Πεντέλη

Νέα δεδομένα στο εκλογικό τοπίο
του Δήμου Πεντέλης. Με δήλωσή του
ο επικεφαλής της δημοτικής παράτα-
ξης «Μπροστά μαζί» Λευτέρης Κον-
τουλάκος ανακοίνωσε την εκλογική
συνεργασία του με τον Δημοσθένη
Παπακωνσταντίνου και τη «Δημο-
κρατική Συνεργασία» με στόχο την
αλλαγή στην πόλη. «Ο νέος εκλογι-
κός νόμος επιτάσσει μεγάλα δυναμι-
κά σχήματα με έμπειρα στελέχη και
στην αυτοδιοίκηση δεν χωράνε κόμ-
ματα και χρώματα. Ενώνουμε τις δυ-
νάμεις για τα Μελίσσια, τη Νέα Πεν-
τέλη και την Πεντέλη», ανέφερε ο κ.
Κοντουλάκος.

«Στήριζα και στηρίζω
τον πρωθυπουργό»

Η ανάκληση της διαγραφής του Πέ-
τρου Δούκα από τη ΝΔ ικανοποίησε
τον δήμαρχο Σπάρτης που έχει ξανά
την ιδιότητα του μέλους του κόμμα-
τος. «Στήριζα και στηρίζω τον ίδιο τον
πρωθυπουργό προσωπικά αλλά και
την παράταξή μας. Προχωράμε όλοι
μαζί για την προκοπή τη πατρίδας μας
και της Σπάρτης», δήλωσε. 

Yποψήφιος δήμαρχος Αμαρουσίου 
ο Γιαννακόπουλος

Την απόφασή του να διεκδικήσει τον
δημαρχιακό θώκο στο Μαρούσι ως επι-
κεφαλής του συνδυασμού «Ανανέωση
Επανεκκίνηση» ανακοίνωσε ο Τάσος
Γιαννακόπουλος. Ο πρώην αντιδήμαρχος
οικονομικών (2007) γνωστοποίησε τους
λόγους της υποψηφιότητάς του, ρίχνον-

τας «πυρά» στη δημοτική αρχή του Θ. Αμπατζόγλου. «Όπου και να
στρέψει κάποιος το βλέμμα του στην πόλη τα τελευταία τέσσερα
χρόνια θα διακρίνει εγκατάλειψη στις υποδομές, ανυπαρξία
σχεδιασμού, δημοτική αρχή απομακρυσμένη από τα δημόσια
πράγματα, “εξαφανισμένους”, απόμακρους διοικούντες και εμ-
φανή, γενικευμένη δυσαρέσκεια των δημοτών», σημειώνει.

Θεοχάρης - Μπινίσκος
για τα ζητήματα
Δάφνης - Υμηττού

Στο υπουργείο Οικονομικών βρέθηκε
ο δήμαρχος Δάφνης - Υμηττού Α. Μπινί-
σκος και είχε εποικοδομητική συνάντη-
ση με τον υφυπουργό Οικονομικών Χ.
Θεοχάρη. «Ενημέρωσα τον υφυπουργό
για όλα τα ζητήματα που απασχολούν τη
Δάφνη μας και τον Υμηττό μας, όπως οι
αντικειμενικές αξίες που έχουν αυξη-
θεί υπερβολικά, και παράλληλα του πα-
ρουσίασα εκτενώς τα έργα που υλοποι-
ούνται αυτή τη στιγμή στην πόλη, καθώς
και για το χρηματοδοτικό τους πλαίσιο»,
τόνισε ο δήμαρχος.

Από την Πεύκη 
στη Γορτυνία

Αλλαγή… έδρας για τον πρώην δή-
μαρχο Λυκόβρυσης-Πεύκης Γιάννη
Θεοδωρακόπουλο, που ετοιμάζεται να
ανακοινώσει την υποψηφιότητά του για
τον Δήμο Γορτυνίας. «Να αλλάξουμε τα
πράγματα αφήνοντας πίσω αυτά που
πλήγωσαν τα χωριά μας και καθυστε-
ρούν αδικαιολόγητα την ανάπτυξη της
Γορτυνίας», αναφέρει στο προσκλητή-
ριο ο δημοσιογράφος.

Υποδοχή δημάρχου
στον «χρυσό» Γκαβέλα

Τον «χρυσό» Παραολυμπιονίκη Νάσο
Γκαβέλα, ο οποίος επέστρεψε από το
Παρίσι αυτή τη φορά με τον τίτλο του
Παγκόσμιου Πρωταθλητή στα 100μ Στί-
βου ΑμεΑ, υποδέχτηκε ο δήμαρχος Φι-
λοθέης - Ψυχικού Δημήτρης Γαλάνης
στο αεροδρόμιο. Μετά το μετάλλιο, έρ-
χεται το αυτοδιοικητικό… τρέξιμο, κα-
θώς ο κ. Γκαβέλας κατεβαίνει υποψή-
φιος στον συνδυασμό του δημάρχου
«Προάστιο Πρότυπο».

Στο επίκεντρο πολιτικές ένταξης
μεταναστών και προσφύγων

Με τον δήμαρ-
χο Αθηναίων Κώ-
στα Μπακογιάννη
συναντήθηκε ο
υπουργός Μετα-
νάστευσης και
Ασύλου Δημή-
τρης Καιρίδης.
Μεταξύ άλλων
συζητήθηκε εκτενώς η πολιτική ένταξης που πρέπει να ακο-
λουθηθεί για τους πρόσφυγες και τους νόμιμους μετανάστες,
κάτι που, όπως σημειώνει η ανακοίνωση του υπουργείου, «εί-
ναι κρίσιμο για την κοινωνική συνοχή και την οικονομική ανά-
πτυξη της χώρας και αποτελεί προτεραιότητα».

«Μπροστά για
όλους» με τον
Φαρμάκη στη
Δυτική Ελλάδα 

Τ
ην πρώτη του προ-
εκλογική εκδήλωση
πραγματοποίησε ο πε-

ριφερειάρχης Δυτικής Ελλά-
δας Νεκτάριος Φαρμάκης
στο κατάμεστο θεατράκι της
Μαρίνας Πατρών. 

«Το 2019 σας είπα: Όλα από την αρχή. Και αυτή η αρχή έγινε. Τώρα, στο κατώφλι μιας νέας
εποχής, σας λέω: “Μπροστά για όλους”», ανέφερε ο κ. Φαρμάκης ανακοινώνοντας έτσι το
όνομα του συνδυασμού του που, όπως ανέφερε, «σηματοδοτεί τη θέλησή μας να συνεχιστεί η
πορεία που ξεκίνησε το 2019 και είναι η νέα υπόσχεση που δίνουμε στους πολίτες της Δυτι-
κής Ελλάδας. Πάμε μπροστά για όλους, με όλους, κανένας πίσω, κανένας απέναντι, κανένας
μόνος του». 

Ο περιφερειάρχης, που έχει την επίσημη στήριξη της ΝΔ, ανέφερε στην ομιλία του τα ση-
μαντικά έργα που υλοποιήθηκαν, τους περισσότερους πόρους που εξασφαλίστηκαν, ενώ με-
ταξύ άλλων σημείωσε συγκινημένος ότι κράτησε τον λόγο του, δεν ξεχώρισε τόπους και αν-
θρώπους, δίνοντας σημασία και στα μεγάλα και στα μικρά.

Ξεσηκωμός για τη δομή του ΟΚΑΝΑ στα Μανιάτικα
Την άμεση αναστολή λειτουργίας του Κέν-

τρου ΟΚΑΝΑ στα Μανιάτικα ζητούν μέσω
επιστολών ο δήμαρχος Πειραιά Γιάννης Μώ-
ραλης προς τον υπουργό Υγείας Μ. Χρυσο-
χοΐδη, καθώς και η αντιπεριφερειάρχης Πει-
ραιά Στ. Αντωνάκου στον πρόεδρο του ΟΚΑ-
ΝΑ Α. Θεοχάρη. 

Τα επιχειρήματα και στις δύο επιστολές
ίδια. Αφενός ότι δεν πληρούνται οι προϋπο-
θέσεις σύμφωνα με τον νόμο για τη λειτουρ-
γία του, αφού είναι δίπλα σε σχολική μονάδα
μέσα στο εμπορικό κέντρο της Ε’ Κοινότητας,
αφετέρου ότι δεν υπήρξε καμία διαβούλευση
-όπως είθισται- με τους αρμόδιες αρχές και
τους κατοίκους της πόλης. 

Επιπλέον, ο κ. Μώραλης ζητάει άμεσα συ-
νάντηση ώστε να ξεκαθαριστεί οριστικά η υπόθεση, η οποία «έχει ξεσηκώσει, απόλυτα δι-
καιολογημένα, την τοπική κοινωνία».

Ποια δημοτική αρχή στα βό-
ρεια προάστια έδωσε άδεια

σε πολιτιστικό σύλλογο να πραγ-
ματοποιήσει πανηγύρι σε πλατεία της
πόλης, αλλά δεν της βγήκε σε καλό,
αφού… συνελήφθη ο πρόεδρος του
συλλόγου για παραβίαση του ωραρίου
κοινής ησυχίας; Και μετά επήλθε
«πανηγύρι» ανακοινώσεων…



Ο
Βλαντίμιρ Πούτιν ξεκαθάρισε ότι η χώ-
ρα του έχει τη δυνατότητα να καλύψει το
ποσοστό συμβολής της Ουκρανίας στην

αγορά των σιτηρών παγκοσμίως και ο πρό-
εδρος της Ουκρανίας Ζελένσκι ζήτησε από τους
διεθνείς παράγοντες να εντείνουν τις πιέσεις
προς τη Ρωσία ώστε να μην προχωρήσει στην
υπονόμευση των εξαγωγών των ουκρανικών
δημητριακών.

Από τη μια πλευρά, ο Πούτιν εμφανίζεται
διατεθειμένος να επιστρέψει στη Συμφωνία της
Μαύρης Θάλασσας για την εξαγωγή των σιτη-
ρών, από την οποία αποχώρησε πριν από μερι-
κές μέρες, αλλά την ίδια στιγμή υπήρξε η είδη-
ση πως έπληξε υποδομές με σιτηρά στην Οδησ-
σό και πλέον αφήνει να εννοηθεί ότι θα μπο-
ρούσε να βάλει στο στόχαστρο ακόμη και ξένα
πλοία, αν εκείνα επιχειρήσουν να προσεγγί-
σουν τα ουκρανικά λιμάνια.

Ο υπουργός Αγροτικής Οικονομίας της Ου-
κρανίας Μίκολα Σόλσκι δήλωσε ότι ένα «ση-
μαντικό» μέρος των υποδομών όπου αποθη-
κεύονται σιτηρά προς εξαγωγή στο λιμάνι
Τσερνομόρσκ, στην περιοχή της Οδησσού στην
Ουκρανία, υπέστη ζημιές από τη ρωσική επίθε-
ση. Καταστράφηκαν 60.000 τόνοι σιτηρών που
θα έπρεπε να φορτωθούν και να εξαχθούν με
πλοία βάσει της Συμφωνίας της Μαύρης Θά-
λασσας για τα σιτηρά. Σε σύσκεψη του υπουργι-
κού συμβουλίου της Ρωσίας, ο Βλαντίμιρ Πού-
τιν διεμήνυσε ότι η χώρα του είναι σε θέση να
αντικαταστήσει τα δημητριακά της Ουκρανίας
τόσο σε εμπορικό επίπεδο όσο και σε επίπεδο
δωρεών σε άλλες περιπτώσεις, ιδιαίτερα φέτος
που αναμένεται μια συγκομιδή-ρεκόρ.

Πλούσια συγκομιδή
Ανέφερε ότι το προηγούμενο έτος η Ρωσία

είχε μια συγκομιδή 156 εκατομμυρίων τόνων
δημητριακών, από τα οποία 60 εκατομμύρια
εξήχθησαν και τα 48 εκατομμύρια ήταν σιτηρά.
Από την άλλη πλευρά, η Ουκρανία είχε μια συγ-
κομιδή 55 εκατομμυρίων τόνων για το ίδιο διά-

στημα, από τα οποία εξήγαγε τα 47 εκατομμύ-
ρια και μόνο οι 17 εκατομμύρια τόνοι ήταν σιτη-
ρά. «Οι αριθμοί τα λένε όλα. Η συμβολή της Ρω-
σίας στην παγκόσμια αγορά σιτηρών ανέρχεται
σε 20%, ενώ η ουκρανική είναι μικρότερη από
5%. Η Ρωσία είναι αυτή που συνεισφέρει κατά
τρόπο κολοσσιαίο στην παγκόσμια επισιτιστική
ασφάλεια», τόνισε ο Ρώσος πρόεδρος.

Από την πλευρά της, η εκπρόσωπος του ρω-
σικού υπουργείου Εξωτερικών Μαρία Ζαχάρο-
βα είπε ότι ο ΟΗΕ έχει ακόμη τρεις μήνες στη
διάθεσή του για να πετύχει μια συμφωνία για τα
σιτηρά και να υπάρξουν συγκεκριμένα αποτε-
λέσματα για την εξαγωγή τους μέσω της Μαύ-
ρης Θάλασσας. Το ρωσικό υπουργείο Άμυνας
ανακοίνωσε επίσης ότι θα θεωρεί όλα τα πλοία
που ταξιδεύουν με προορισμό τα λιμάνια της
Ουκρανίας στη Μαύρη Θάλασσα δυνητικούς
μεταφορείς στρατιωτικών φορτίων. Στην ανα-
κοίνωσή του που αναρτήθηκε το ρωσικό
υπουργείο Άμυνας αναφέρει ότι μερικές πε-

ριοχές στα βορειοδυτικά και νοτιοανατολικά
τμήματα των διεθνών υδάτων της Μαύρης Θά-
λασσας κηρύσσονται προσωρινά επικίνδυνες
για τη ναυσιπλοΐα και ότι τα κράτη υπό τη ση-
μαία των οποίων ταξιδεύουν τα πλοία θα θεω-
ρούνται εμπλεκόμενα στη σύρραξη της Ουκρα-
νίας με το μέρος του Κιέβου.

Ο Ουκρανός πρόεδρος έχει πει πως η Συμ-
φωνία της Μαύρης Θάλασσας για τα σιτηρά θα
μπορούσε να συνεχίσει να λειτουργεί και χωρίς
τη συμμετοχή της Ρωσίας και πως η Ουκρανία
εξετάζει πιθανές εναλλακτικές διαδρομές για
τις εξαγωγές της. «Η Ρωσία φέρει την ευθύνη
για τη μείζονα κρίση ως προς τον εφοδιασμό με
τρόφιμα παγκοσμίως που θα προκληθεί», τόνι-
σε ο επικεφαλής της διπλωματίας της ΕΕ Ζοζέπ
Μπορέλ. Ο κ. Μπορέλ κατήγγειλε επίσης ότι ο
στρατός της Ρωσίας θέτει εσκεμμένα στο στό-
χαστρο εγκαταστάσεις αποθήκευσης σιτηρών
στην Οδησσό, κάτι που θα επιδεινώσει ακόμη
περισσότερο την κρίση των τροφίμων.
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Ο πόλεμος των σιτηρών
ανεβάζει τους κινδύνους 

Ο πρώην ηγέτης του Κόμματος του Brexit και του αντιμε-
ταναστευτικού UKIP, που αποκαλείται «απόστολος του Brex-
it», Νάιτζελ Φάρατζ υποστηρίζει ότι μια τράπεζα του έκλεισε
τους λογαριασμούς επειδή οι απόψεις του ευρωφοβικού,
ακροδεξιού πολιτικού δεν αντιστοιχούσαν «στις αξίες της».
Δήλωσε ότι έλαβε έναν φάκελο σαράντα σελίδων για να κα-
ταλάβει για ποιον λόγο έκλεισαν οι λογαριασμοί και υποστη-
ρίζει ότι η τράπεζα έκρινε πως «έκανε σχόλια και επέδειξε

συμπεριφορά που δεν συνάδουν με τις αξίες και τους σκο-
πούς της» και τον θεωρεί «ξενοφοβικό και ρατσιστή».

Σύμφωνα με την ταμπλόιντ «Mail Online» που είχε πρό-
σβαση στα έγγραφα, η τράπεζα επικαλείται ένα «αστείο»
που μοιράστηκε ο Φάρατζ και το οποίο είχε αναρτήσει ο κω-
μικός Ρίκι Τζερβέις. Στο «αστείο» αυτό γινόταν λόγος για τις
διεμφυλικές γυναίκες, τη φιλία του Φάρατζ με τον τενίστα
Νόβακ Τζόκοβιτς -είχε ταχθεί κατά του εμβολιασμού για την

Covid-19-, τη στήριξη που εξέφρασε ο Φάρατζ στον Ντό-
ναλντ Τραμπ αλλά και την κριτική του για τους περιβαλλοντι-
κούς στόχους της βρετανικής κυβέρνησης. Στα έγγραφα,
που είναι άγνωστο πότε συντάχθηκαν, η Coutts εκφράζει
ανησυχίες για «τη φήμη της τράπεζάς μας λόγω της σύνδε-
σής της με αυτόν». Η απόφαση της Coutts επικρίθηκε δρι-
μύτατα από τους κυβερνώντες Συντηρητικούς: «Δεν είναι
σωστό αυτό». 

Η Coutts έκλεισε τον τραπεζικό λογαριασμό του «ρατσιστή» Φάρατζ 
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Η απόσυρση της Ρωσίας από τη Συμφωνία της Μαύρης Θάλασσας
χτυπά το καμπανάκι της επισιτιστικής παγκόσμιας κρίσης 

και αυξάνει τις πιθανότητες τυφλών χτυπημάτων 

Πυρπόλησαν 
την πρεσβεία 
της Σουηδίας 
στη Βαγδάτη
Η πρεσβεία της Σουηδίας στη Βαγδάτη
πυρπολήθηκε χθες κατά τη διάρκεια
διαδήλωσης που οργάνωσαν υποστη-
ρικτές του σιίτη θρησκευτικού ηγέτη
Μοκτάντα Σαντρ. Όπως μετέδωσαν τα
διεθνή πρακτορεία, μονάδες αντιμε-
τώπισης ταραχών της ιρακινής αστυ-
νομίας χρησιμοποίησαν εκτοξευτή-
ρες νερού υπό πίεση και ηλεκτροφό-
ρα κλομπ για να απωθήσουν διαδηλω-
τές, οι οποίοι πέταγαν πέτρες κατά των
δυνάμεων επιβολής της τάξης. Το
προσωπικό της πρεσβείας είναι
«ασφαλές», διαβεβαίωσε το υπουρ-
γείο Εξωτερικών στη Στοκχόλμη. «Εί-
μαστε ενήμεροι για την κατάσταση. Το
προσωπικό της πρεσβείας μας είναι
ασφαλές και το υπουργείο βρίσκεται
σε τακτική επικοινωνία μαζί του»,
πρόσθεσε.
Καταδικάζοντας την επίθεση εναντίον
της πρεσβείας της, η σουηδική διπλω-
ματία θύμισε πως οι ιρακινές Αρχές
έχουν την ευθύνη για την προστασία
των διπλωματικών αποστολών όσο και
του προσωπικού τους. Ο οργανωτής
της, ιρακινός πρόσφυγας που ονομά-
ζεται Σαλουάν Μομίκα, επιβεβαίωσε
πως σκοπεύει να κάψει ξανά αντίτυπο
του Κορανίου και ιρακινή σημαία
μπροστά στην πρεσβεία του Ιράκ στη
Σουηδία. «Κινητοποιηθήκαμε για να
καταγγείλουμε την καύση του Κορανί-
ου, απαιτούμε η σουηδική κυβέρνηση
και η ιρακινή κυβέρνηση να σταματή-
σουν κάθε πρωτοβουλία αυτού του τύ-
που, πρόσθεσε. 
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Τ
ο πρώτο νομοσχέδιο της νέας θη-
τείας της κυβέρνησης, που προ-
βλέπει ουσιαστικές παρεμβάσεις

στους μισθούς του Δημοσίου, φορολο-
γικές ελαφρύνσεις και ενισχύσεις με
συνολικό δημοσιονομικό κόστος 4,4
δισ. ευρώ την επόμενη τετραετία, κατα-
τέθηκε χθες στη Βουλή. 

Το νομοσχέδιο συνοδεύεται από
συμπληρωματικό προϋπολογισμό
ύψους 700 εκατ. ευρώ, ενώ όπως δή-
λωσε ο υπουργός Εθνικής Οικονομίας
και Οικονομικών Κωστής Χατζηδάκης
«στηρίζονται οι δημόσιοι υπάλληλοι, οι
νέοι και η ελληνική οικογένεια, λαμβά-
νοντας πάντοτε υπόψιν τις αντοχές του
προϋπολογισμού». Οι βασικές διατά-
ξεις συνοψίζονται στα εξής 12 σημεία:

1 Αυξάνονται από 1ης/1/2024, μετά
από 14 χρόνια, οι μισθοί των δημο-

σίων υπαλλήλων με οριζόντιο ποσό 70
ευρώ, αλλά και αύξηση του οικογενει-
ακού επιδόματος ανά τέκνο κατά 20-50
ευρώ. Προβλέπεται δε αύξηση των
αποδοχών στους πανεπιστημιακούς,
των επιδομάτων παραμεθορίου και ιδι-
αίτερων συνθηκών εργασίας για τα στε-
λέχη των Ενόπλων Δυνάμεων και των
Σωμάτων Ασφαλείας, καθώς και των
εξόδων διανυκτέρευσης και χιλιομε-
τρικής αποζημίωσης για όλους τους
υπαλλήλους. Το μέσο ετήσιο όφελος
ανέρχεται σε 1.292 ευρώ μικτά ή 800
ευρώ καθαρά, ενώ αν συνυπολογιστούν
και οι επιπλέον αυξήσεις ή απαλλαγές
που εφαρμόζονται από το 2023, το μέσο
όφελος αυξάνεται σε 2.084 ευρώ μικτά
ή 1.476 ευρώ καθαρά τον χρόνο.

2 Αυξάνεται κατά 1.000 ευρώ το
αφορολόγητο για τους φορολο-

γούμενους με εξαρτώμενα τέκνα, με
ετήσιο όφελος 220 ευρώ για οικογένει-
ες με 2 παιδιά. 

3 Αυξάνονται οι συντάξεις 9.500 δι-
καιούχων του Δημοσίου με ανα-

δρομική αύξηση 7,75% από 1ης/1/2023. 

4 Απονέμεται ανώτερο κλιμάκιο σε
έμμισθους δικηγόρους του Δημο-

σίου με μεταπτυχιακές και διδακτορι-
κές σπουδές. 

5 Παρατείνεται έως τον προσεχή
Οκτώβριο το Market Pass. Οι αιτή-

σεις θα εξετασθούν με βάση τα εισοδή-
ματα του 2022, ενώ τα εισοδηματικά και
περιουσιακά κριτήρια παραμένουν τα
ίδια όπως και το ύψος της ενίσχυσης:

από 22 έως 100 ευρώ τον μήνα, δηλαδή
66 έως 300 ευρώ για το τρίμηνο της πα-
ράτασης. Στο νομοσχέδιο διευκρινίζε-
ται ότι δεν χρειάζεται η υποβολή νέας
αίτησης, ενώ όσοι έλαβαν την προηγού-
μενη ενίσχυση μέσω ψηφιακής χρεω-
στικής κάρτας μπορούν, εφόσον εξα-
κολουθούν να είναι δικαιούχοι, να ει-
σπράξουν τη νέα ενίσχυση στην ίδια
κάρτα, η οποία παραμένει ενεργοποι-
ημένη έως τις 31/12/2023.

6 Σε σχέση με τη μείωση κατά 10%
του ΕΝΦΙΑ για τις κατοικίες που

ασφαλίζονται για σεισμό, πυρκαγιά και
πλημμύρα, η διάταξη που κατατέθηκε
προβλέπει ότι η ασφάλιση πρέπει να

καλύπτει το σύνολο του κόστους ανα-
κατασκευής του ακινήτου, το οποίο δεν
μπορεί να είναι χαμηλότερο από 1.000
ευρώ ανά τετραγωνικό μέτρο. Με κοινή
απόφαση του υπουργού Οικονομικών
και του διοικητή της ΑΑΔΕ, το ελάχιστο
κόστος μπορεί να αναθεωρείται. Στο
κατατεθέν νομοσχέδιο παραμένουν οι
προβλέψεις σύμφωνα με τις οποίες, αν
η ασφάλιση είναι μικρότερη του ενός
έτους, τότε η μείωση του ΕΝΦΙΑ περιο-
ρίζεται αναλογικά, καθώς και ότι σε κά-
θε περίπτωση η ασφάλιση πρέπει να
έχει διάρκεια τουλάχιστον τρεις μήνες.

7 Επεκτείνεται το «Καλάθι του Νοι-
κοκυριού» έως 31/12/2023.

8 Θεσπίζεται το Youth Pass για τους
νέους 18 και 19 ετών, οι οποίοι από

εφέτος θα λαμβάνουν 150 ευρώ σε ψη-
φιακή χρεωστική κάρτα για την πραγ-
ματοποίηση αγορών ή τη λήψη υπηρε-
σιών από επιχειρήσεις που δραστηριο-
ποιούνται στους τομείς του πολιτισμού,
του τουρισμού και των μεταφορών.

9 Απαλλάσσονται μόνιμα από τη
συμμετοχή στη δαπάνη αγοράς

φαρμάκων οι πρώην δικαιούχοι του
ΕΚΑΣ.

10 Τίθεται πλαφόν 3% στις αυξήσεις
των ενοικίων που καταβάλλει το

Δημόσιο για τη στέγαση υπηρεσιών του
για το 2023.

11 Χορηγείται οικονομική ενίσχυση
ύψους 100 έως 150 ευρώ στα

πλαίσια του κοινωνικού τουρισμού, για
τη στήριξη του τουρισμού της βόρειας
Εύβοιας.

12 Διπλασιάζεται το ύψος της χρη-
ματοδότησης της ΔΥΠΑ κατά

375 εκατ. ευρώ για το πρόγραμμα «Σπίτι
μου», με τη δέσμευση του αρχικού πο-
σού χρηματοδότησης.

Τέλος, εξαιρούνται οι τράπεζες από
τη ρύθμιση με την οποία επεκτείνεται
στα νομικά πρόσωπα η απαλλαγή από
τον φόρο εισοδήματος των τόκων ομο-
λογιακών δανείων και εντόκων γραμ-
ματίων του Ελληνικού Δημοσίου, που
ισχύει ήδη για τα φυσικά πρόσωπα, ενώ
διευκολύνεται η ολοκλήρωση της συν-
τήρησης και υποστήριξης των υποβρυ-
χίων του Πολεμικού Ναυτικού στα ναυ-
πηγεία Ελευσίνας με μικρή παράταση
των συμβάσεων του προσωπικού που
απασχολείται εκεί.

loukas1972@gmail.com

Γράφει ο
Λουκάς Γεωργιάδης

Τα 12 μέτρα
για μισθούς, 
φόρους και
ενισχύσεις

Στα 4,4 δισ. ευρώ το συνολικό δημοσιονομικό κόστος
του πολυνομοσχεδίου που κατέθεσε

στη Βουλή ο Κωστής Χατζηδάκης
- Τι προβλέπεται και για ΕΝΦΙΑ, Market Pass
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Α
ς πάρουμε τα πράγματα
από την αρχή. Το 2021 η
φερόμενη ως θυγατρική

αμερικανικού fund Ellington Solu-
tions συμμετείχε στις τιτλοποι-
ήσεις και στις αυξήσεις κεφαλαίου
της Attica Bank. Ωστόσο, η αμερι-
κανική Ellington έπειτα από ερω-
τήματα της ελληνικής πλευράς
ανακοίνωσε ότι δεν έχει καμία
σχέση με τη «θυγατρική» της, έτσι
όπως παρουσιάστηκε τουλάχιστον!

Σημειώνεται ότι η υποτιθέμενη
επένδυση θα γινόταν μέσω της κυ-

πριακής εταιρείας ειδικού σκοπού
(SPV) Rinoa, με την οποία επίσης το
αμερικανικό fund δεν είχε καμία
σχέση.

Είχαν προηγηθεί περίεργες κινή-
σεις και οικονομικά αποτελέσματα
που προβλημάτισαν τους μετόχους,
με την Attica Bank να είναι μόνιμα
χαμένη και το «fund» -όπως και οι
μέτοχοί του- να κερδίζουν μεγάλα

ποσά, κατά τη διάρκεια της πρώτης αύξησης κεφα-
λαίου της Attica Bank, ύψους 240 εκατ. ευρώ.

Ουσιαστικά, φαίνεται ότι πρόκειται για υπόθεση
εξαπάτησης των επενδυτών, που αποδείχθηκε από
τον εκπρόσωπο της «κανονικής» Ellington.

Γυρνώντας πίσω στη Rinoa LTD, που όντως συμ-
μετείχε στην αύξηση της Αttica Bank το 2021, πρό-
κειται για μια εταιρεία με έδρα την Κύπρο και μετο-
χικό κεφάλαιο μόλις 1.000 ευρώ. Τα οικονομικά της
στοιχεία μάλιστα είναι… άγνωστα, καθώς η ίδια η

εταιρεία δεν τα δημοσιοποίησε τη συγκεκριμένη
χρονιά. Βασικός μέτοχος εμφανίζεται κάποιος Γερ-
μανός, ο Christian Udo Schoening.

Άλλο ένα… καμπανάκι σχετικά με την εγκυρότητα
των συγκεκριμένων deals. 

Τέλος, ένα γεγονός που περιπλέκει την κατάσταση
ακόμα περισσότερο είναι ότι οι Αμερικανοί της El-
lington, αν και ανακοίνωσαν σε όλους τους τόνους

ότι δεν συμμετείχαν στην αύξηση
κεφαλαίου της Attica Bank, την πε-
ρασμένη εβδομάδα έστειλαν επι-
στολή στη διοίκηση της τράπεζας
αναφέροντας ότι «επέτρεψαν» στη
Thrivest Holding να συμμετάσχει
στην πρόσφατη ΑΜΚ της τράπεζας.

Το ερώτημα που γεννάται είναι το
πώς ακριβώς επέτρεψαν κάτι τέ-
τοιο, αφού είχαν ανακοινώσει ότι
δεν είχαν καμία συμμετοχή στην
αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου
της τράπεζας, ούτε οι ίδιοι, ούτε η
«ελληνική» θυγατρική τους την

οποία δεν αναγνώριζαν.
Από την άλλη πλευρά, πληροφορίες υποστηρί-

ζουν πως πριν γίνει η μεταβίβαση πίσω στο ΤΜΕΔΕ
των μετόχων που κατείχε το «όχημα» Rinoa LTD,
έγινε διαπραγμάτευση που κατέληξε σε αρχική
συμφωνία της Thrivest για την αγορά τους έναντι
7,5 εκατ. ευρώ.

Μάλιστα, σύμφωνα με τις ίδιες πηγές, η διαπραγ-
μάτευση έγινε απευθείας με τους Αμερικανούς της
Ellington και όχι με κάποιον άγνωστο στην Ελλάδα.
Εκ των προσώπων που συμμετείχαν στις συζητήσεις
ήταν και ο Niko Nicopoulos, επίσημα Managing Di-
rector της Ellington Management Group.  

Επομένως, είτε οι Αμερικανοί κορόιδευαν τη Thri-
vest, είτε ήταν σε θέση να πουλήσουν μετοχές της At-
tica Bank, που όμως δεν κατείχαν επίσημα. Τι ακρι-
βώς έχει συμβεί θα αποδειχθεί σύντομα, όταν οι επί-
σημες αρχές αναλάβουν δράση. Και αυτό πρέπει να
γίνει άμεσα για να ξεκαθαρίσει το τοπίο και οι υπεύ-
θυνοι να έρθουν αντιμέτωποι με τη Δικαιοσύνη.

Το μυστήριο με το fund… 
φάντασμα Ellington, 

η Attica Bank και 
η ώρα του εισαγγελέα

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com



Τ
ριπλό δίχτυ προστασίας για
την ανάσχεση της ακρίβειας
ορθώνει για τους επόμενους

μήνες η κυβέρνηση, θέτοντας ως κύ-
ριο στόχο τη ραγδαία υποχώρηση
του τιμάριθμου των τροφίμων, ο
οποίος συμπιέζει τα οικονομικά των
νοικοκυριών. 

Πιο συγκεκριμένα, το σχέδιο της
κυβέρνησης ξετυλίγεται σε πρώτη
φάση στα εξής τρία επίπεδα:

1. Επεκτείνεται το Market Pass
έως τον Οκτώβριο, ενώ ανάλογα με
την εξέλιξη των τιμών, μπορεί να
υπάρξει περαιτέρω επέκτασή του. 

2. Επεκτείνεται η λειτουργία του
«καλαθιού του νοικοκυριού» έως τις
31 Δεκεμβρίου, καθώς αποτελεί αυ-
τή τη στιγμή τον σημαντικότερο πα-
ράγοντα άμβλυνσης των συνεπειών
από την έκρηξη των τιμών των τροφί-
μων. 

3. Επιβάλλεται πλαφόν στο περι-

θώριο μικτού κέρδους σε σημαντικά
προϊόντα που συνθέτουν το «καλάθι»
της μέσης ελληνικής οικογένειας. 

Χθες, ο υπουργός Ανάπτυξης Κώ-
στας Σκρέκας ανακοίνωσε τη συμπε-
ρίληψη και των σχολικών ειδών στο
«καλάθι του νοικοκυριού», υπο-
γραμμίζοντας ότι πρόκειται για μία
ακόμη παρέμβαση με στόχο την κά-
λυψη ιδιαιτέρως σημαντικών αναγ-
κών για τις οικογένειες. Παράλληλα,
έστειλε το μήνυμα ότι «η κυβέρνηση
συνεχίζει με σχέδιο και αποφασιστι-
κότητα τη μάχη κατά της ακρίβειας
και των φαινομένων αθέμιτης κερ-
δοφορίας, προς όφελος των οικογε-
νειακών προϋπολογισμών». 

Στις επόμενες κινήσεις της κυβέρ-
νησης εντάσσεται και η σύναψη
«συμφωνιών κυρίων» για συγκράτη-
ση των τιμών κυρίως στα τρόφιμα,
κατά το μοτίβο που συμφωνήθηκε με
τις ακτοπλοϊκές εταιρείες. Επειδή
δεν υπάρχει περιθώριο παρέμβασης
με την επιβολή πλαφόν στις τιμές

χονδρικής της βιομηχανίας αλλά και
στις λιανικές τιμές, θα αναληφθούν
πρωτοβουλίες με τους παράγοντες
της βιομηχανίας τροφίμων και του
λιανεμπορίου, ώστε να μην εμφανι-
στούν στην αγορά νέες σημαντικές
ανατιμήσεις. Επιπλέον, δεν είναι λί-
γοι αυτοί που πιστεύουν ότι η διατή-
ρηση του Market Pass λειτουργεί
ανασταλτικά στην αποκλιμάκωση
των τιμών, αλλά, από την άλλη, κρίνε-
ται ότι το ύψος της ενίσχυσης είναι
απαραίτητο για να διατηρηθούν σε
ικανοποιητικό επίπεδο οι πωλήσεις
των επιχειρήσεων, αλλά και η ζήτηση
από τα νοικοκυριά. 

Ταυτόχρονα, το υπουργείο Ανά-
πτυξης παρακολουθεί τη νέα άνοδο
των τιμών των τροφίμων, η οποία
τροφοδοτείται από την άρνηση της
Ρωσίας να συμφωνήσει στην επέ-
κταση της συμφωνίας για τις εξαγω-
γές των ουκρανικών σιτηρών. Είναι
ενδεικτικό ότι η τιμή του σιταριού
σημείωσε προχθές τη μεγαλύτερη
ημερήσια άνοδο των τελευταίων 10
ετών, προκαλώντας συναγερμό παγ-
κοσμίως, ενώ προς τα πάνω ωθούν-
ται οι τιμές και των υπολοίπων δημη-
τριακών. 

EEπίσκεψη Μητσοτάκη
στο ΥΠΕΝ
Οι προτεραιότητες της κυβέρνη-
σης στα πεδία του περιβάλλοντος
και της ενέργειας βρέθηκαν στο
επίκεντρο της χθεσινής σύσκε-
ψης που πραγματοποίησε η πολι-
τική ηγεσία του ΥΠΕΝ υπό τον Θό-
δωρο Σκυλακάκη, με τη συμμετο-
χή της υφυπουργού Αλεξάνδρας
Σδούκου και του υφυπουργού Νί-
κου Ταγαρά με τον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη. 
Η σύσκεψη πραγματοποιήθηκε σε
συνέχεια της χθεσινής επίσκεψης
του πρωθυπουργού στο υπουργείο

Περιβάλλοντος και
Ενέργειας. Όπως ανα-
φέρεται σε σχετική
ανακοίνωση του
υπουργείου, ιδιαίτερη
έμφαση δόθηκε στο
χαρτοφυλάκιο της
ενέργειας, σε θέματα
όπως είναι η πρόοδος
που καταγράφεται στις

ΑΠΕ, καθώς και στη μέριμνα για
τους ενεργειακά ευάλωτους. Πα-
ράλληλα, συζητήθηκαν πρωτοβου-
λίες για την αντιμετώπιση της κλιμα-
τικής κρίσης.
Τον πρωθυπουργό συνόδευαν ο
υπουργός Επικρατείας Άκης Σκέρ-
τσος, ο υφυπουργός παρά τω πρωθυ-
πουργώ Θανάσης Κοντογεώργης και
ο προϊστάμενος του Οικονομικού
Γραφείου της Γενικής Γραμματείας
Πρωθυπουργού Αλέξης Πατέλης.
Σε δήλωσή του μετά το πέρας της
σύσκεψης, ο Κυριάκος Μητσοτάκης
επανέλαβε την πρόθεση της κυβέρ-
νησης να παραμείνει «σε επιφυλα-
κή» για τυχόν μέτρα στήριξης των
καταναλωτών σε περίπτωση εκ νέου
μεγάλων διακυμάνσεων στην τιμή
της ηλεκτρικής ενέργειας. «Οι πολί-
τες γνωρίζουν ότι η κυβέρνηση αυτή
στάθηκε δίπλα τους όλο τον τελευ-
ταίο χρόνο και απέκρουσε στην πρά-
ξη τις μεγάλες διακυμάνσεις στην
τιμή της ηλεκτρικής ενέργειας. Αυ-
τό είναι κάτι το οποίο θέλουμε να
εξακολουθούμε να το κάνουμε για
το αμέσως επόμενο διάστημα». Μά-
λιστα, ο πρωθυπουργός προανήγ-
γειλε ότι θα κάνει συγκεκριμένες
εξαγγελίες επί του θέματος στην
ομιλία του στα πλαίσια της επερχό-
μενης Διεθνούς Έκθεσης της Θεσ-
σαλονίκης. 
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Τριπλό δίχτυ προστασίας
για ανάσχεση της ακρίβειας 

Κ. Σκρέκας: Στο «καλάθι
του νοικοκυριού» και 

τα σχολικά είδη 

loukas1972@gmail.com

Γράφει ο
Λουκάς Γεωργιάδης

Γράφει 
o Μιχάλης  

Μαστοράκης

mikle_mastorakis@msn.com
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Ελένη Μπέρτσου

Σ
την τελική ευθεία βρίσκονται
οι διαπραγματεύσεις για την
παραχώρηση του 50% της Enel

Green Power Hellas στο αυστραλια-
νό fund Macquarie. Η κίνηση αυτή
έρχεται να προστεθεί στις αλλαγές
σε διοικητικό επίπεδο στην ιταλική
εταιρεία, ενώ πριν λίγες ημέρες ολο-
κληρώθηκε η εξαγορά του 50% της
θυγατρικής της Enel στην Αυστρα-
λία, στην ιαπωνική Inpex Corpora-
tion. Η Enel Green Power Hellas
έχει ένα ισχυρό χαρτοφυλάκιο στη
χώρα μας. Διαθέτει 59 έργα ανανεώ-
σιμων πηγών ενέργειας, ενώ ακόμα
έξι φωτοβολταϊκά είναι υπό κατα-
σκευή. Συνολικά, το χαρτοφυλάκιο
των ΑΠΕ αγγίζει τα 482MW. Στο με-
ταξύ η εταιρεία έχει στα σκαριά μια
σειρά από έργα και εκτιμάται ότι,
αφού ολοκληρωθεί η συμφωνία, θα

ενισχυθεί το επενδυτικό πλάνο. Ανά-
μεσα στα έργα είναι το φωτοβολταϊ-
κό πάρκο που κατασκευάζεται στην
Κοζάνη. Η ισχύς του 84MW που όταν
τεθεί σε πλήρη λειτουργία θα μπορεί
να καλύψει τις ανάγκες 35-40.000
νοικοκυριών, ενώ δυνητικά μπορεί
να φτάσει τα 95MW, όπου προφανώς
θα αυξηθεί και το εύρος κάλυψης
των αναγκών. Πριν λίγες ημέρες, ο
επικεφαλής Ευρώπης της Enel Gre-
en Power και πρόεδρος της Solar

Power Europe Αριστοτέλης Χαντά-
βας μιλώντας στο «Fin Forum 2023»
ανέφερε «ότι η χώρα μας μετατρέπε-
ται σ’ ένα σημαντικό επενδυτικό
προορισμό για έργα ΑΠΕ, δημιουρ-
γώντας νέες ευκαιρίες εργασιακής
ανάπτυξης και απορρόφησης αν-
θρώπινου δυναμικού». Να σημει-
ωθεί πως δεν είναι η πρώτη εξαγορά
εταιρείας στη χώρα μας από το αυ-
στραλιανό fund. Είχε προηγηθεί η
απόκτηση του 49% του ΔΕΔΔΗΕ.

Αναβάθμισε τον ΟΤΕ σε ΒΒΒ+
η Standard & Poor’s 

Σε αναβάθ-
μιση της πιστο-
ληπτικής αξιο-
λόγησης του
ΟΤΕ σε ΒΒΒ+
προχώρησε ο
αμερικανικός οίκος Standard & Poor’s.
Όπως αναφέρει, η κίνηση αντανακλά την
πρόσφατη αναβάθμιση της μητρικής
εταιρείας του ΟΤΕ Deutsche Telekom και
την προσδοκία της ότι το αυτόνομο οικο-
νομικό προφίλ του ΟΤΕ θα παραμείνει
ισχυρό. Επιπλέον, η αναβάθμιση του ΟΤΕ
αντανακλά την άποψη της S&P ότι οι πι-
στωτικές μετρήσεις της εισηγμένης πα-
ραμένουν ισχυρές, λόγω του σταθερού
ισολογισμού και της παραγωγής ισχυρών
ελεύθερων ταμειακών ροών. Η S&P ανα-
μένει ότι η συνεχιζόμενη επέκταση του
δικτύου οπτικών ινών και η «μετανάστευ-
ση» συνδρομητών θα υποστηρίξουν τις
σταθερές ταμειακές ροές και την ανάπτυ-
ξη της εταιρείας. Η S&P αναμένει ότι η
εταιρεία θα συνεχίσει να παράγει υψηλές
ταμειακές ροές, ύψους €450 εκατ.-€490
εκατ. το 2023-2024.

Attica Group: Απέκτησε
φορτηγό-οχηματαγωγό πλοίο
έναντι 13,4 εκατ. 

Η Attica Ανώνυμος Εταιρεία Συμμετο-
χών («Attica Group») ανακοινώνει την
απόκτηση του φορτηγού-οχηματαγωγού
(Φ/Γ-Ο/Γ) πλοίου Clementine από την
εταιρεία CLdN FERRIES NV, έναντι συνο-
λικού τιμήματος €13,4 εκατ. τοις μετρη-
τοίς, το οποίο χρηματοδοτήθηκε από ίδια
κεφάλαια και δανεισμό από τραπεζικό
ίδρυμα αλλοδαπής. Το Clementine είναι
το δεύτερο Φ/Γ-Ο/Γ πλοίο του Ομίλου Atti-
ca, έτους κατασκευής 1997, ολικού μή-
κους 162,49 μέτρων και ολικής χωρητικό-
τητας 23,986 ΜΤ, έχει μεταφορική ικανό-
τητα 2.307 μέτρων φόρτωσης ή 160 ασυ-
νόδευτων φορτηγών οχημάτων και επι-
πλέον 458 ΙΧ αυτοκινήτων σε ειδικά δια-
μορφωμένα γκαράζ. Με την απόκτησή του
το πλοίο ναυλώθηκε στην εταιρεία CLdN
Ferries NV, στην οποία και θα παραμείνει
ναυλωμένο έως και την 31.12.2023, δρα-
στηριοποιούμενο στο εξωτερικό.

Στα σκαριά deal της Enel Green Power Hellas με τη Macquarie

Ανακοινώνεται από την
εταιρεία ΒΙΟΚΑΡΠΕΤ ΑΕ ότι
την Τετάρτη 19/07/2023 η
έκτακτη γενική συνέλευση
της 98,39% θυγατρικής της
εταιρείας με την επωνυμία
«Exalco Ανώνυμη Εταιρεία
Βιομηχανία Αλουμινίου»
ενέκρινε ομόφωνα τη μεί-
ωση του μετοχικού κεφαλαίου της κατά το ποσό των
501.400,00 ευρώ, με μείωση της ονομαστικής αξίας της
μετοχής κατά το ποσό των 0,023 ευρώ ανά μετοχή και
την επιστροφή του ποσού της μείωσης στους μετόχους
της με καταβολή μετρητών, ήτοι καταβολή 0,023 ευρώ

ανά μετοχή. Συνεπεία της
αποφασισθείσας μείωσης
του μετοχικού κεφαλαίου
της θυγατρικής και αφού
αυτή ολοκληρωθεί με τη
δημοσιότητα της παραπά-
νω απόφασης της έκτακτης
γενικής συνέλευσης στο
ΓΕΜΗ, θα διανεμηθεί στην

εταιρεία «Βιοκαρπέτ Ανώνυμη Εταιρεία Βιομηχανικές
και Εμπορικές Επιχειρήσεις» ως μέτοχο κατά 98,39%
της θυγατρικής Exalco ΑΕ, το ποσό από τη μείωση που
της αντιστοιχεί σύμφωνα με το ποσοστό συμμετοχής
της στο μετοχικό κεφάλαιο της θυγατρικής.

Δομές υγείας, μονάδες φροντίδας ηλι-
κιωμένων και κοινωνικά φαρμακεία της
Περιφέρειας Ανατολικής Μακεδονίας -
Θράκης θα αποτελέσουν τον επόμενο
σταθμό του προγράμματος Εταιρικής
Υπευθυνότητας της Alpha Bank «Μαζί, με
στόχο την Υγεία», το οποίο συνεχίζει τον
δεκαετή κύκλο προσφοράς του στην ελ-
ληνική περιφέρεια. Την ένταξη της ακρι-
τικής περιφέρειας στο πρόγραμμα «Μαζί,
με στόχο την Υγεία» ανακοίνωσε το απόγευμα της Τρί-
της 18 Ιουλίου ο CEO του Ομίλου της Alpha Bank Βασί-
λης Ψάλτης, σε συνάντηση που είχε με τους δημάρχους
των ωφελούμενων περιοχών στο δημαρχείο της Ξάν-
θης. Η εκδήλωση διοργανώθηκε στο πλαίσιο περιοδεί-
ας της διοίκησης της Τράπεζας στην Περιφέρεια Ανα-
τολικής Μακεδονίας - Θράκης, κατά τη διάρκεια της

οποίας πραγματοποιεί σειρά συναντήσε-
ων με εκπροσώπους του επιχειρηματι-
κού κόσμου αλλά και θεσμικούς φορείς.
Από πλευράς τοπικής αυτοδιοίκησης,
συντονιστής της συνάντησης ήταν ο πρό-
εδρος της Περιφερειακής Ένωσης Δή-
μων Ανατολικής Μακεδονίας - Θράκης
και δήμαρχος Ορεστιάδας Βασίλης Μαυ-
ρίδης, ενώ συμμετείχαν οι αντιπεριφει-
άρχες Υγείας Βασίλης Λούρμπας και Κοι-

νωνικών Πολιτικών και Πολιτισμού Αριστείδης Μωυ-
σιάδης, οι δήμαρχοι Κομοτηνής Γιάννης Γκαράνης, Μα-
ρωνείας - Σαπών Κωνσταντίνος Χαριτόπουλος, Νέστου
Σάββας Μιχαηλίδης, Ξάνθης Εμμανουήλ Τσέπελης, κα-
θώς επίσης και ο αντιδήμαρχος Παιδείας, Πολιτισμού &
Δημοτικής Αστυνομίας του Δήμου Καβάλας Απόστολος
Μουμτσάκης.

Alpha Bank: Δωρεά σε φορείς της Αν. Μακεδονίας - Θράκης

Exalco: Μείωση μετοχικού κεφαλαίου και επιστροφή κεφαλαίων στη Βιοκαρπέτ
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Εγκαινιάστηκε το νέο εκπαιδευτικό
κέντρο του ΟΠΑΠ στη Θεσσαλονίκη

Ο ΟΠΑΠ επενδύει στο δίκτυό του με την εκπαί-
δευση των συνεργατών του δικτύου καταστημά-
των OΠΑΠ και PLAY σε πρώτο πλάνο. Σύμφωνα
με σχετική ανακοίνωση, στο πλαίσιο αυτό και με-
τά το ανανεωμένο εκπαιδευτικό κέντρο της Αθή-
νας, εγκαινίασε το νέο του «T-Hub» για τους συ-
νεργάτες και το προσωπικό τους στη Θεσσαλονί-
κη και συγκεκριμένα στην περιοχή της Καλαμα-
ριάς. Όπως τονίσθηκε από τα κορυφαία στελέχη
του OΠΑΠ Ηλία Κατσαρό και Ματθαίο Ματθαίου,
που είναι αρμόδια για το φάσμα της λειτουργίας
του δικτύου συνεργατών -πωλήσεις, ανάπτυξη,
τεχνική υποστήριξη, εξυπηρέτηση πελατών- στό-
χος του νέου εκπαιδευτικού κέντρου είναι να
προετοιμάσει όσο το δυνατόν καλύτερα τους νέ-
ους, αλλά και τους υφιστάμενους συνεργάτες,
καθώς και το προσωπικό τους, ώστε να μπορούν
να ανταποκρίνονται στις ανάγκες των πελατών. Το
νέο Training Hub προσομοιώνει τη λειτουργία
ενός σύγχρονου καταστήματος OΠΑΠ και PLAY
σε ένα μοντέρνο περιβάλλον εκμάθησης.

Grivalia: Κατασκευάζει πολυτελές
κάμπινγκ στην Αθηναϊκή Ριβιέρα

Η Grivalia Hospitality ανακοινώνει την ανά-
πτυξη ενός νέου Glamping and Members Club
στην Αθηναϊκή Ριβιέρα. Η νέα ανάπτυξη θα φέ-
ρει το όνομα «91 Athens Riviera», που είναι εμ-
πνευσμένο από την Εθνική Οδό 91 -τη μεγαλύτε-
ρη εθνική οδό της Αττικής που συνδέει το κέντρο
της Αθήνας με την Αθηναϊκή Ριβιέρα και κατα-
λήγει στο Σούνιο- όπου βρίσκεται το νέο project.
Το «91 Athens Riviera» θα ξεκινήσει τη λειτουρ-
γία του την άνοιξη του 2024. Σε έκταση 45.000 τμ
το «91 Athens Riviera» θα συστήσει στην ελλη-
νική αγορά τη φιλοσοφία του πολυτελούς cam-
ping (glamorous camping), που θα περιλαμβά-
νει 30 πολυτελείς σκηνές στην περιοχή. Επισκέ-
πτες και μέλη θα έχουν πρόσβαση σε ένα ευρύ
φάσμα εγκαταστάσεων, σε μία σύγχρονη όαση,
όπου θα απολαμβάνουν υπηρεσίες και εμπει-
ρίες που θα προβάλλουν μία ολιστική προσέγγι-
ση ευεξίας, χαλάρωσης και εκγύμνασης.

Λύσεις για την απόκτηση στεγαστικού δανεί-
ου ήρθε να δώσει η Lisis Stegis, αδειοδοτημένη
από την ΤτΕ, απλουστεύοντας τη διαδικασία έγ-
κρισης και εκταμίευσης για τον πελάτη. Ο πελά-
της που θέλει να αποκτήσει το δικό του ακίνητο ή
οικόπεδο μπορεί πλέον, δωρεάν, μέσω των υπη-
ρεσιών της εταιρείας, να βρει την κατάλληλη λύ-
ση χρηματοδότησης που ταιριάζει στις δικές του
ανάγκες και δυνατότητες. Όπως μας είπε η δι-
ευθύνουσα σύμβουλος της εταιρείας Γιώτα
Δούκα, «η Lisis Stegis βρίσκει το κατάλληλο
στεγαστικό δάνειο για κάθε πελάτη ξεχωριστά
και αναλύει όλες τις παραμέτρους απόκτησής
του. Στόχος μας είναι να είμαστε το συγκριτικό
του πλεονέκτημα σε όλη τη διαδικασία». Η εται-
ρεία συνεργάζεται με τις κυριότερες ελληνικές
τράπεζες και παράλληλα αναλαμβάνει όλη τη
διαδικασία μέχρι την εκταμίευση του δανείου,
χωρίς να απαιτείται από τον πελάτη να επισκέ-
πτεται το τραπεζικό κατάστημα.

Lisis Stegis: Νέα υπηρεσία
για απόκτηση στεγαστικού 

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Ελένη Μπέρτσου

Σε συνέχεια της από 24.5.2023 ανακοίνωσής
της, η εταιρεία με την επωνυμία «Τεχνική Ολυμ-
πιακή ΑΕ» ενημερώνει το επενδυτικό κοινό ότι η
θυγατρική εταιρεία αυτής με την επωνυμία «Lu-
xury Life Μονοπρόσωπη ΙΚΕ» προέβη σε κατάρ-
τιση ιδιωτικού συμφωνητικού με τις εταιρείες
ειδικού σκοπού (πωλήτριες), τη διαχείριση των
οποίων έχει αναλάβει η «Intrum Hellas REO So-
lutions AE», με αντικείμενο την απόκτηση χαρ-
τοφυλακίου έως 186 ακινήτων. Το τίμημα για την
ως άνω συναλλαγή θα ανέλθει έως του ποσού
των €19.800.000. Ήδη καταβλήθηκε από τη θυγα-
τρική στις πωλήτριες εταιρείες προκαταβολή
ανερχόμενη σε €4.564.500. Η συναλλαγή θα
υλοποιηθεί σταδιακά με την κατάρτιση των συμ-
βολαιογραφικών πράξεων μεταβίβασης των ακι-
νήτων. Η εταιρεία θα ενημερώσει άμεσα το επεν-
δυτικό κοινό για κάθε εξέλιξη επί του θέματος.

Τεχνική Ολυμπιακή: 
Έκλεισε το deal με Intrum για
χαρτοφυλάκιο έως 186 ακινήτων

Συνεργασία Coffee Island 
με Autogrill στο ΣΕΑ Ακράτας

Η
Coffee Island και η Autogrill Hellas που
δραστηριοποιείται από το 2002 στον χώρο
της εκμετάλλευσης καφέ-μπαρ και Σταθ-

μούς Εξυπηρέτησης Αυτοκινητιστών (ΣΕΑ) ενώ-
νουν τις δυνάμεις τους στους ΣΕΑ Ακράτας, που
βρίσκονται στην εθνική οδό Αθηνών - Πατρών, τόσο
στο ρεύμα προς Αθήνα όσο και σε εκείνο προς Πά-
τρα. Πιο συγκεκριμένα, η Coffee Island από τον Νο-
έμβριο 2022 εισήλθε δυναμικά στον χώρο των ΣΕΑ
στοχεύοντας στη γρήγορη εξυπηρέτηση και την πα-
ροχή υψηλής ποιότητας ροφημάτων καφέ στους
ταξιδιώτες. Η Coffee Island αποφάσισε να κινηθεί
προς αυτή τη νέα κατεύθυνση, με σκοπό να εξυπη-
ρετήσει τις ανάγκες των οδηγών που συχνά πραγ-
ματοποιούν πολύωρα και κουραστικά ταξίδια. Η
συνεργασία της Coffee Island με την Autogrill Hel-
las, δύο πλήρως καταρτισμένων εταιρειών που
στοχεύουν στην παροχή υψηλής ποιότητας υπηρε-
σιών στους ΣΕΑ Ακράτας και στην ολιστική τους
αναβάθμιση, αποτελεί την αρχή ενός επιχειρηματι-
κού πλάνου που φιλοδοξεί να επεκταθεί και σε άλ-
λους Σταθμούς σε όλη τη χώρα, προσφέροντας την
απόλυτη εμπειρία καφεστίασης σε ακόμα περισσό-
τερους οδηγούς από την Ελλάδα και το εξωτερικό,
τονίζει η εταιρεία σε σχετική ανακοίνωση.

Νέο χρηματοδοτικό εργαλείο για
επιχειρήσεις από την Attica Bank

Η Attica Bank
δημιούργησε το
νέο χρηματοδοτικό
εργαλείο «Attica
Liquidity Rebo-
und», για την κά-
λυψη των αναγκών
των επιχειρήσεων
σε κεφάλαιο κίνη-
σης με ιδιαίτερα
ευνοϊκούς όρους.
Όπως αναφέρει σχετική ανακοίνωση, το Attica Li-
quidity Rebound προσφέρεται με ανταγωνιστικό
σταθερό επιτόκιο καθ’ όλη τη διάρκεια του δανείου
και με διάρκεια αποπληρωμής μέχρι 6 έτη, ενώ πα-
ρέχεται η δυνατότητα περιόδου χάριτος έως 12 μή-
νες. Το ύψος της χρηματοδότησης μπορεί να ανέλ-
θει έως €1.000.000 και δίνεται η δυνατότητα εφά-
παξ ή τμηματικών εκταμιεύσεων του δανείου, ανά-
λογα με τις ανάγκες της επιχείρησης. Η Αttica Bank
εστιάζει στη χρηματοδότηση των επιχειρήσεων και
ιδιαίτερα των μικρομεσαίων.



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 21 ΙΟΥΛΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL SPORTS36

ΗΕλληνική Ομοσπονδία Καλαθοσφαίρισης
έκανε γνωστές τις κλήσεις του ομοσπονδια-
κού τεχνικού, στις οποίες συμπεριλαμβάνε-

ται και ο Γιάννης Αντετοκούνμπο. Εκτός Καλάθης,
Ντόρσεϊ και Σλούκας, ενώ το μεγάλο ερώτημα ενό-
ψει του Μουντομπάσκετ που αρχίζει στις 25 Αυγού-
στου είναι ένα και μοναδικό: Ποιος θα είναι ο σκόρερ
από την περιφέρεια;

Η απάντηση είναι ο… Σλούκας και ο
Ντόρσεϊ. Οι απόντες. Ο Σλούκας δή-
λωσε κουρασμένος, ο Καλάθης το ίδιο
και ο Ντόρσεϊ κάτι που κανένας δεν
κατάλαβε. Συνεπώς το πρόβλημα στην
περιφέρεια είναι υπαρκτό, καθότι δεν
υπάρχει ο παίκτης-εγγύηση στο σκο-
ράρισμα από την περιφέρεια. Όταν

δηλαδή ο Γιάννης Αντετοκούνμπο θα μαρκάρεται από
τρεις ή τέσσερις αντιπάλους κοντά στο καλάθι και θα
πασάρει έξω την μπάλα, ποιος θα είναι εκείνος ο παί-
κτης με τα καλά ποσοστά ευστοχίας που θα τη στείλει
στο καλάθι; Δεν υπάρχει.

Ο Αμερικανός Τόμας Γουόκαπ του Ολυμπιακού,
που πήρε ελληνικό διαβατήριο για να βοηθήσει την
Εθνική, θα είναι εκεί - γνωστές οι αρετές του στη δη-
μιουργία αλλά όχι στην εκτέλεση. Που σημαίνει τε-
ράστιο πρόβλημα. Το οποίο μπορεί να γίνει ακόμη με-

γαλύτερο αν τελικά δεν παίξει ο Γιάννης Αντετο-
κούνμπο. Διότι και τέτοιο ενδεχόμενο υπάρχει - και
μάλιστα αρκετά σοβαρό.

Πριν από 20 μέρες ο δύο φορές MVP του ΝΒΑ υπέ-
στη μια μικρή επέμβαση στο γόνατο και από τότε κυ-
κλοφορεί με ένα προστατευτικό περίβλημα. Θα είναι
στην προεπιλογή, αλλά αυτός που θα αποφασίσει αν
θα πάρει μέρος στο Μουντομπάσκετ δεν θα είναι ούτε
ο ίδιος ούτε ο γιατρός της Εθνικής αλλά το ιατρικό
επιτελείο των Μιλγουόκι Μπακς. Και όπως παραδέ-
χτηκε ο ομοσπονδιακός τεχνικός μας Δημήτρης
Ιτούδης, μόνο εύκολο δεν είναι να μιλήσει με τους
Αμερικανούς για την πορεία της υγείας του Γιάννη. Ο
Έλληνας παίκτης είναι περιουσία των Μπακς, τον
χρυσοπληρώνουν και φυσικά περίπου αδιαφορούν
αν παίξει με την Εθνική μας στο Μουντομπάσκετ.

Το Παγκόσμιο Κύπελλο θα διεξαχθεί από τις 25 Αυ-
γούστου μέχρι τις 10 Σεπτεμβρίου σε Φιλιππίνες, Ια-
πωνία και Ινδονησία και η προσπάθεια της Εθνικής
θα ξεκινήσει από τη Μανίλα (Φιλιππίνες), με τα εμπό-
δια να είναι υψηλά από νωρίς, αφού θα αντιμετωπίσει
τις ΗΠΑ στη φάση των ομίλων. Η Νέα Ζηλανδία και η
Ιορδανία είναι οι άλλοι δύο αντίπαλοι της «γαλανό-
λευκης» στην πρώτη φάση της διοργάνωσης.

Οι Μπακς θα αποφασίσουν 
για τον Έλληνα σούπερ σταρ -

Αποδυναμωμένη στη διοργάνωση 
η Εθνική, απόντες οι Σλούκας, 

Καλάθης και Ντόρσεϊ - Ξέμεινε 
από σουτέρ ο Ιτούδης

Μ Ο Υ Ν Τ Ο Μ Π Α Σ Κ Ε Τ 2 0 2 3

Κλήθηκε ο Γιάννης, 
αλλά θα παίξει;

Αναλυτικά οι κλήσεις:
PG: Τόμας Γουόκαπ, Δημήτρης Μωραΐτης, Μιχά-

λης Λούντζης, Δημήτρης Φλιώνης
SG: Γιαννούλης Λαρεντζάκης, Λευτέρης Μπο-

χωρίδης, Παναγιώτης Καλαϊτζάκης, Νίκος
Χουγκάζ, Βασίλης Τολιόπουλος

SF: Κώστας Παπανικολάου, Ιωάννης Παπαπέ-
τρου, Νίκος Ρογκαβόπουλος, Λευτέρης Μαν-
τζούκας

PF: Γιάννης Αντετοκούνμπο, Θανάσης Αντετο-
κούνμπο, Ντίνος Μήτογλου, Δημήτρης Αγρα-
βάνης, Μάνος Χατζηδάκης

C: Γιώργος Παπαγιάννης, Κώστας Αντετοκούνμ-
πο, Βαγγέλης Ζούγρης, Γιώργος Τσαλμπούρης

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος



Ό
λο και διευρύνεται η λίστα με
τις ομάδες που συμμετείχαν
στα στημένα παιχνίδια με

σκοπό το στοίχημα που έπαιζαν πα-
ράνομα και έγιναν τσακωτοί από την
Interpol, τη Eurojust, την ΕΥΠ και
την οικονομική αστυνομία. Στις δέ-
κα ομάδες από τη Super League 2
προστέθηκαν άλλες τρεις και μαζί
με τις πέντε ΠΑΕ από τη Super Lea-
gue 1 έφτασαν τις 18! Και έχει ο…
Θεός, γιατί η έρευνα είναι σε εξέλι-
ξη και προκύπτουν όλο και νέα στοι-
χεία, τα οποία βρίσκονται στα χέρια
της αθλητικής υπερεισαγγελέως
του Αρείου Πάγου Βιργινίας Σακελ-
λαροπούλου, του αθλητικού εισαγ-
γελέα Αθηνών Κώστα Σπυρόπουλου
και του προέδρου Εφετών Χαρά-

λαμπου Κωτουλόπουλου και στα
οποία εντοπίζονται αλλοιώσεις
αποτελεσμάτων ελληνικών αγώνων
μέσω του παράνομου στοιχήματος.
Από τις 13 ομάδες της δεύτερης τη
τάξει επαγγελματικής κατηγορίας, 2

είναι από τη Βόρεια Ελλάδα, ισάριθ-
μες από τη Θεσσαλία, 5 από την Ατ-
τική, 1 από την Πελοπόννησο και 3
από τη νησιωτική χώρα. Μόνο 4 από
τις εμπλεκόμενες ΠΑΕ δεν αγωνί-
ζονται πλέον στη SL2.

Στημένα: Τις 18 έφτασαν οι εμπλεκόμενες ΠΑΕ Και η Κάλιαρι 
για τον Τάσο Δουβίκα

Μετά τη Λάτσιο και η Κάλιαρι κατέθεσε πρότα-
ση στην Ουτρέχτη για την αγορά του διεθνούς
νεαρού άσου Τάσου Δουβίκα. Όπως γράφει ο
ιταλικός Τύπος, και οι δύο προσφορές αναγρά-
φουν ποσά μεγαλύτερα των 10 εκατ. ευρώ. Προ-
πονητής στην Κάλιαρι είναι ο άλλοτε της Εθνικής
μας ομάδας Κλάουντιο Ρανιέρι. Ο Τάσος είναι 24
ετών και πρώτος σκόρερ του ολλανδικού πρωτα-
θλήματος με 19 γκολ.

Επιστολή Αλαφούζου
στην ΕΠΟ για τα στημένα
παιχνίδια

Επιστολή στην ΕΠΟ για το κύκλωμα του παρά-
νομου στοιχηματισμού και των στημένων αγώ-
νων έστειλε ο ιδιοκτήτης της ΠΑΕ Παναθηναϊκός
Γιάννης Αλαφούζος. Ζητά από την ομοσπονδία
να δράσει άμεσα με σκοπό να παραπεμφθεί στα
αρμόδια όργανα η υπόθεση των «χειραγωγημέ-
νων αγώνων» που συγκλονίζει το ελληνικό πο-
δόσφαιρο.

Δεν ξέρουν αγγλικά,
τσάμπα μιλάει ο Τζέραρντ

Οι πρώτες μέρες του Άγγλου κόουτς και θρύ-
λου της Λίβερπουλ Στίβεν Τζέραρντ στη Σαουδι-
κή Αραβία και την Αλ Ετιφάκ βγάζουν άφθονο
γέλιο. Γιατί; Διότι οι περισσότεροι παίκτες δεν
μιλούν αγγλικά! Έμπλεξε. Κυκλοφορεί ένα βίν-
τεο που τον δείχνει να δίνει οδηγίες και αυτοί να
τον κοιτούν με... απλανές βλέμμα. Οι περισσότε-
ροι παίκτες της Αλ Ετιφάκ είναι από όμορες χώ-
ρες. Γρι αγγλικά. 

Πέναλτι από μικροφώνου
Νέα δεδομένα εγκαινίασε η FIFA στο Παγκό-

σμιο Κύπελλο Γυναικών που έκανε πρεμιέρα με
τη νίκη 1-0 της διοργανώτριας  Νέας
Ζηλανδίας επί της Νορβηγίας. Στο 88’ η διαιτη-
τής Γιαμασίτα ειδοποιήθηκε από το VAR ότι
έπρεπε να δει μια φάση για πέναλτι. Πράγματι
την είδε και ανακοίνωσε την απόφασή της να το
σφυρίξει μέσω... μικροφώνου. Η απόφαση έγινε
δεκτή με χειροκροτήματα.

Γυμναστική και στο... καπάκι 
τσιγάρο ο Μήτρογλου

Αυτά μόνο ο Κώστας Μήτρογλου. Τι κι αν παίζει στην έκτη κατηγορία του
γερμανικού πρωταθλήματος με τη Σχέρμπενμπεργκ, κάνει σκληρή προετοι-
μασία και το κορμί του είναι φέτες. Λεπτομέρεια. Στο αυτί του έχει κρεμα-
σμένο ένα τσιγάρο για... μετά τη γυμναστική. Για αυτό λέμε ότι Μήτρογλου εί-
ναι μόνο ένας. 

Η Εθνική πόλο Γυναικών διέλυσε 16-12 την υποψήφια για μετάλλιο Ιταλία στο Παγκόσμιο
Πρωτάθλημα Υγρού Στίβου που γίνεται στην Ιαπωνία. Τα οκτάλεπτα: 6-4, 4-1, 3-2, 3-5.
Ελλάδα: (Αλεξία Καμμένου): Διαμαντοπούλου, Ελευθερία Πλευρίτου 3, Χυδηριώτη,
Ελευθεριάδου 3, Μαργαρίτα Πλευρίτου 2, Ξενάκη, Νίνου 3, Ελληνιάδη 1, Σιούτη, Βασιλική
Πλευρίτου 3, Γιαννοπούλου, Μυριοκεφαλιτάκη 1, Σταματοπούλου.

SPORTS
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Γοργόνες και μαγκίτισσες
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Γράφει 
η Δήμητρα

Δάρδα

«Β
ουλιάζουν» τα κοσμοπολίτικα νησιά
μας από διεθνούς φήμης σταρ και
εγχώριες διασημότητες που καλο-

περνούν στις αιγαιοπελαγίτικες ακρογιαλιές, απο-
λαμβάνοντας τις θάλασσες, τη φιλοξενία, τη χλιδή
και το καλό φαγητό.

Επιστροφή για τη Μαρία Σαράποβα. Έναν χρόνο
μετά την πρώτη της επίσκεψη, η άλλοτε κορυφαία
αθλήτρια του τένις βρίσκεται και πάλι στη χώρα
μας, αποκαλύπτοντας την άφιξή της μέσα από ένα
Instastory. Στο βίντεο κατέγραψε μια δύσβατη πα-
ραλία με καταπράσινα νερά αποφεύγοντας ωστόσο
να αναφέρει το ελληνικό νησί όπου παραθερίζει.

Ο 49χρονος κούκλος αστέρας του Χόλιγουντ
Κρίστιαν Μπέιλ χαίρεται τον ήλιο και τη θάλασσα
στην υπέροχη Μύκονο, παρέα με τη σύζυγό του
Σίμπι Μπλαζί και τα δύο τους παιδιά. Μαυρισμέ-
νοι, χαμογελαστοί και άκρως φιλικοί, κάνουν κα-
θημερινές εξορμήσεις με σκάφος, ενώ παπαράτσι
καταγράφουν κάθε τους κίνηση.

Στο κοσμοπολίτικο νησί βρίσκεται και η Μα-
ριάννα Γουλανδρή-Λαιμού. Η εγγονή της Μαριάν-
νας Βαρδινογιάννη εγκαινίασε πρόσφατα το νέο

της κατάστημα πολυτελών κοσμημάτων που φέ-
ρουν την υπογραφή της, στο χλιδάτο ξενοδοχείο
«Belvedere». Φορώντας ένα εντυπωσιακό λευκό
μίνι φόρεμα υποδέχτηκε διασημότητες από τον
χώρο της τηλεόρασης, του μόντελινγκ και του επι-
χειρείν, όπως η Βίκυ Καγιά.

Η διάσημη Ιταλίδα influencer Κιάρα Φεράνι δεν
χορταίνει το νησί των Ανέμων. Φέτος, κατέφθασε
με τις αδερφές της Βαλεντίνα και Φραντζέσκα για
το bachelorette της τελευταίας, η οποία ετοιμάζε-
ται να ανέβει τα σκαλιά της εκκλησίας με τον εκλε-
κτό της καρδιάς της, Ρικάρντο Νικολέτι. Οι τρεις
καλλονές διαμένουν σε πολυτελέστατο resort από
όπου κι αναρτούν φωτογραφίες τους με εντυπω-
σιακά σύνολα και φόντο το διάσημο ηλιοβασίλεμα.

Η παγκόσμια «ιέρεια» της πασαρέλας Κλόντια
Σίφερ λιάζεται στην Αντίπαρο. Έναν μήνα μετά τις
ολιγοήμερες διακοπές στις Σπέτσες, η Γερμανίδα
super model επέστρεψε στη χώρα μας επιλέγον-
τας το μικρό διαμαντάκι των Κυκλάδων για τις κα-
λοκαιρινές διακοπές της. Η πανύψηλη Σίφερ πα-
ραδίδει μαθήματα στιλ και κομψότητας σε κάθε
της εμφάνιση, όπως φαίνεται και στη φωτογραφία

που ανάρτησε ιδιοκτήτρια καταστημάτων ρούχων
και θαυμάστριά της.

Σεργιάνι στο Αιγαίο για τον ερωτευμένο Στέφα-
νο Τσιτσιπά με την εντυπωσιακή Ισπανίδα σύντρο-
φό του Πάουλα Μπαντόσα. Το διάσημο ζευγάρι
του τένις παραθερίζει με πολυτελέστατη θαλαμη-
γό απολαμβάνοντας τον έρωτά του μακριά από
αδιάκριτα βλέμματα. 

Στα Κουφονήσια απλώνει το υπέροχο κορμί της
η Ηλιάνα Παπαγεωργίου. Και δεν είναι μόνη! Το
μοντέλο διεθνών προδιαγραφών και παρουσιά-
στρια ξεκουράζεται παρέα με τον αγαπημένο της
και την αδελφή της Μαριλένα, με την οποία μοι-
άζουν σαν δύο σταγόνες νερό.

Στη γραφική Πάρο με δύο «κολλητές» η Στα-
ματίνα Τσιμτσιλή. Η μεγάλη νικήτρια της φετι-
νής τηλεοπτικής σεζόν παραθερίζει οικογενει-
ακώς στο «Νησί των πειρατών» με πολύ καλή
παρέα, τη Μαριέττα Χρουσαλά και την Καλομοί-
ρα, συνοδευόμενες από τους συζύγους και τα
παιδιά τους. Οι τρεις φίλες πόζαραν στο Insta-
gram σε βραδινή τους έξοδο, χαμογελαστές και
μαυρισμένες!

Ελλάδα «δαγκωτό» 
από celebrities 
και διασημότητες
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Χλιδάτα βαφτίσια 
για τον εγγονό της σεφ
Τάτης Μποκότση
Κ αι το όνομα αυτού Αλέξανδρος - Νικόλαος! Μεγάλες χαρές

για τη δεθνούς φήμης εικαστικό Αγγελική Μπόκο-Αντωνίου,
η οποία βάπτισε το αγοράκι της στην Αγία Τριάδα Φιλελλήνων

στο Σύνταγμα. Η ζωγράφος και ακαδημαϊκός, η οποία διαμένει και
δημιουργεί στην Πράγα, υποδέχτηκε συγγενείς και καλούς φίλους
στο παραμυθένιο μυστήριο, με τη μητέρα της -γνωστή σεφ στον καλ-
λιτεχνικό και επιχειρηματικό κόσμο- Τάτη Μποκότση ιδιαίτερα συγ-
κινημένη. Νονοί του νεοφώτιστου ήταν η εφοπλίστρια Ντέμη Βεζι-
ρούλη - Βερνίκου και ο μεγαλοσυλλέκτης Νίκος Χαραλαμπόπουλος.  

Βίκυ Σφακιανάκη, Νίκη Πρωτόπαππα, Ντέμη Βερνίκου, 
Νάνσυ Αγγελοπούλου, Χάρις Κονδύλη

Χρυστάλα Νεοφύτου, Έμυ Γκέκα, 
Μαριλένα Κρεμλή

Τέσση Νοδάρα, 
Βάλη Κατσιγεράκη

Νίκος Χαραλαμπόπουλος, 
Ντέμη Βερνίκου Μαριλένα Κρεμλή, Έμυ Γκέκα Σοφία Γιαννικοπούλου

Φωτεινή Ουραουλίδη, 
Στέλιος Κωνσταντινίδης

Αλίκη Ζαχαροπούλου, Γιώργος Δουδέσης,
Νάντια Κριλόβα

Τάτη Μποκότση, Αγγελική Μπόκο-Αντωνίου, 
Αλέξανδρος - Νικόλας, Νίκος Χαραλαμπόπουλος,

Ντέμη Βερνίκου
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Τ
ο καλοκαίρι το περιμένουμε όλοι με λαχτά-
ρα. Μικροί και μεγάλοι. Είναι μια απολαυ-
στική εμπειρία για όλους και η οικογένεια

βρίσκει μια καλή ευκαιρία να χαλαρώσει και να
χαρεί στιγμές ξεγνοιασιάς. Για τα παιδιά οι διακο-
πές έρχονται μετά τη λήξη του σχολείου και σημα-
τοδοτούν την αρχή της ανεμελιάς μετά από κοπια-
στική χρονιά με σχολεία, φροντιστήρια, μαθήματα
και αθλήματα. Οι γονείς εκτός από τις διακοπές,
καλούνται να οργανώσουν και τις δραστηριότητες
για τα παιδιά τους ώστε και να περνούν ευχάριστα

τις ώρες τους και να νιώθουν δημιουργικά. 
Τι γίνεται όμως με τα παιδιά που υποφέρουν

συχνά από πονοκεφάλους; Πόσο πρέπει να εκτί-
θενται σε παιχνίδια και στη θάλασσα; «Για τα παι-
διά που υποφέρουν από πονοκεφάλους οι δρα-
στηριότητες που λαμβάνουν χώρα κατά τη διάρ-
κεια του καλοκαιριού μπορούν να αποτελέσουν
έναυσμα για “δύσκολες” μέρες. Οι πονοκέφαλοι
θεωρούνται συχνά ως κάτι από το οποίο υποφέ-
ρουν οι ενήλικες. Στην πραγματικότητα, είναι πιο
συνηθισμένο στα παιδιά από ό, τι νομίζετε. Σύμ-

φωνα με μελέτες, έως και 8% των παιδιών προ-
σχολικής ηλικίας και περίπου 60%-80% των εφή-
βων αντιμετωπίζουν πονοκεφάλους. Τα καλά νέα
είναι ότι οι πονοκέφαλοι τείνουν να είναι πολύ μι-
κρότερης διάρκειας στα παιδιά από ό, τι στους
ενήλικες», αναφέρει ο παιδίατρος Νίκος Βουδού-
ρης και μας εξηγεί ότι «συνήθεις αιτίες για τον
πονοκέφαλο περιλαμβάνουν η αφυδάτωση,
υπερβολική έκθεση στον ήλιο και τη ζέστη, αλλα-
γή στις συνήθειες ύπνου όπως το να μένει ξύπνιο
πολύ αργά, υπερδιέγερση από τον πολύ χρόνο του
παιχνιδιού ή υπερβολική κατανάλωση ζάχαρης,
κ.α. Όλα τα παραπάνω σχετίζονται άμεσα με την
περίοδο του καλοκαιριού». 

Ο ειδικός μάς δίνει συμβουλές ώστε να κατα-
φέρουμε να ανακουφίσουμε το παιδί μας, αν υπο-
φέρει από πονοκέφαλο. «Βάλτε το να ξαπλώσει
σε ένα δωμάτιο που είναι ήσυχο και σκοτεινό. Ζη-
τήστε του να πάρει βαθιές ανάσες. Ενθαρρύνετέ
το να φάει ή να πιει κάτι (αλλά όχι ποτά που περιέ-
χουν καφεΐνη)», αναφέρει ο κ. Βουδούρης. 
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Πονοκέφαλοι και ωτίτιδες 
μπορούν να χαλάσουν τις διακοπές
των αγαπημένων μας τέκνων

Ποια φάρμακα ανακουφίζουν από τον πόνο στο αυτί
Το κολύμπι και οι βουτιές είναι άρρηκτα συνδεδεμένα με τις καλοκαιρινές διακοπές. Οι ειδι-

κοί, όμως, συνιστούν στους γονείς να δίνουν προσοχή στις ωτίτιδες που ταλαιπωρούν πολλά παι-
διά και πραγματικά μπορούν να χαλάσουν τις διακοπές. «Aν “βουλώσει” ή πονέσει το αυτί του
παιδιού μετά το μπάνιο στις διακοπές, προσπαθήστε να είστε προσεκτικοί με τα παιδιά και να
αποφεύγεται η επαφή με το νερό. Δίνοντας στο παιδί σας για όλα τα παραπάνω ένα αναλγητικό
μπορεί να μειώσετε την ταλαιπωρία του ανακουφίζοντας από τον πόνο που σχετίζεται με τον πο-
νοκέφαλο ή τον πόνο στο αυτί. Η χορήγηση αντιπυρετικών-αναλγητικών κατάλληλων για παιδιά
όπως τα σκευάσματα ιβουπροφαίνης αντιμετωπίζει αποτελεσματικά τον πυρετό και τον πόνο και
καλύπτει το παιδί για έως και 8 ώρες, ενώ έχει πολύ καλό προφίλ ασφάλειας», αναφέρει ο κ.
Βουδούρης. 

Παρόλο που οι πονοκέφαλοι και ο πόνος στο αυτί συνήθως δεν αποτελούν ένδειξη για κάτι σο-
βαρό, είναι σημαντικό να δείτε αμέσως τον γιατρό σας εάν ανησυχείτε για το παιδί σας ή συνο-
δεύονται από άλλα συμπτώματα για τα οποία δεν είστε σίγουροι.  

Νίκος Βουδούρης, 
παιδίατρος

Τι ταλαιπωρεί 
τα παιδιά το καλοκαίρι
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Κριός
(21/3-20/4)
Για εσάς τους Κριούς, συνεχίζει να σας
απασχολούν θέματα εργασιακά, αλλά και
η καθημερινότητά σας θα έχει εμπόδια και
καθυστερήσεις. Ίσως να είναι καλό να μη
συγκρουστείτε λεκτικά με άλλα πρόσωπα,
γιατί θα χάσετε το δίκιο σας.  

Ταύρος
(21/4-20/5)
Σήμερα θα έχετε την τάση να τελειώσετε
κάποια πράγματα που σας έχουν αγχώσει
υπερβολικά. Είναι καλή μέρα για να έχετε
κοντά σας τα αγαπημένα σας πρόσωπα ή
να αφήσετε για λίγο τις πολλές υποχρεώ-
σεις και να βρεθείτε σε μία καλοκαιρινή
απόδραση.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Είναι μία απαιτητική μέρα για εσάς, όπου
θα πρέπει να φροντίσετε δικά σας πρόσω-
πα ή να ασχοληθείτε με θέματα που αφο-
ρούν το οικογενειακό σας περιβάλλον.
Ίσως να παρουσιαστεί μία επαγγελματική
ευκαιρία, για εσάς που έχετε γεννηθεί τις
πρώτες μέρες του Ιουνίου.  

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Είναι μία επίσης δύσκολη μέρα για να έρ-
θετε σε επαφή με τους άλλους χωρίς να
νιώσετε ότι σας πιέζουν υπερβολικά με τις
απαιτήσεις που έχουν από εσάς. Χρειάζε-
στε περισσότερο χρόνο για να αποφασίσε-
τε για τα θέματα που σας απασχολούν.

Λέων
(23/7-22/8)
Είναι αλήθεια ότι κάτι σας κρατά πίσω και
ακόμη δεν μπορείτε να δράσετε όπως
εσείς θα θέλατε. Ωστόσο μην απογοητεύε-
στε με τις αναποδιές, αλλά θεωρήστε κά-
ποια πράγματα ότι γίνονται για κάποιον
λόγο και σίγουρα στο τέλος θα υπάρξουν
νέες ευκαιρίες που τώρα δεν μπορείτε να
τις κατανοήσετε.  

Παρθένος
(23/8-22/9)
Για εσάς τους Παρθένους του πρώτου δε-
καημέρου, ο Άρης, η Σελήνη και ο Κρόνος
δεν θα σας φέρουν τα καλύτερα αποτελέ-
σματα που περιμένατε, ιδίως αν πρέπει να
προχωρήσετε σε κάποιο νέο εγχείρημα.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Υπάρχει ένας εκνευρισμός και κάτι σας
απασχολεί, ιδίως για εσάς που ανήκετε
στο πρώτο δεκαήμερο. Είναι πολύ πιθανόν
να σκέφτεστε κάποιες αποφάσεις που πή-
ρατε το προηγούμενο διάστημα και τώρα
θα κάνετε δεύτερες σκέψεις, γιατί το απο-
τέλεσμα σας διέψευσε.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Ίσως να έχετε απογοητευτεί από κάποια
πρόσωπα, αλλά έχετε μπροστά σας μία
καλή περίοδο όπου θα μπορέσετε να
απαλλαγείτε από ό,τι τοξικό σας έχει τα-
λαιπωρήσει.  

Τοξότης
(22/11-21/12)
Είναι μία μέρα αρκετά δύστροπη για εσάς,
όπου θα συναντήσετε αρκετά προβλήματα
σε βασικούς τομείς. Το καλύτερο είναι να
αφήσετε λίγο τον χρόνο να κυλήσει για να
σας δείξει τις πραγματικές προθέσεις των
άλλων.  

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Ίσως είστε απογοητευμένοι με κάποια
πρόσωπα και τώρα σκέφτεστε τι δεν πήγε
καλά από την αρχή μαζί τους. Αφιερώστε
χρόνο στην προσωπική σας φροντίδα και
μη σχεδιάσετε σήμερα κάτι που αύριο θα
το μετανιώσετε.    

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Βρίσκεστε κάτω από μία πίεση που δεν
μπορείτε να ελέγξετε. Ίσως τα οικονομικά
σας είναι ένας από τους κύριους λόγους
που νιώθετε προβληματισμένοι και μπερ-
δεμένοι.  

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Άλλη μία μέρα που θα υπάρχουν προβλη-
ματισμοί για τα πρόσωπα που είναι σημαν-
τικά για εσάς. Εσείς του πρώτου δεκαημέ-
ρου μην αφήσετε τις καταστάσεις να σας
χαλάσουν την ψυχική σας ηρεμία.  
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Η Σελήνη συνεχίζει την πορεία της 
στο ζώδιο της Παρθένου, όπου δέχεται
την αντίθεση του Κρόνου, μία πολύ
απαιτητική όψη για την ψυχολογία

μας, ενώ συνδυαστικά με τον Άρη, χρειάζεται 
να αποφεύγουμε την κατά μέτωπο επίθεση.
Ακατάλληλη μέρα για νέα ξεκινήματα 
και δυστυχώς θα υπάρξουν αρκετά ατυχήματα
και σκληρά γεγονότα.




